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رهبرمعظم انقلاب در محفل انس با قرآن کریم: 
مقاومت، بینی صهیونیست ها را به خاک 

خواهد مالید
رهبر معظم انقلاب اسلامی، کمک به مردم غزه را تکلیف دینی 
دنیای اسلام برشمردند و خاطرنشان کردند: به لطف و فضل الهی 
مقاومت بینی صهیونیست ها را به خاک خواهد مالید. در اولین روز 
از ماه مبارک رمضان »محفل انس با قرآن« بعدازظهر روز سه شنبه 
با حضور حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد. رهبر انقلاب در این مراسم در 
سخنانی تلاوت قرآن را »هنر مقدس« خواندند و تاکید کردند: باید  صفحه  2

فرمانده مرزبانی فراجا  خبر داد؛
تأمین ۳ میلیون یورو برای انسداد مرزی 

در کشور
فرمانده مرزبانی فراجا از تأمین ۳ میلیون یورو برای انسداد مرزها 
طی سه سال آینده خبر داد و گفت: این مبلغ با اولویت انسداد در 
مرزهای جنوب شرقی، شمال غربی و غربی هزینه خواهد شد. 
همچنین افزایش نظارت بر مرزها با استفاده از تجهیزات اپتیکی و 
… نیز در دستور کار است. سردار احمدعلی گودرزی در نشست 
پایانه های  انداری مراکز مانیتورینگ در  راه   : خبری اظهارداشت 
صفحه2مرزی یکی از اقدامات برجسته مرزبانی بود و توانستیم ایستایی 

صفحه 8

معاون شهردار قم مطرح کرد:

خدمت رسانی شایسته به 
شهروندان درپنجشنبه آخر سال

چطوری مخارج عیدنوروز 
را مدیریت کنیم؟

صفحه 4

صفحه 8

شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون 
شهرداری قم با اشاره به فرارسیدن پنج شنبه 
آخر سال گفت: با همکاری سازمان آرامستان 
های شهرداری قم، اقدامات لازم برای خدمت 
شده  انجام  شهروندان  به  شایسته  رسانی 
است. مهدی اصفهانیان مقدم اظهارداشت 
به  منتهی  محور  به  اتوبوس  دستگاه   ۲۵ :
یافته  آرامستان بهشت معصومه اختصاص 
و همچنین دو دستگاه جرثقیل در اختیار 
پلیس راهور قرار گرفته تا امور ترافیکی پنج 

شنبه پایان سال ساماندهی شود...

بهتر  چیز  همه  قدیم ها  بزرگترها،  قول  به 
بود و دلیل آن هم چیزی نبود جز سادگی و 
قناعت ورزی اما چند سالی است که چشم و 
هم چشمی دغدغه های افراد را چند برابر کرده 
و حتی بهانه ای برای اختلاف های جدی میان 
زن و شوهرها شده است.  یکی از نمونه های 
و  دید  رسومات  در  غلط  الگوی  این  بارز 
بازدیدهای عید نوروز و همچنین افطاری های 
ماه مبارک رمضان دیده می شود. در واقع از 
چند سال گذشته پیروی از الگوهای تجملاتی 
در بسیاری از خانواده ها باعث شده که برخی 

دیگر که توانایی مالی کمتری دارند...

مدیرکل استاندارد استان قم خبرداد:

تشدید نظارت بر عملکرد وسایل سنجش

مجلسآیندهوفراکسیونها
انتخابات مجلس شورای اسلامی برگزار شد و حدود 41 
درصد از واجدین شرایط در این انتخابات شرکت کردند. البته 
هنوز زود است که در ارتباط با نوع جهت گیری سیاسی و 
احتمالی مجلس آینده سخنی به میان آورد چرا که تکلیف 
مشخص  دوم  مرحله  در  مجلس  کرسی های  از  برخی 

می شود.
از این باب باید با احتیاط در ارتباط با جهت گیری های 
این  با این وجود در  آینده  سخن گفت.  سیاسی مجلس 
یادداشت کوشیده ایم که فراکسیون های احتمالی آینده  در 
مجلس بعدی به رشته تحریر درآورم. نگارنده معتقد است احتمالا 4 فراکسیون در مجلس آینده 
فعال خواهند شد. یک فراکسیون؛ فراکسیون جمهوری خواهان خواهد بود که در راس  آن آقای 
محمدباقر قالیباف  فعالیت می کند البته در صورتی که ایشان در مجلس آینده باقی بمانند 
ریاست این  فراکسیون را عهده دار خواهند گرفت.  فراکسیون دوم را افرادی تشکیل می دهند 
که در راس آنها نیروهای پایداری و احتمالا حجت الاسلام آقا تهرانی خواهد بود. فراکسیون 
سوم را افرادی تشکیل خواهند داد که به رغم اینکه اصولگرا هستند اما با دو فراکسیون نام 
برده شده تمایزهای آشکاری دارند که به نظر می رسد اعضای این فراکسیون موضع های سوپر 
انقلابی خواهند گرفت.  فراکسیون چهارم هم توسط اعتدالیون و اصلاح طلبان راه یافته به 
مجلس تشکیل خواهد شد. این افراد اگر بتوانند قوی عمل کنند به عنوان یک جریان منتقد 
دولت شناخته خواهند شد و می توانند نقش هایی منتقدانه در مجلس ایفا کنند. البته اگر سه 
فراکسیون اول به تفاهم برسند می توانند فراکسیون ائتلافی را با تقسیم کمیسیون ها ایجاد 
کنند. در غیر این صورت بعید به نظر می رسد فراکسیون اکثریت در مجلس شورای اسلامی 
تشکیل شود.  از این رو نوعی چنددستگی  در تصمیم گیری در مسائل مختلف در مجلس 
را شاهد خواهیم بود. البته نمایندگانی که برای بار اول است که وارد پارلمان می شوند تلاش 
می کنند در تقسیم قدرت در مجلس حضور داشته باشند و کمتر دنبال جنجال های سیاسی 
می روند اما از سال دوم با توجه به نزدیک تر شدن به انتخابات ریاست جمهوری مرزبندی ها در 
مجلس شورای اسلامی افزایش خواهد یافت و این مرزبندی ها بخشی در مخالفت با عملکرد 
دولت در مسائل اقتصادی خود را نشان خواهد داد و شاهد خواهیم بود که رقابت های ریاست 
جمهوری در داخل مجلس اثرگذاشته و شاهد نوعی رقابت در بین فراکسیون ها در مجلس در 

ارتباط با ریاست جمهوری آینده خواهیم بود.
فعال سیاسی اصولگرا

رییس موسسه تحقیقات جمعیت؛

۳۱میلیونسالمنددرسال۱۴۳۰
خواهیمداشت

رییس موسسه تحقیقات جمعیت و دبیر علمی دومین جایزه ملی جوانی با بیان اینکه با 
وضعیت کنونی تا سال ۲۰۵۰ شاهد افزایش ۳۳ درصدی سالخوردگی جمعیت ایران خواهیم 
بود، گفت: ایران در سال 14۳۰ از ۹۳ میلیون نفر جمعیتی که سازمان ملل برای آن پیش بینی 
کرده ۳1 میلیون سالمند خواهد داشت. محمدجواد محمودی روز سه شنبه در جریان رونمایی 
از پوستر دومین جایزه ملی جوانی جمعیت،کاهش مستمر نرخ باروری و سالخوردگی جمعیت 
و تاثیر آن روی اقتصاد در سطح عرضه و تقاضا را علت اصلی تصویب قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت دانست. وی با اشاره به بخشی از شاخص های اهدای این جایزه گفت: تعداد 
فرزندان متأهل جوان، گستردگی و اثربخشی بودن رسانه در بخش خانواده و رسانه از اهمیت 
برخوردار است. رییس موسسه تحقیقات جمعیت با اشاره به آمار نرخ باروری وضعیت جمعیت 
کشور افزود: با وضعیت کنونی در سال ۲۰۵۰ درصد سالخوردگی جمعیت ایران به ۳۳ درصد 
افزایش خواهد یافت. وی افزود: جمعیت ایران در سال 14۳۰ از ۹۳ میلیون نفر جمعیتی که 

سازمان ملل برای آن پیش بینی کرده ۳1 میلیون سالمند خواهیم داشت .
ضرورات بالابردن سطح رفاه عمومی جامعه در 2۰ سال آینده 

دبیر ستاد ملی جمعیت نیز در نشست خبری دومین جایزه ملی جوانی جمعیت، اظهار 
داشت: ضرورت اساسی کشور در ۲۰ سال آینده بالابردن سطح رفاه عمومی جامعه است و این 
امر وابسته به وجود جمعیت جوان کافی است که در عرصه های علمی و عملی به خلق ثروت 
و دانش بپردازد. شکیبا محبی تبار افزود: در تبیین ضرورت ثروت آفرینی و افزایش سطح رفاه، 
سیاست گذاری ها و اقدامات و آیین نامه ها به خوبی صورت گرفته است اما در حفظ جوانی 

جمعیت در آغاز راه هستیم و به تلاش ها، هدف ها و پیگیری های مجدانه نیازمندیم.
وی با بیان اینکه رهبر انقلاب درباره ضرورت حفظ جوانی جمعیت منویات بسیاری دارند 
، افزود: رییس جمهور نیز به این امر اهتمام جدی دارند و حفظ نیروی جوانی کشور یکی از 

دوبال پیشرفت کشور است.

 استاندار قم تاکید کرد:

افزایشنظارتبربازاردرماهرمضانونوروز
استاندار قم گفت: دستگاه های نظارتی استان موظفند در تعطیلات نوروز نظارت کاملی بر 

تمامی اصناف داشته باشند تا مردم کالای مورد نیاز را به قیمت واقعی خرید کنند. 
سیدمحمد آقامیری عصر سه شنبه در جلسه ستاد تنظیم بازار استان قم بیان کرد: حل  
مشکلات معیشتی مردم از برنامه های مهم همه مدیران استان هستند. وی افزود: بازار باید به 
طوری مدیریت و کنترل شود تا هیچ خانواده ای در خرید شب عید به ویژه کالاهای اساسی مورد 
نیاز دچار مشکل نشود. آقامیری اضافه کرد: باید نظارت کامل صورت گیرد تا خدایی ناکرده در 
ایام تعطیلات سودجویان مشکلاتی برای مردم ایجاد نکنند، دستگاه های اجرایی در این زمینه 
باید نهایت تلاش خود را انجام دهند. استاندار قم تاکید: واحدهایی  که در ایام تعطیلات نوروز 
و ماه مبارک رمضان تخلف کنند طبق قانون حداکثر برخورد با آن ها انجام می شود. وی درباره 
چگونگی سود صنف ها از کالا گفت: همه اتحادیه ها باید طبق نرخ مصوب شده سود دریافت 

کنند و این حق مردم است که کالای با کیفیت را با قیمت واقعی خرید کنند.
 

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

توسعهزنجیرهارزشراهبردیقم
موردتوجهقرارگیرد

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به اهمیت موضوع 
زنجیره ارزش راهبردی ، توسعه این زنجیره در استان قم را با اهمیت عنوان کرد. 

 سید علی اکبر غلامیان در جلسه طرح توسعه زنجیره ارزش راهبردی استان قم افزود:  موضوع 
زنجیره ارزش راهبردی برای دولت سیزدهم از جهت توسعه بیشتر گردشگری همچنین اشتغال 
آفرینی و مزیت های گوناگون بسیار دارای اهمیت است.   وی افزود: جلساتی که در این خصوص 
برگزار می شود از جهت برنامه ریزی و توسعه زنجیره ارزش راهبردی استان باید مورد توجه قرار 
گیرد.   غلامیان ادامه داد: توسعه زنجیره ارزش راهبردی یعنی باید بتوان از تمام توان و ظرفیت 
قم که می تواند در دسترس ما باشد بیشترین استفاده را برای خدمت رسانی به مردم شریف 
استان انجام داد.  سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خاطرنشان کرد: 
برای توسعه بخشی به موضوع زنجیره ارزش راهبردی لازم است دستگاه ها نسبت به این موضوع 
لازم اهتمام جدی داشته باشند و در مقابل ما نیز در این جهت با نگاه هدایت گری در کنار آنان 

هستیم تا بیشترین مزیت برای مردم شریف استان قم به ارمغان بیاوریم.
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم خبرداد:

استانقمجزءپنجاستان
ارزانکشوراست

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: حدود ۹۳ درصد دهک های اول تا 
هفتم این استان از طرح فجرانه کالابرگ الکترونیک بهره مند شدند. 

وحید وزیری راد در گفت وگویی با اشاره به برخورد با فروشگاه های متخلف در عرضه اقلام 
مشخص شده در طرح کالابرگ، خاطرنشان کرد: در همین خصوص حساب متصل ۶۷۰ 
فروشگاه متخلف در قم مسدود شده و نظارت مستمری بر فعالیت فروشگاه های استان در 
اجرای این طرح وجود دارد. وی اضافه کرد: این طرح ارتباطی با دریافت یارانه ماهانه ندارد و 

یارانه هیچ فردی به خاطر استفاده از این طرح حمایتی دولت قطع نخواهد شد.
وزیری راد با تاکید بر اینکه هیچ مشکل و کمبودی در عرضه محصولات و اقلام مصرفی 
طرح کالابرگ در قم وجود ندارد، افزود: در این طرح هر نفر می تواند 11 قلم کالای اساسی 

را با قیمت ۵۲۳ هزار تومان بخرد و ۲۲۰ هزار تومان هم یارانه تشویقی دولت است.
وی با اشاره به آغاز روند کاهشی تورم در قم، بیان داشت: استان قم هم اینک جزء پنج 
استان ارزان کشور است و اجرای این طرح می تواند روند نزولی تورم در قم را سرعت ببخشد.

 
مدیر کل گمرکات استان قم  خبرداد:

افزایش۴۳درصدیدرآمدگمرکاتقم
مدیر کل گمرکات استان قم با بیان اینکه درآمد های گمرکی امسال استان با 4۳ درصد 
افزایش نسبت به پارسال از 14 هزار میلیارد ریال گذشته است گفت: در حوزه واردات ۷۹ 
هزار تن انواع مواد اولیه و قطعات دستگاه ها به ارزش 41۹ میلیون دلار از گمرکات استان قم 

ترخیص شده است که این رقم نیز نسبت به سال گذشته ۲۵ رشد نشان می دهد.
دریکوندی افزود: در زمینه صادرات هم انواع کالا های تولیدی و صنعتی استان قم به میزان 
۲1۸ هزار تن به ارزش ۲1۳ میلیون دلار از طریق ناوگان ریلی و زمینی به کشور های مختلف 

صادر شده است.

حسین کنعانی مقدم*

فراخوان مناقصه عمومی )نوبت دوم(

اداره کل منابع طبیعی وآبخیزداری استان قم در نظر دارد : 
پروژه عملیات مراقبت و آبیاری عرصه نهالکاری252 هکتاری پشت نهالستان بعثت

 به شماره مناقصه : 14۰2/۳
را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به پیمانکاران واجد شرایط در رشته کشاورزی یا آب پایه ۵ سازمان 

مدیریت و به شرح زیر واگذار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارسال پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR  انجام خواهد شد . 
 -  تاریخ انتشار مناقصه در سامانه  مورخ 14۰2/12/21 می باشد .

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت 19 روز پنج شنبه مورخ 14۰2/12/24 می باشد .
- آخرین مهلت تحویل پیشنهادها پایان وقت مورخ 14۰۳/۰1/14  و گشایش پیشنهادها در ساعت 9  مورخ 

14۰۳/۰1/15  می باشد.
- تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار به مبلغ ۲.1۲۲.۰۰۰.۰۰۰ ریال ) دو میلیارد و یکصد و بیست و دو میلیون 

ریال ( طبق آیین نامه تضمین برای معاملات دولتی تهیه و ارایه گردد.
- برآورد اولیه 4۲.4۲۶.4۵۷.۶۰۰  ریال و بر مبنای فهرست بهای رشته کشاورزی و منابع طبیعی سال 14۰۲ 

می باشد.
- مدت اعتبار پیشنهادها ۳ ماه از تاریخ آخرین مهلت تحویل پیشنهادها است.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد : ۰۲1-14۵۶
–تحویل پیشنهادها، از طریق سامانه فوق الذکر و گشایش پاکات دراداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم 

به نشانی جاده قدیم اصفهان – جنب بوستان علوی با کد پستی ۳۷1۶1۵۳114 انجام خواهد شد.
شناسه آگهی:1681871

پرئیس پلیس راهور فراجا با بیان اینکه تمامی محورهای مواصلاتی کشور مجهز به 
دوربین های ثبت میانگین سرعت شده اند، گفت: این سامانه ها در ایام نوروز برای 

رصد تخلفات رانندگی فعال هستند.
سردار سیدتیمور حسینی مهم ترین عامل در تصادفات کشور را سرعت غیرمجاز 
دانست و اظهار داشت: علاوه بر حضور فیزیکی پلیس در محورهای مواصلاتی 
در ایام نوروز، تمامی سامانه های نظارتی نیز برای گسترش دامنه دید پلیس فعال 

خواهند بود.
وی در پاسخ به مشکلات موجود در برخی سامانه ها و دوربین های نظارتی گفت: 
متاسفانه این دغدغه وجود دارد و ایرادات متعددی در حوزه عملکرد دوربین های 

نظارتی داریم که در صدد حل آن هستیم.
رئیس پلیس راهور فراجا با بیان اینکه سیاست پلیس راهور تعمیق رانندگی 
استاندارد به عنوان فرهنگ غالب و کاهش حضور سخت و فیزیکی پلیس در 
خیابان است، افزود: تکیه به سامانه های هوشمند مهمترین فاکتور است که در این 

حوزه ضعف و محدودیت داریم.

با وزارت راه و شهرستازی و سازمان  سردار حسینی به نشست های مشترک 
راهداری اشاره کرد و گفت: هدف کوتاه مدت ما این است تا ابتدا بتوانیم بهره وری 
از سامانه ها و دوربین های فعال و فعلی را ارتقا دهیم. به عبارتی پلیس اکنون به 
دنبال توسعه دوربین های نظارتی نیست و تصمیم دارد سامانه های فعلی به نقطه 

مناسبی از بهره وری برسد.
وی تاکید کرد: به طور حتم در ایام نوروز تمامی سامانه های هوشمند ثبت تخلف و 

سرعت در تمامی محورهای مواصلاتی کشور فعال خواهند بود.
طرح نوروزی پلیس از ۲4 اسفند ماه آغاز می شود و تا پایان تعطیلات نوروزی 
ادامه دارد. اکنون بر اساس آمار سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور 
1۳۰۰ دستگاه دوربین نظارت تصویری و ۲۳۰۰ دستگاه دوربین کنترل سرعت 

در جاده ها فعال است که در طرح نوروزی به کار گرفته می شود.
در طرح نوروزی14۰۳ تعداد هزار و ۵۳ پایگاه راهداری در جاده های کشور فعال 
خواهد بود تا علاوه بر رصد تردد در جاده های کشور در شرایط اضطرار به امداد و 

اسکان مسافران هم اقدام کنند.

رئیس پلیس راهور فراجا خبرداد:

تجهیزهمهراههابهدوربینثبتمیانگینسرعت
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سخنگوی قوه قضاییه خبرداد:

تعیینتکلیفپروندههایمهم
اقتصادیوامنیتی

سخنگوی قوه قضاییه با اشاره به اقدامات قوه قضاییه در بعد اقتصادی افزود: در بعد 
اقتصادی اقدامات قاطعی از سوی قوه قضاییه در زمینه مبارزه با مفاسد اقتصادی شد. 
قوه قضاییه با شناسایی مفاسدی همچون واردات چای اراده خود را مبنی بر پیشگیری از 

وقوع جرم نشان داد.
 مسعود ستایشی روز سه شنبه در آخرین نشست خبری در سال 14۰۲ اظهار داشت:: 
به سرانجام رسیدن پرونده هایی همچون موسوم به گروه رستمی صفا، بازگشت اموال بابک 
زنجانی، زندانی شدن مالک گروه عظام و یا رد دیون قابل توجه از دیگر مفسدین اقتصادی 
و بازگرداندن اموال به بیت المال به همراه عدم تحمل نسبت به بروز فساد در هر سطح و 
جایگاه در برون ودرون دستگاه قضایی نشان از عزم قوه قضاییه برای سلامت بخشی بدون 

خط قرمز به فضای اقتصادی و کسب و کار سالم دارد.
ستایشی افزود: در بعد سیاسی اساس حرکت قوه قضاییه در سال 14۰۲، عدم ورود 
به منازعات سیاسی براساس اراده عالی رفع مشکلات مردم با همکاری و هم افزایی با 
سایر قوا اقدام کرده است. وی ادامه داد: در بعد امنیتی رسیدگی به پرونده های مهم و 
دادگاههایی از جمله رسیدگی به پرونده اعضای اصلی و سرکردگان گروهک تروریستی 
منافقین با صدور کیفرخواست ۷۰۰ صفحه ای بوده است همچنین اقدام برای اجرای 
احکام پرونده تروریست ها و اجرای احکام برخی اعضای اصلی گروهک های ضد بشری از 

جمله گروهک تروریستی حرکه النضال، اقدامات موثری و جامع الشمول بود.
ستایشی افزود: در سال 14۰۲، مقابله قاطع قوه قضاییه با برهم زنندگان امنیت روانی 
مردم به عنوان گفتمان قالب مورد توجه تمامی بخش های قضایی قرار گرفت و قوه قضاییه 
تلاش کرد تا با طلب کردن اسناد و مدارک اظهارات افراد، مانع برهم خوردن امنیت مردم با 

ایراد اظهارات خلاف واقع و جعلی شود.
آخرین وضعیت پرونده برادران روزچنگ 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده برادران روزچنگ 
به اتهام اخلال ارزی گفت: یدالله روزچنگ به اتهام مشارکت در اخلال عمده در نظام 
ارزی و تحصیل مال از طریق نامشروع به ۲۰ سال حبس، رد مال و ۲ سال محرومیت از 
خدمات دولتی محکوم شده است همچنین لقمان روزچنگ به اتهام مشارکت در اخلال 
عمده در نظام ارزی و تحصیل مال از طریق نامشروع به ۲۰ سال حبس، رد مال و ۲ سال 
محرومیت از خدمات دولتی محکوم شده است. ستایشی افزود: انور روزچنگ به اتهام به 
اتهام مشارکت در اخلال عمده در نظام ارزی و پرداخت رشوه به 1۰ سال حبس، ضبط 
مال مربوط به رشوه محکوم شده است. وی ادامه داد: تمامی اموال محکومان به مبلغ 
1۸1 میلیارد تومان ضبط  و مصادره شده و هیچ مجازات مالی در پرونده باقی نمانده است 

و موارد اجرا نیز در حال پیگیری است.
آخرین وضعیت پرونده مدیران شرکت کروز

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اینکه پرونده تخلف مدیران شرکت 
کروز به کجا رسیده است؟  گفت: این پرونده در شعبه 4 دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم 
اقتصادی مطرح شد و هشت جلسه کیفرخواست ۶۰ جلدی این پرونده قرائت شد 
همچنین اظهارات متهمان و وکلا استماع شد. ستایشی افزود: از 1۸ متهم این پرونده 
هفت نفر کارمند گمرک بودند و اتهامات آنها مشارکت و معاونت در اخلال عمده در نظام 
اقتصادی و دریافت رشوه بوده است. وی اضافه کرد: آخرین دفاع متهمان اخذ شده و 
پرونده آماده صدور رأی و در حال انشاء است و پس از قطعیت رأی، اطلاع رسانی می شود.

 
سردار قاآنی: 

شعاعاثرگذاری»طوفانالاقصی«
جهانیاست

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: هر چقدر ظرفیت های 
رسانه ای مان را توسعه دهیم، می توانیم موفق تر و اثرگذارتر ظاهر شویم.

سردار »اسماعیل قاآنی در دیدار »پیمان جبلی« رئیس سازمان صدا و سیما، ضمن 
تبریک حلول ماه مبارک رمضان و قدردانی از تلاش رسانه ملی در پیشبرد اهداف عالیه 
نظام به ویژه در تبیین مسائل فلسطین اظهار کرد: جغرافیای این حادثه بزرگ، غزه، اما 
شعاع اثرگذاری اش، جهانی است. یک ویژگی مشخص عملیات طوفان الاقصی این بود 

که یک بار، همه کشورها، چه دوست و چه دشمن، امتحان شدند.
وی با اشاره به اینکه سازمان صداوسیما، نقش مهمی در تبیین مسائل برای مردم دارد 
افزود: مردم فلسطین طی این ۸۰ سال، همواره مورد هجمه قرار گرفته بودند و فقط 
دفاع می کردند اما به تدریج راه جنگیدن عزت مدارانه با دست خالی را آموختند و همه این 

مفاهیم در واژه »مقاومت« گنجانده شده است.
سردار قاآنی افزود: شاهد آن بودیم که یک ظلم متراکم ۸۰ ساله، طوفانی به راه انداخت 
و مقاومت مردم مثال زدنی شد و رژیم صهیونیستی غافلگیری مطلقی را در این عملیات 

تجربه کرد.
وی با بیان اینکه برادرانه در کنار جریان مقاومت هستیم، اظهار کرد: هنر ما باید این 
باشد که در ابعاد مختلف از ظرفیت هامان استفاده کنیم؛ رسانه ملی نیز در تبیین وضعیت 

جنگ، ترسیم شرایط غزه، امیدآفرینی و… می تواند نقش آفرینی کند.
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران عملیات طوفان الاقصی را نشانه ای بر تغییر آرایش 
قدرت در جهان دانست و گفت: بهره برداری مفهومی در رسانه ملی از آنچه در غزه گذشته 
حائز اهمیت است. در این میان شبهه افکنی های بسیاری هم رخ می دهد که تحلیل 
مسائل و رفع شبهات در رسانه ملی اثرگذار بوده و می تواند در ادامه مسیر نیز روشنگر 
باشد. وی افزود: هر چقدر ظرفیت های رسانه ای مان را توسعه دهیم، می توانیم موفق تر 

و اثرگذارتر ظاهر شویم.
سردار قاآنی رسانه ملی را معیار و مبنایی برای روایت مسائل فلسطین دانست و گفت: 
امیدواریم صدای رسای رسانه ملی در حمایت از مردم مظلوم فلسطین در همه جهان 

شنیده شود.
 

مجمع تشخیص نظر بودجه ای دولت را تایید کرد

بیشبرآوردهابهمصلحتنظامنبود
به سازمان  تادیه بدهی قطعی حسابرسی شده  به  تکلیف دولت  مجمع تشخیص 
تامین اجتماعی را برای متناسب سازی حقوق و حفظ قدرت خرید بازنشستگان تامین 

اجتماعی، به مصلحت نظام دانست.
براساس این گزارش ،جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام برای ادامه بررسی لایحه 
بودجه 14۰۳ به ریاست آیت الله آملی لاریجانی تشکیل شد و بند الحاقی )1( تبصره 
)1۵( را بررسی کرد و به تکلیف دولت نسبت به تادیه بدهی قطعی حسابرسی شده خود 
به سازمان تامین اجتماعی برای متناسب سازی حقوق و حفظ قدرت خرید بازنشستگان 

تامین اجتماعی، به مبلغ 1۳۰ همت رای موافق داد.
بنا بر این گزارش این مبلغ به صورت نقدی یا از طریق روش های تهاتر، با رعایت اصل 
۵۳ قانون اساسی، به صورت واگذاری سهام شرکت های بورسی و غیر بورسی سودده و 
همچنین تهاتر میعانات گازی و نفتی، خوراک و انرژی واحدهای تولیدی متعلق به سازمان 
تأمین اجتماعی و شرکت های تابعه و نیز از طریق واگذاری اوراق بهادار اسلامی)رایج بازار 
پول و سرمایه(منتشر شده توسط دولت، اعطای ضمانت نامه های دولتی و امتیازات مورد 
توافق و واگذاری طرح )پروژه(های دارای توجیه اقتصادی، با درصد پیشرفت بالا و سایر 
موارد قابل واگذاری، تامین خواهد شد. همچنین براساس این بند سازمان برنامه و بودجه، 
مکلف است گزارش تفصیلی عملکرد این بند را هر سه ماه یکبار به کمیسیون های برنامه و 

بودجه و محاسبات اقتصادی و اجتماعی مجلس شورای اسلامی ارسال کند.
 

نماینده مردم اسدآباد:

وزارتکشوربهتخلفاتانتخاباتیورودکند
تخلفات  به  رسیدگی  خواستار  اسلامی  شورای  مجلس  در  اسدآباد  مردم  نماینده 

انتخاباتی شد.
»کیومرث سرمدی« در جلسه علنی روز سه شنبه ۲۲ اسفند مجلس شورای اسلامی 
طی تذکر شفاهی گفت: حضور پر معنای مردم پای صندوق های رأی بسیار اهمیت 

داشت و سرنوشت ساز بود و از این جهت از آنان تشکر می کنم.
وی در تذکری به وزیر کشور گفت: وظیفه وزارت کشور صیانت از آرای مردم است اما 
در برخی از حوزه های انتخابیه از جمله در حوزه انتخابیه من، یعنی »اسدآباد« در روز 
انتخابات تخلفات آشکاری چون خرید و فروش رأی صورت گرفته که باید به این موضوع 
ورود شود. نماینده مردم اسدآباد در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: توجه به سلامت 
انتخابات نیاز به ورود عملی دارد نه شعاری و باید تخلفات انتخاباتی مورد بررسی قرار گیرد.
سرمدی با انتقاد از گرانی ها گفت: فقر و کاهش قدرت خرید مردم را در شب عید 
می بینیم؛ وضعیت آشفته ارز و رهاشدگی بازار، مردم را نگران کرده و باید فکری به حال 

مردم کنیم.

خطرتمرکزبهحواشیوغفلتازاصول
شاهد    ، مجازی  فضای  در  است  روز  چند 
بحث های داغ   و گاهی ملال آور پیرامون ماجرای  
در  روحانی  یک  با  حجاب  بی  خانم  یک  درگیری 
یکی از درمانگاه های شهر قم هستیم ، در بعضی 
گروه های شبکه های اجتماعی که اعضای آن از 
اساتید حوزه و دانشگاه هستند بحث ها به مراتب  
تکراری  و خسته کننده تر از جاهای دیگر است ؛ 
بعضی ها روحانی را مقصر ماجرا می دانند ، بعضی 
دیگر خانم را مستحق تنبیه می شمارند ، گروه سوم نیروی انتظامی را متهم به کم 
کاری می کنند ، بعضی از کم توجهی و قصور آمران به معروف و ناهیان از منکر گله 
مند هستند ، البته هرکدام این افراد و شخصیت های محترم برای مدعای خود 

استدلال دارند و دلیل و برهان نیز اقامه می کنند.
حقیر که در بعضی از این گروه ها حضور دارم و شاهد بحث های ارزشمند طرفین 
هستم ، انصافا از محتوای این اظهارات ، نوشته ها و یادداشت ها بهره می گیرم و 
استفاده می کنم ، اما به رغم  اینها آنچه که روشن است و به وضوح  می بینم حاصل  
بحث ها به جایی مثبتی منتهی نشده و بدون جمع بندی درستی ، مخاطبان 

همچنان سردر گم  و مضطرب رها می شوند.
علاوه در کنار این ،  یک موضوع دیگر همیشه ذهن مرا به خود مشغول ساخته  
و آزارم می دهد چرا که  فکر می کنم ما به جای ریشه یابی و پرداختن به علت ها 
از شاخ و برگ ها آویزانیم و به معلول ها و فروع زوم کردیم و از مسیر اصلی  پرت  

شده ایم.
به نظر می رسد ما باید در مرحله اول در این ماجرا به جای تعقیب و شناسایی 
متهم و مجرم که آیا خانم مکشفه است یا آن روحانی آمر به معروف ؟ از این بحث 
کنیم  چرا بعضی خانم ها بی حجاب شده اند ؟ چرا دختران وقتی یک  روحانی 
می بینند ، با سوء ظن  و عصبانیت با او برخورد می کنند؟ چرا قشر روحانی که قرن 
ها در این کشور پناهگاه مردم  در روزهای سخت ، دشوار و غربت بوده این چنین 

جایگاه معنوی خویش را از دست داده است؟!
حقیقت ماجرا این است  اخیرا نظام جمهوری اسلامی حالا به هر دلیلی گرفتار 
ناکارآمدی یا توهم ناکارآمدی شده است و تورم ، گرانیِ  افسار گسیخته و مشکلات 
عدیده دیگر به مردم فشار می آورد ، از سوی دیگر همین مردم روحانیت را نماد 
این نظام دانسته و از این ناحیه انتظارات مقتضی از آنها دارند و چون این انتظارات 
برآورده نمی شود ، تمام ضعف ها ، خلاف ها و اختلاس ها به نام این قشر نوشته 
می شود و طبیعی است که وقتی دختر خانم ها از دور یک روحانی را ببینند از سر 
لجبازی کشف حجاب بکنند تا بدین ترتیب  انتقاد و اعتراض خود را با زبان حال 

بتوانند ابراز نمایند.
بعضی شواهد و قرائن نیز نشان می دهد دشمنان ایران اسلامی از این سوراخ، 
بهره برداری بهینه کرده و هر از چند گاهی سوژه ای را طرح کرده و دامن می زنند 
و همه  را به بازی گرفته  و مشغول می کنند که مصداق بارز آن ماجرای تلخ مهسا 

امینی بود و چقدر برای انقلاب ، نظام و مردم هزینه ساز شد!
پیشنهاد می شود به جای پرداختن به شرایط امربه معروف و ویژگی های آمران 
و ناهیان و امثال ذالک که در جای خود بحث های مهم فقهی و ارزشمند هستند 
، مسئولان ، مدیران و به طور کلی  مجموعه حاکمیت با اتحاد و همدلی و تجدید 
نظر در بعضی سیاست ها به فکر بهبود وضعیت اقتصادی کشور و تقویت بنیه های 
کارآمدی نظام ، تأمین رفاه ، آسایش ، آرامش و امنیت برای مردم باشند و زمینه 
های اشتغال و ازدواج جوانان را فراهم نمایند که در این صورت شاید بتوان آب رفته 

را به جوی بازگرداند.
به  و بیشتر  از اصول غفلت کردیم  ناخواسته  متاسفانه چند سالی است 
حواشی و فروع روی آوردیم و در واقع از بد خواهان نظام و انقلاب شکست 
خوردیم ، باید در تشخیص موضوعات به اولویت ها توجه ویژه داشته باشیم ، تا 
بتوانیم در رخدادهایی مانند  درمانگاه قم  و امثال آن که این روزها مرتب تکرار 
می شود را فوری جمع و جور و مدیریت کنیم ، از اظهارات تنش زا ، ناشیانه و 
تفرقه افکن پرهیز نماییم ، منافع ملی ، کشوری و انقلابی را به زیاده خواهی 
های حزبی ، گروهی و جناحی ترجیح بدهیم؛ از نزاع های زرگری  و ملال آور 

دوری جوییم.
باید خون دل خورد چقدر فرصت های طلایی  را در پای همین نزاع های بیهود 
به مذبح بردیم و قربانی کردیم ، تا دیروز بعضی اصلاح طلبان و اصولگرایان تندرو 
به سر و صورت هم چنگ می انداختند ، امروز که اصلاح طلبان تا حدودی منزوی 
شدند و رقبای شان به قدرت رسیدند ، شاهد همین چنگ اندازی ها در میان 
خود اصولگرایان هستیم ، هنوز مجلس دوازدهم تشکیل نشده صدای نحس و 
آزاردهنده تبادل آتش جنگ قدرت و ریاست  از دور به گوش می رسد ؛ به نظر می 
رسد قباحت و تالی فاسد این منکر به مراتب از کشف حجاب آن خانم شدید تر و 

شکننده تر باشد.
در ماه مبارک رمضان هستیم ، چه بهتر از این  به اصول بازگردیم و از حواشی  
اجتناب کنیم  والا هر روز بیش از روز دیگر شاهد این ماجراهای تکراری و مشمئز 

کننده خواهیم شد.

آیت الله سیدمحمد غروی :

عُرضهحلمسائلاقتصادیراندارند
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: گاهی اوقات آقایان می گویند بحث 
حجاب در اولویت نیست. ببخشید عرضه ندارند مسائل اقتصادی را حل کنند 

سپس مسائل فرهنگی را هم رها می کنند.
آیت الله سیدمحمد غروی یکی از اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در 
گفت وگو با ایلنا، درباره لایحه حجاب و عفاف گفت: حقیقت این است که غیر از 
آنکه حجاب یک تکلیف الهی است، اگر رها شود نمونه وسیع بی بندوباری را در 
جامعه پدید می آورد و هم به افراد آسیب می زند و در ادامه جامعه و خانواده را درگیر 
می کند. بالاخره هرچه این حجاب رها شود عملا اثرات منفی بیشتری از نظر 

اخلاقی و جهات دیگر به خانواده ها وارد می کند.
حجت الاسلام غروی ادامه داد: کسانی که واقعا مسلمان هستند باید 
توجه داشته باشند که این یک وظیفه الهی است. اینطور نیست که صرفا یک 
اخلاق اجتماعی باشد. حجاب یک تکلیف الهی بوده که برای مردها به یک 
شکل و در زن ها به شکل دیگر وسیع تر و گسترده تر است. نکته بعدی آنکه 
باید برای حفظ خانواده و حفظ اصالت زن و حریم الهی به این تکلیف الهی 

توجه شود. 
وی تصریح کرد: انتظار این است، چارچوب هایی که ادارات و تشکیلات 
دولتی دارند باید این کار را اجرا کنند و اجرای آن باید از آنجا شروع شود اجرای 
آن باید دقیق انجام شود. در آحاد جامعه  هم اینطور نیست که وظیفه نداشته 

باشند. 
وظیفه امر به معروف و نهی از منکر در یک سطحی مربوط به آحاد و افراد جامعه 
است. در سطح بالاتر مربوط به مسئولان نظام، نیروهای انتظامی و امثال آن است 
که باید در زمانی که گفتار و تذکرات افراد و اشخاص تاثیر نداشته باشد و به حد 
بی بندوباری یا حدود دیگری راه پیدا کرده و به طور ویژه در کنار اولویت های دیگر 

قرار بگیرد.
وی افزود: گاهی اوقات آقایان می گویند بحث حجاب در اولویت نیست. ببخشید 
عرضه ندارند مسائل اقتصادی را حل کنند سپس مسائل فرهنگی را هم رها 
می کنند. این که کار نشد. این کار صحیحی نیست. در نتیجه باید هم به مسائل 
فرهنگی و در کنار آن به مسائل اقتصادی و معیشتی به ویژه در شرایطی که ما در 

آن هستیم توجه کرد.
وی گفت: رها کردن مسأله پوشش و حجاب  خیلی می تواند به خانواده و جامعه 
آسیب وارد کند و نباید رها شود. همچنین به کار بردن عنوان آنکه حجاب اولویت 
نیست، یعنی چه؟ یعنی اصلا به آن نپردازیم؟  این حرف غلطی است. بلکه 
معنایش آن است که باید به مسائل دیگری که اولویت بالاتری دارد بپردازیم و در 
مرحله بعد به موضوع حجاب بپردازیم. نه اینکه به آن نپردازیم و موردتوجه ما قرار 

نگیرد. 

 رهبر معظم انقلاب اسلامی، کمک به مردم غزه را تکلیف دینی دنیای اسلام 
برشمردند و خاطرنشان کردند: به لطف و فضل الهی مقاومت بینی صهیونیست ها 

را به خاک خواهد مالید.
در اولین روز از ماه مبارک رمضان »محفل انس با قرآن« بعدازظهر روز سه شنبه 
با حضور حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حسینیه امام 

خمینی)ره( برگزار شد.
رهبر انقلاب در این مراسم در سخنانی تلاوت قرآن را »هنر مقدس« خواندند و 
تاکید کردند: باید هدف اصلی از این کار بسیار با ارزش، انتقال معنی و پیام قرآن به 

آحاد مردم و جامعه و زمینه سازی برای تدبر در قرآن باشد.
جوانِ  قاریان  بالای  تعداد  از  خرسندی  اظهار  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
»صحیح خوان« و »خوشخوان« در کشور، رشد فزاینده قاریان جوان را از نعمت های 
بزرگ انقلاب اسلامی برشمردند و افزودند: قرآن یک هنر الهی و خدایی است و 
مهمترین وظیفه قاری قرآن، انتقال معانی و »تصویرسازی های قرآن« در موضوعات 
مختلف، به ذهن مستمعین است، بنابراین قاریان قرآن مصداق مُبلغین رسالت های 

الهی هستند و خود را نیز باید با شرایط یک مُبلِغ رسالت های الهی تطبیق دهند.
تکثیر جلسات قرآنی در مساجد و منازل

ایشان در ادامه ضمن بیان چند توصیه تخصصی به قاریان قرآن، بر لزوم گسترش 
و تکثیر »حَلَقات و جلسات قرآنی« در مساجد و منازل تاکید کردند و گفتند: در 
جلسات قرآنی باید به ترجمه و تفسیر قرآن نیز توجه ویژه شود تا زمینه ارتقای سطح 

معارف دینی جامعه به وجود آید.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به پخش تصاویری از غزه و تلاوت قرآن به وسیله 
نوجوانان در غزه، خاطر نشان کردند: قله استقامتی را که امروز در غزه شاهد 

هستیم، نتیجه فهم قرآن و عمل به آن است.
حضرت آیت الله خامنه ای شرایط غزه را از دو بُعد در »اوج« توصیف کردند و 
افزودند: امروز در غزه از یک طرف شاهد اوج جنایت و وحشیگری و ظلم هستیم و 

از طرف دیگر اوج ایستادگی و استقامت نیز مشاهده می شود.
ایشان جنایت های کم سابقه در غزه همچون کشتن کودکان و نوزادان از طریق 
گرسنگی و تشنگی را مفتضح کننده تمدن غرب خواندند و تاکید کردند: به رغم آنکه 
صهیونیست ها از انواع سلاح ها و کمک های آمریکا و غرب برخوردار هستند اما با 

صبر بی نظیر مردم غزه و ایستادگی رزمندگان مقاومت تاکنون دشمن هیچ غلطی 
نتوانسته بکند و حدود نود درصد امکانات و توانایی های مقاومت محفوظ است.

کمک به غزه تکلیف دینی؛ کمک به دشمن صهیونیستی حرام قطعی
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: به لطف و فضل الهی مقاومت بینی 

صهیونیست ها را به خاک خواهد مالید.
اسلام  دنیای  دینی  تکلیف  را  غزه  مردم  به  کمک  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
برشمردند و گفتند: هرگونه کمک به دشمن صهیونیستی حرام قطعی و جنایت 
واقعی است و متاسفانه برخی دولتها و کشورهای اسلامی این کار را انجام می دهند 

اما روزی پشیمان خواهند شد و ان شاءالله سزای این خیانت را خواهند دید.
در ابتدای این مراسم تعدادی از قاریان به قرائت قرآن و اجرای همخوانی و »ابتهال« 
پرداختند. در این دیدار همچنین تصاویری از مقاومت مردم غزه به خصوص کودکان 

و نوجوانان و تمسک آنان به قرآن، پخش شد.
محفل انس با قرآن کریم در نخستین روز ماه مبارک رمضان با حضور شماری از 
قاریان و استادان ممتاز و فعالان قرآنی در محضر حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 

معظم انقلاب اسلامی در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد.

رهبرمعظم انقلاب در محفل انس با قرآن کریم: 

مقاومت، بینی صهیونیست ها را به خاک خواهد مالید

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بازگرداندن اموال بابک زنجانی را از جمله 
اقدامات موفق اطلاعات سپاه دانست و گفت: این اقدامات از تداوم ایجاد فساد در کشور 
ممانعت می کند و همه کسانی که نیت های سوء دارند بدانند که زیر دید و تیر سازمان 

اطلاعات سپاه قرار دارن
سردار شریف در ابتدا اعطای نشان درجه یک »فتح« از سوی فرمانده کل قوا به سرلشکر 
سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران را موهبتی بزرگ برای سپاه و پاسداران انقلاب توصیف 
و عنوان کرد: خدای بزرگ را شاکریم که در روز های پایانی سال 14۰۲ این نهاد انقلابی 
و مردمی از رضایتمندی ولی امر مسلمین و فرمانده معظم کل قوا بهره مند و سرلشکر 
سلامی فرمانده مومن، بصیر، جهادی، انقلابی، شجاع، دانشمند، خردمند و دوراندیش 

سپاه مفتخر به دریافت این نشان شد.
از  قدردانی  پاس  به  که  افتخار  مدال  این  بی تردید  افزود:  پاسداران  سخنگوی سپاه 
مجاهدت مخلصانه و نقش آفرینی موثر سرلشکر سلامی در ارتقای توان و آمادگی های رزم 
سپاه برای مقابله با تهدیدات و کمک به عمق بخشی داخلی و خارجی انقلاب اعطا شده 
است، محصول فرماندهی و مدیریت مطلوب ایشان و تلاش های مجاهدانه و شبانه روزی 
یکایک پاسداران رشید انقلاب در میدان ماموریت های محوله است و به فضل الهی پشتوانه 

نقش آفرینی های آینده در عرصه های پاسخ به نیاز های انقلاب و کشور قرار خواهد گرفت.
سخنگوی سپاه پاسداران با اشاره به دیگر اقدامات سازمان اطلاعات سپاه در سال جاری 

گفت: بازگرداندن اموال بابک زنجانی که به عنوان مطالبه ملی در کشور از آن یاد می شود، 
از جمله اقدامات موفق مجموعه اطلاعات سپاه است. در این فرآیند توانستیم با همکاری 
قوه قضاییه، بیت المال را به خزانه کشور بازگردانیم. این نوع اقدامات سازمان اطلاعات 
سپاه از تداوم ایجاد فساد در کشور می تواند موثر باشد و همه کسانی که نیت های سوء 

دارند، بدانند که زیر دید و تیر سازمان اطلاعات سپاه قرار دارند.
سردار شریف درباره برگزاری مجمع سراسری فرماندهان سپاه نیز اعلام کرد: در سال 
گذشته و پس از شیوع ویروس کرونا، مجمع سراسری فرماندهان سپاه به صورت تجمیعی 
را برگزار کردیم. در این مجمع سه هزار نفر از فرماندهان و مسئولان سپاه شرکت کردند 
و دیداری شوق انگیز و پرشور با مقام معظم رهبری داشتند به بیانات معظم له گوش جان 
سپردیم و رهنمود های راهگشای ایشان در راستای برنامه ریزی برای چگونگی به سرانجام 

رساندن ماموریت های سپاه به بهترین شکل ممکن نصب العین خواهد بود.
سخنگوی سپاه پاسداران در پایان گفت: در مجمع فرماندهان، مجموعه های اصلی 
سپاه گزارشی از عملکرد، اقدامات و پیشنهادات خود ارائه کردند. یکی از کار های خوب 
انجام شده در سال گذشته، برگزاری این مجمع بود که هم افزایی قابل توجهی برای پیشبرد 
ماموریت های سپاه ایجاد کرد. محور اصلی این مجمع نیز یاد شهید سلیمانی و نوع نگاه 
او بود؛ هرچند سردار سلیمانی وجود فیزیکی نداشت، اما به معنای واقعی فرماندهان و 

مسئولان سپاه در همه لحظات این همایش حضور موثر و تعیین کننده او را حس کردند.

سخنگوی سپاه :

بازگرداندن اموال بابک زنجانی از اقدامات موفق سپاه بود

اساس  بر  گفت:  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  رئیس 
دستور رهبر معظم انقلاب و تأکیدات رییس جمهور بنیاد 
از بنگاه داری خارج شده است و  شهید به طور کامل 
شرکت های تابعه این دستگاه از طرق مختلف از جمله 

بورس عرضه می شوند.
بنیاد  رئیس  هاشمی«  قاضی زاده  »سیدامیرحسین 
شهید و امور ایثارگران صبح روز سه شنبه ۲۲ اسفند در 
مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری حضور یافت و 
پاسخگوی تماس های تلفنی یا تصویری خانواده های 

شهدا، جانبازان، آزادگان و ایثارگران شد.
بنیاد شهید در سال  تأسیس  به سالگرد  با اشاره  وی 
امام )ره( در چنین روزی در  به دستور حضرت   1۳۵۸
تماس تصویری با مدیرعامل یکی از شرکت های غیرفعال 
تابعه سازمان اقتصادی کوثر وابسته به بنیاد شهید و امور 
ایثارگان و بیکاری کارگران این شرکت اظهار کرد: باید در 
قوه قضاییه با فردی که با ضمانت این شرکت تسهیلات 

گرفته ولی بازپرداخت نکرده است برخورد شود.
وی با بیان اینکه 1۰۰ درصد سهام این شرکت از بنیاد 
شهید به بنیاد مستضعفان منتقل شده گفت: بر اساس 
دستور رهبر معظم انقلاب و تأکیدات رییس جمهور بنیاد 

از بنگاه داری خارج شده است و  شهید به طور کامل 
شرکت های تابعه این دستگاه از طرق مختلف از جمله 

عرضه در بورس عرضه می شوند.
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران بیان کرد: مشکلات 
این شرکت با همکاری سازمان امور مالیاتی و طراحی 
مدلی در این خصوص با همکاری معاونت اجرایی ریاست 
جمهوری برطرف خواهد شد. این شرکت درگیر یک فساد 
ناخواسته شده چون ضامن شرکت دیگری بوده اند که به 

تعهدات خود عمل نکرده اند.
قاضی زاده با بیان اینکه بیش از ۳ هزار پرونده فساد در 
بانک دی داریم که این بانک شکایت کرده افزود: بسیاری 
از واگذاری ها اشتباه بوده و فردی که خریدار شرکت تولید 
روغن نباتی در سال ۸4 بوده، تنها یک قسط آن را داده 

است.
معاون رییس جمهور در پاسخ به تماس تلفنی یکی از 
ساخت ۹۲4  برای  پرند  یاس  پروژه  مسکن  متقاضیان 
واحد که در حال حاضر متوقف شده تصریح کرد: بنیاد 
شهید واسطه دریافت زمین و اخذ تسهیلات است اما 
در خصوص ساخت و قرارداد با پیکانکار هیچ مسئولیتی 
ندارد و باید خود متقاضیان با شهرداری و پیمانکار مذاکره 

کنند.
و نیم  این پروژه تخلف شده و یک  ادامه داد: در  وی 
واحد اضافه شده است، شهرداری بابت همین موضوع 
پایان کار صادر نمی کند لذا قانون به بنیاد شهید اجازه 
نمی دهد از طرف اعضا تعهد بدهد و باید خود اعضای 
تعاونی مسکن اقدامات قانونی آن را پیگیری کنند.در این 
زمین می بایست برای ۵۰۰ نفر بارگذاری می شد اما به 
۹۰۰ نفر واحد داده اند با این حال شهرداری این موضوع 
را به کمیسیون ماده 1۰۰ برده و رأی گرفته است، اما اعضا 
حاضر نیستند مابه التفاوت را بدهند و می گویند بنیاد 

شهید بدهد که این کار شدنی نیست.
قاضی زاده هاشمی درباره واگذاری یک ملک متعلق 
به بنیاد شهید در شهر اصفهان که به خانه هنرمندان 
این شهر تبدیل کاربری شده گفت: حوزه هنری سازمان 
تبلیغات اسلامی بیش از ۲۰ سال است که این ملک را 
در اختیار گرفته ولی نه اجاره داده و نه ملک معوض داده 
است و ما مکلف به مولدسازی املاک مان در راستای 
کمک به خانواده شهدا هستیم و باید ملک مورد نظر را 
سازمان مربوطه خریداری کند و از این پس دیگر هیچ 

ملکی را اجاره نمی دهیم.

قاضی زاده هاشمی: 

بنیادشهیدبهطورکاملازبنگاهداریخارجشدهاست

برای  یورو  میلیون   ۳ تأمین  از  فراجا  مرزبانی  فرمانده 
انسداد مرزها طی سه سال آینده خبر داد و گفت: این مبلغ 
با اولویت انسداد در مرزهای جنوب شرقی، شمال غربی و 
غربی هزینه خواهد شد. همچنین افزایش نظارت بر مرزها 
با استفاده از تجهیزات اپتیکی و … نیز در دستور کار است.
سردار احمدعلی گودرزی در نشست خبری اظهارداشت 
: راه انداری مراکز مانیتورینگ در پایانه های مرزی یکی از 
اقدامات برجسته مرزبانی بود و توانستیم ایستایی زائران 

را به حداقل ممکن برسانیم که باعث رضایت مندی شد.
وی ادامه داد: ناوگان دریایی مرزبانی فراجا تقویت شده 
و در یکسال اخیر 14۰ قایق تندرو به ناوگان ما افزوده شده 
است . فرمانده مرزبانی فراجا افزود: با همکاری وزارت نفت 
و اتصال مرزبانی فراجا به سامانه های اعطای سوخت موفق 
شدیم در سه ماه اخیر مانع قاچاق ۲۷ میلیون لیتر سوخت 

در بدو اقدام آنها شویم.
خنثی سازی بیش از 4 هزار تحرک

 عناصر تروریستی
کشفیات  درصدی   ۹۵ رشد  گفت:  گودرزی  سردار 

سوخت از قایق ها و شناورهای داخلی و تعیین هویت آنها 
و رشد 11 درصدی کشفیات سوخت از شناورهای خارجی 

بخش دیگری از اقدامات فرماندهی مرزبانی است.
وی افزود: در سال جاری بیش از 4 هزار تحرک عناصر 

تروریستی در نقطه صفر مرزی خنثی شده است.
وی با بیان اینکه توان و آمادگی عملیاتی مرزبانی ارتقا 
پیدا کرده است، گفت: در سه مرحله تجهیزاتی توان رصد 
و حرکتی مرزبانان را ارتقا داده ایم، به عنوان مثال از پهپادها 

در پایش مرزهای زمینی و آبی استفاده کرده ایم.
برای  را  دریایی  تفنگدار  آموزش  مرکز  گفت:  گودرزی 
نخستین بار افتتاح کرده ایم تا ناخداها و ملوانان شناورها 

آموزش های لازم را ببینند.
و  برجک ها  تا  است  قرار  کرد:  بیان  مرزبانی  فرمانده 
پاسگاه ها به فیبر نوری، انواع پرنده ها و دیگر تجهیزات 

رصدی مجهز شوند.
وی با بیان اینکه در اکثر پاسگاه برق کشی انجام شده 
است، گفت: طرح خوشایندسازی محیط خدمت در ۶۰۰ 
برای  تا هم محیط خدمت  واحد مرزی اجرا شده است 

مرزنشینان خوشایند شود و هم اقتدار مرزبانان بالاتر رود.
گودرزی با بیان اینکه ۶1۰ کیلومتر از جاده های مرزی 
مرمت و بازسازی شده است، گفت: تعداد زیادی رادار در 
دریا و سیستم های الکترونیکی ایجاد کردیم تا قبل از اینکه 
و رهگیری  ورود کند شناسایی  ایران  مرزهای  به  حریف 

شود.
دوربین های  تا  داریم  تلاش  گفت:  مرزبانی  فرمانده 
اپتیکی را در داخل کشور تولید کنیم و برای تجهیزات مرزی 
به توان داخلی تکیه کنیم و تا جایی که امکان داشته باشد 

تجهیزاتی از خارج از کشور وارد نکنیم.
وی با بیان اینکه مرزبانان تلاش دارند تا محیطی امن 
برای فعالیت سرمایه گذاران ایجاد کنند، خاطرنشان کرد: 
در ظرف ۲ ماه که به سامانه وزارت نفت متصل شدیم از 

قاچاق بیش از ۲۷ میلیون سوخت جلوگیری شد.
فرمانده مرزبانی بیان کرد: در گذشته هر مرز نشین باید 
حضوری برای دریافت پروانه گذر مراجعه می کرد که امسال 
این امکان را در سامانه پلیس من ایجاد کردیم و دیگر نیازی 

به مراجعه حضوری نیست.

فرمانده مرزبانی فراجا  خبر داد؛
تأمین۳میلیونیوروبرایانسدادمرزیدرکشور

عبدالرحیم اباذری*

رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس، گفت: مشکلی در 
تامین اقلام مورد نیاز شب عید وجود ندارد.

محمدجواد عسکری در تشریح نشست روزسه شنبه کمیسیون کشاورزی، آب، منابع 
طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی افزود: وزیر جهاد کشاورزی و معاونین وی 
در زمینه وضعیت گوشت مرغ، تخم مرغ و میوه شب عید گزارش های خود را ارائه کردند که 

بر اساس آن مشکلی وجود ندارد.
وی با اشاره به اینکه با پیگیری های صورت گرفته شد در زمینه تامین میوه شب عید 
مشکل خاصی وجود ندارد، ادامه داد: پرتقال با قیمت 1۷ هزار و ۵۰۰ و سیب و زرد و قرمز 

نیز با قیمت ۲۵ هزار و ۵۰۰ بر اساس نیاز اعلامی استان ها توزیع می شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه وزیر جهاد کشاورزی و معاونین وی 
در زمینه وضعیت گوشت مرغ، تخم مرغ و میوه شب عید گزارش های خود ارائه کردند که بر 
اساس آن مشکلی وجود ندارد، عنوان کرد: اگر مردم در حوزه تامین اقلام شب عید مشکلی 
داشتند می توانند اطلاع رسانی کنند تا کمیسیون کشاورزی مجلس پیگیری های لازم را 

داشته باشد.
وی گفت: پیش بینی می شود تامین اقلام مورد نیاز شب عید وضعیت بهتری نسبت به 

سنوات گذشته داشته باشد و به موقع در اختیار مردم قرار بگیرد.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس :
مشکلیدرتامیناقلامموردنیازشبعیدوجودندارد
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آیاخوابیدنرویشکممضراست؟

خوابیدن روی شکم هرچند یک مشکل جدی محسوب نمی شود اما ممکن 
است پیامدهای نامطلوبی به دنبال داشته باشد. 

کارشناسان معتقدند دراز کشیدن طولانی مدت روی شکم، فشار روی کمر، 
گردن و شانه ها را افزایش می دهد. با این حال، خوابیدن روی شکم برای افرادی 

که خروپف می کنند یا مشکل تنفس دارند، مفید است.
خواب شبانه خوب می تواند بر سلامتی و عملکرد روزانه افراد تاثیرات مثبتی 
های  مسوولیت  کاری،  های  استرس  جمله  از  مختلفی  عوامل  باشد.  داشته 
خانوادگی و برخی عوامل غیرمنتظره مانند بیماری ها می توانند در خواب شبانه 

افراد اختلال ایجاد کنند و بر کیفیت آن اثرات منفی بگذارند.
در حالی که نمی توان همه عوامل مختل کننده یک خواب خوب شبانه را کنترل 

کرد اما می توان با انجام برخی از راهکارها کیفیت خواب را بهبود بخشید.
همچنین به گفته متخصصان، نحوه خوابیدن افراد نیز می تواند بر سلامتی آن ها 

تاثیر بگذارد که در ادامه به مطالبی در این زمینه پرداخته خواهد شد.
خطرات خوابیدن روی شکم

مناسب  را  شکم  روی  خوابیدن  بهداشتی  مراقبت های  متخصصان  اغلب 
نمی دانند، به خصوص برای افرادی که به درد گردن و کمر دچارند.

خوابیدن روی شکم موجب صاف شدن انحنای طبیعی ستون فقرات  می شود 
و فشار روی کمر را افزایش می دهد. علاوه بر این، مجبور می شوید سرتان را به 

پهلو بچرخانید که همین امر سفت شدن گردن یا درد آن را در پی خواهد داشت.
هنگام خوابیدن روی شکم یا به پهلو، صورت روی تخت فشرده می شود و همین 
امر پوست صورت را جمع شده وکج ومعوج می کند که موجب چین و چروک 

می شود.
خوابیدن روی شکم در دوران بارداری نیز مشکلاتی دوچندان ایجاد می کند، به 
خصوص در سه ماهه دوم و سوم بارداری که شکم سریع تر بزرگ می شود. در این 
دوران، خوابیدن روی شکم یا صاف به پشت، می تواند به یک رگ خونی مهم در 
شکم فشار وارد کند و فشار خون را کاهش دهد. متخصصان سلامت و بهداشت 
توصیه می کنند، افراد باردار به پهلوی چپ بخوابند تا جریان خون به رحم و جنین 

بهتر شود.
چه وقت خوابیدن روی شکم مفید است؟

با این حال خوابیدن روی شکم همیشه بد نیست و می تواند خروپف را کاهش 
دهد. دراز کشیدن روی شکم وضعیت تنفس افراد مبتلا به مشکلات ریوی را بهبود 
می دهد، زیرا جاذبه به ریه ها کمک می کند در موقعیتی قرار گیرند که حین نفس 

کشیدن راحت تر باز شوند.
نکاتی برای خوابیدن روی شکم

به گزارش »وری ول هلث«، اگر درد ندارید و می خواهید روی شکم بخوابید، 
با رعایت این چند نکته می توانید ستون فقرات  را در موقعیت بهتری قرار دهید و 

خطر ابتلا به درد را کم کنید.
- از یک بالش نازک زیر سر خود استفاده کنید یا اینکه اصلًا از بالش استفاده 

نکنید.
- یک بالش نازک زیر لگن تان قرار دهید.

- تشکی با فشار )سفتی( متوسط تا سفت انتخاب کنید.
- قبل از بلندشدن، در رختخواب حرکات کششی انجام دهید.

با این راهکارها سن مغزتان را پایین نگه دارید

چگونهدرماهرمضانفعالبمانیم؟
توصیه هایی برای کنترل دیابت در ماه رمضان

از ترسناک ترین  و یکی  ادراکی مغز مسئله ای شایع  افت عملکردهای 
پیامدهای افزایش سن است. اما افت ادراکی مغز اجتناب ناپذیر است. در 
این مطلب توصیه هایی ارائه می دهیم که بتوانید به عملکرد مغز خود کمک 

کنید.
مغز همه افراد با بالارفتن سن تغییر می کند و به دنبال آن تغییراتی در 
عملکرد ذهنی ایجاد می شود. افت عملکردهای ادراکی مغز مسئله ای شایع 
و یکی از ترسناک ترین پیامدهای افزایش سن است. اما افت ادراکی مغز 
اجتناب ناپذیر است. در این مطلب توصیه هایی ارائه می دهیم که بتوانید به 

عملکرد مغز خود کمک کنید
از محرک های ذهنی استفاده کنید

دانشمندان با مطالعه روی انسان ها و موش ها دریافته اند فعالیت های 
ذهنی باعث ایجاد ارتباط های جدید بین سلول های عصبی شده و حتی به 
مغز در ساختن سلول های جدید کمک می کنند و در واقع نوروپلاستیسیتی 
)انعطاف پذیری عصبی( ایجاد کرده و به عملکرد مغز کمک می کنند و 
جلوی ازبین رفتن سلول های مغز را در آینده می گیرند. هر گونه فعالیت 
ذهنی می تواند مغز را تقویت کند؛ مطالعه، دوره های آموزشی، ورزش های 
ذهنی مثل پازل یا مسائل ریاضی و چیزهایی که مهارت های دستی را تقویت 
می کنند، مثل طراحی و نقاشی و کارهای دستی همگی مفید و ورزش هایی 

برای مغز هستند.
ورزش کنید و تحرک بدنی داشته باشید

تحقیقات نشان می دهد استفاده از عضلات بدن به ذهنتان نیز کمک 
می کند. در یک آزمایش، حیواناتی که به طور مرتب ورزش کرده بودند، 
تعداد مویرگ های ریز مغزشان که خون اکسیژن دار را به نواحی از مغز که 

مسئول افکار بود می رساندند افزایش یافته بود. ورزش به تولید سلول های 
عصبی جدید نیز کمک می کند و ارتباطات بین سلول های مغزی را افزایش 
می دهد )سیناپس ها(. در نتیجه مغز عملکردی مؤثرتر، انطباق پذیرتر و 
منعطف تر خواهد داشت که به معنی عملکرد بهتر مغز در افراد سنین بالا 

خواهد بود.
ورزش کردن، فشارخون را پایین می آورد، سطح کلسترول خون را بهبود 
کاهش  را  روانی  استرس  و  می کند  کمک  خون  قند  تعادل  به  می دهد، 

می دهد و همه اینها به سلامت مغز و قلب کمک می کنند.
تغذیه تان را بهتر کنید

تغذیه خوب و مناسب هم به جسمتان کمک می کند و هم به مغز و ذهنتان. 
مثلًا افرادی که رژیم غذایی مدیترانه ای دارند )متمرکز بر میوه ها و سبزی ها، 
گیاهی  منابع  و  روغن زیتون  مثل  غیراشباع  چربی های  مغزها،  ماهی، 

پروتئین( کمتر احتمال دارد دچار اختلالات ادراکی و زوال عقل شوند.
حواستان به فشارخونتان باشد

فشارخون بالا در میان سالی می تواند ریسک اختلالات ادراکی در سنین 
بالاتر را افزایش دهد. تغییراتی در سبک زندگی خود ایجاد کنید تا فشار 
خونتان تا حد سالمی پایین باشد. به طور مرتب ورزش کنید، لاغر بمانید، 
الکل مصرف نکنید، استرستان را مدیریت کنید و سالم و درست غذا بخورید.

وضعیت قند خونتان را بهتر کنید
دیابت یک ریسک فاکتور مهم برای زوال عقل است. شما می توانید با تغذیه 
درست، ورزش منظم و لاغر ماندن، از ابتلا به دیابت پیشگیری کنید. اما 
اگر قند خونتان بالاست، نیاز به درمان پزشکی و مصرف دارو دارید تا قند 

خونتان کنترل شود.

کلسترول خونتان را بررسی کنید
بالابودن کلسترول بد )LDL( با افزایش ریسک زوال عقل ارتباط دارد. رژیم 
غذایی سالم، ورزش، کنترل وزن و اجتناب از تنباکو همگی کمک بزرگی به 
بهبود سطح کلسترول خونتان می کنند. اما اگر به کمک نیاز دارید در مورد 

مصرف دارو با پزشک مشورت کنید.
مصرف آسپرین بچه را مدنظر داشته باشید

بعضی مطالعات نشان می دهند مصرف آسپرین بچه )دوز پایین( می تواند 
مورد  در  عروقی.  عقل  زوال  خصوصاً  دهد،  کاهش  را  عقل  زوال  ریسک 

مصرف آسپرین با پزشکتان مشورت کنید.
از تنباکو اجتناب کنید

از مصرف تنباکو به هر شکل آن خودداری کنید.
الکل ممنوع

مصرف الکل یک ریسک فاکتور مهم برای زوال عقل است.
به احساسات و هیجانات خود اهمیت دهید

یا  دارند  خواب  کمبود  اغلب  مضطرب اند،  دارند،  استرس  که  افرادی 
فرسوده اند معمولًا در آزمون های عملکرد ادراکی امتیازهای پایینی کسب 
می کنند. البته کسب این امتیازهای پایین لزوماً به این معنی نیست که 
ریسک بالاتری برای اختلالات ادراکی در سال های بعدی زندگی وجود 
دارد، اما سلامت روان و خواب و استراحت کافی قطعاً برای سلامت مغز لازم 

است.
فشارخون بالا در میان سالی می تواند ریسک اختلالات ادراکی در سنین 
بالاتر را افزایش دهد. تغییراتی در سبک زندگی خود ایجاد کنید تا فشار 

خونتان تا حد سالمی پایین باشد
ریلکسیشن را تمرین کنید

یکی از راه هایی که ریلکسیشن به عملکرد مغز و ذهن کمک می کند، 
کمک به خواب بهتر شبانه است. خواب عمیق و باکیفیت برای ذخایر ذهنی 
و دسته بندی اطلاعات مغز ضرورت دارد. افراد بزرگسالی که خواب خوبی 
ندارند بیشتر احتمال دارد بعداً دچار علائم آلزایمر شوند. اما روتین های 
ساده شبانه می توانند در هر سنی کیفیت خواب را بهتر کنند، مثلًا دو سه 
ساعت قبل از خواب غذای سنگین نخورید، ساعت خواب و بیداری منظم 
داشته باشید و در اتاق خواب و زمان خواب با تلفن همراه و... مشغول نشوید.

مراقب سرتان باشید
آسیب های متوسط تا شدید در سر، حتی اگر هیچ ضربه مغزی تشخیص 

داده نشود، ریسک اختلالات ادراکی را بالا می برد.
ارتباطات اجتماعی خود را بیشتر کنید

داشتن ارتباطات اجتماعی قوی با کاهش ریسک زوال عقل مرتبط است 
)تا ۵۰ درصد( و ضمناً فشارخون را نیز پایین می آورد و طول عمر را افزایش 

می دهد.
نیازی نیست عضو گروه های بزرگ و شلوغ شوید، داشتن چند دوست 
پیداکردن  دنبال  به  مدام  اینکه  به جای  است.  کافی  نزدیک  و  صمیمی 
دوستی های جدید باشید، حلقه ای اجتماعی از افرادی درست کنید که 

شما را شاد و راضی می کنند.
هدفی را دنبال کنید

علاوه بر دیگر جنبه های سلامتی و تندرستی، داشتن یک هدف خوب 
در زندگی می تواند ریسک زوال عقل را تا ۳۰ درصد کاهش دهد. داشتن 
هدف به فعالیت های شما معنا می دهد. ارتباطات اجتماعی یکی از راه های 
ارتباطات می توانند شکل های  این  اما  است؛  نگه داشتن ذهن  مشغول 
زیادی به خود بگیرند: نوشتن داستان، مراقبت از کسی که به کمک نیاز 
دارد، داشتن یک شغل راضی کننده در دهه های بالای زندگی، ورزش منظم 
و داشتن هدف ورزشی، پرداختن به یک سرگرمی موردعلاقه و... . این 
انتخاب کاملًا شخصی بوده و هدف هر کسی متفاوت است. هر فعالیتی را 

که به آن علاقه دارید، بیشتر و با تمرکز عمیق تر انجام دهید.

دیابتی ها باید در روزه داری ماه مبارک رمضان احتیاط کنند و تغییرات لازم در رژیم غذایی و سبک زندگی را برای 
پیشگیری از افزایش قند خون انجام دهند. 

ماه مبارک رمضان آغاز شده است و زمان تأمل معنوی، تهذیب نفس، روزه داری، نماز و دعا را برای مسلمانان 
سراسر جهان بشارت می دهد. روزه ماه مبارک رمضان فواید بسیاری دارد زیرا به دستگاه گوارش استراحت لازم 
را می دهد، از اختلالات متابولیک جلوگیری، بدن را سم زدایی و به کاهش فشار خون و سطح کلسترول کمک 

می کند.
با این حال، افراد دیابتی در صورت روزه داری در ماه مبارک رمضان باید مراقب تغییرات لازم در رژیم غذایی 
و سبک زندگی خود باشند تا از افزایش قند خون و خطر بروز عوارض جلوگیری کنند. هیپوگلیسمی یا پایین 
بودن سطح قند خون یکی از خطرات سلامتی است که روزه داری بدون غذا و آب ممکن است برای افراد مبتلا 
به دیابت ایجاد کند. حین سحری و طی افطار رعایت همه گروه های غذایی و داشتن رژیم غذایی متعادل بسیار 
مهم است. برای اطمینان از اینکه تمام عملکردهای بدن شما به خوبی کار می کنند، مهم است که از جذب میزان 
نسبی آب در ساعات غیر روزه داری اطمینان حاصل کنید. اگر علائمی مانند سرگیجه، تاری دید یا ضربان قلب 
نامنظم را احساس کردید، باید فوری افطار کرده و با پزشک خود مشورت کنید. در طول روز فعال بمانید و شب ها 

به خوبی استراحت کنید تا سلامتی خود را حفظ کنید.
در طول ماه رمضان، مسلمانان ۳۰ روز روزه می گیرند که می تواند روزانه 1۵ ساعت یا بیشتر طول بکشد. افراد 
مبتلا به دیابت باید در این زمان بیماری خود را به طور موثر کنترل کنند تا از یک ماه رمضان ایمن و بدون خطر 

اطمینان حاصل کنند.
در اینجا چند نکته توسط دکتر آپوروا گارگ، معاون مدیر عملیات مرکز مدیریت دیابت و مراقبت های بهداشتی 

در هند، برای کمک به کنترل دیابت در طول روزه داری ماه رمضان آورده شده است.
دکتر گارگ عوارض احتمالی دیابت را که ممکن است در اثر روزه داری بدون غذا و آب برای ساعات طولانی 

ایجاد شود، به اشتراک می گذارد.
هیپوگلیسمی: وضعیتی است که در آن سطح قند خون به دلیل روزه داری کمتر از حد طبیعی می شود. این 
بیماری هم برای افراد دیابتی و هم برای افراد غیر دیابتی در طول روزه داری به دلیل کمبود گلوکز کافی در خون 

ممکن است رخ دهد.
هیپرگلیسمی: وضعیتی است که در آن سطح قند خون بالاتر از محدوده طبیعی است. افراد مبتلا به دیابت 
در معرض خطر ابتلا به هیپرگلیسمی در ماه رمضان هستند و ممکن است به دلیل اختلال در تنظیم الگوهای 

هورمونی طبیعی شبانه روزی باشد که منجر به افزایش رهایی گلوکز کبدی می شود.
کتواسیدوز دیابتی: زمانی که فرد مبتلا به دیابت قادر به دریافت گلوکز از غذا برای انرژی نباشد، بدن او شروع 
به تجزیه چربی می کند. این تجزیه چربی باعث تولید مواد شیمیایی به نام کتون می شود. کتون های زیاد در خون 
می تواند آن را اسیدی کند و منجر به یک بیماری خطرناک به نام کتواسیدوز دیابتی شود. اسیدیته بالا اگر به موقع 

درمان نشود می تواند مشکلات جدی ایجاد کند.
بهترین غذاها برای روزه داری

سحری )غذای قبل از سحر(: خوردن یک وعده غذایی متعادل قبل از سحر بسیار مهم است تا سطح انرژی 
خود را در طول روز حفظ کنید. برخی از گزینه های خوب ماهی، مرغ، لبنیات کم چرب مانند ماست، میوه ها و 

سبزیجات تازه و غلات کامل مانند برنج و نان گندم کامل هستند.
افطار )وعده پس از روزه داری(: غذای بعد از غروب آفتاب باید شما را سیر کند بدون اینکه شما را سنگین کند. 
به سراغ غذاهایی بروید که کربوهیدرات ها، ویتامین ها، مواد معدنی، فیبر و غیره را تامین می کنند. در پخت یا 
کباب کردن غذاها روغن کمتری مصرف می شود و بهتر است سرخ کردنی نباشد. شاید بهتر باشد قبل از افراط 

کردن در خوردن شیرینی یا دسر درست بعد از افطار، کمی صبر کنید.
نکاتی برای کنترل دیابت در روزه داری ماه مبارک رمضان

• حتما سطح قند خون خود را به طور مرتب چک کنید زیرا به جلوگیری از مشکلات کمک می کند.
• مراقب علائمی مانند احساس سرگیجه، تاری دید، یا ضربان قلب نامنظم باشید. اگر علائمی دارید فوری  

روزه را قطع کنید.
• با نوشیدن آب در طول سحری و افطار آب بدن خود را حفظ کنید، در کل هشت تا 1۰ لیوان آب بنوشید.

• همچنین زمان بیرون رفتن را به خصوص در مکان های گرم محدود کنید. سعی کنید تا حد امکان درون 
خانه بمانید.

• هنگام افطار در خوردن افطاری زیاده روی نکنید. این کار می تواند باعث افزایش قند خون شما شود.
• با گنجاندن ورزش متوسط در برنامه روزانه خود فعال بمانید. آنچه را که برای شما بهتر است بیابید، اما از 

ورزش شدید اجتناب کنید.
• در مورد روزه داری با متخصص تغذیه یا پزشک خود صحبت کنید. به آنان امکان دهید از برنامه های شما 

مطلع شوند. ممکن است در ماه رمضان نیاز به تغییر در دارو یا درمان داشته باشید.

یک مطالعه 1۲ ساله جدید نشان می دهد که زندگی 
تواند  در نزدیکی درختان و سایر فضاهای سبز می 

استخوان ها را قوی نگه دارد.
محققان چینی دریافتند افرادی که محل سکونت 
آنها در نزدیکی مناطق سرسبز و پردرخت بود، نسبت 
به افرادی که در جاهای دیگر زندگی می کردند، تراکم 

استخوان بهتری داشتند.
از  تحقیق  تیم  سرپرست  اویانگ«،  شیائو  »ژنگ 
گفت:  چین،  چانگشا  در  جنوبی  مرکزی  دانشگاه 
»کاهش آلودگی هوا کلیدی برای فواید فضای سبز 

برای استخوان ها به نظر می رسد.«
بینش های  یافته ها  »این  افزود:  ادامه  در  وی 
ارزشمندی در مورد پتانسیل سرسبزی در جلوگیری 
بر اهمیت  و  ارائه می کنند  از شروع پوکی استخوان 
استراتژی های  توسعه  در  شهری  سبز  فضاهای 

پیشگیری مؤثر تأکید می کنند.«
این مطالعه از داده های بیش از ۳۹1۰۰۰ بریتانیایی 
که عادات و سلامت آنها تحت نظر بود، استفاده کرد. 
میانگین سنی شرکت کنندگان ۵۶ سال و ۵۳ درصد 
زن بودند. علاوه بر ثبت اطلاعات در مورد تراکم مواد 

برای  آنها  ژنتیکی  خطر  و  فرد  هر  استخوان  معدنی 
پوکی استخوان، اطلاعات همچنین حاوی داده هایی 
در مورد رژیم غذایی، وضعیت سیگار کشیدن، درآمد، 
سطح ورزش و سایر عوامل بود. تیم چینی از تصاویر 
ماهواره ای استفاده کردند تا دریابند که منطقه اطراف 

محل سکونت هر فرد چقدر سرسبز است.
در طول 1۲ سال پیگیری، ۹۳۰۷ نفر به یک مورد 

جدید از پوکی استخوان مبتلا شدند.
این مطالعه نشان داد به ازای هر ۷۰۰ مترمکعب 
فضای سبز مسکونی در دسترس یک فرد، احتمال 

کاهش  درصد   ۵ آنها  در  استخوان  پوکی  به  ابتلاء 
می یابد. به نظر می رسد کاهش آلودگی هوا عامل مؤثر 
باشد. به گفته محققان، »افرادی که در مناطق سرسبز 
زندگی می کنند در معرض خطر کمتری قرار خواهند 
فیلترهای  عنوان  به  گیاهان  و  درختان  زیرا  گرفت 
حذف  هوا  از  را  آلاینده ها  و  می کنند  عمل  طبیعی 
می کنند.« محققان معتقدند افرادی که فعالیت بدنی 
بیشتری داشتند، استخوان های قوی تری داشتند و 
فضاهای سبز نیز ممکن است موجب تشویق افراد به 

ورزش شود.

توصیه محققان چینی؛
زندگی در نزدیکی فضاهای سبز موجب استحکام استخوان ها می شود
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به قول بزرگترها، قدیم ها همه چیز بهتر بود و دلیل 
آن هم چیزی نبود جز سادگی و قناعت ورزی اما چند 
سالی است که چشم و هم چشمی دغدغه های افراد 
را چند برابر کرده و حتی بهانه ای برای اختلاف های 

جدی میان زن و شوهرها شده است.
 یکی از نمونه های بارز این الگوی غلط در رسومات 
دید و بازدیدهای عید نوروز و همچنین افطاری های 
ماه مبارک رمضان دیده می شود. در واقع از چند سال 
از  بسیاری  در  تجملاتی  الگوهای  از  پیروی  گذشته 
خانواده ها باعث شده که برخی دیگر که توانایی مالی 
کمتری دارند، در مقابل این هزینه ها معذب شوند و 
برق  و  پر زرق  اینکه جلوی مهمانی های  برای  حتی 
فامیل کم نیاورند زیر بار قسط و قرض بروند. به همین 
دلیل عید نوروز بیشتر از اینکه بهانه ای برای دور شدن 
از دغدغه ها و نزدیک شدن خانواده ها به یکدیگر باشد، 
به دغدغه ای پر استرس تبدیل شده است. اما ریشه کن 
کردن این الگوی غلط جز با تغییر در سبک زندگی 

خودمان امکان پذیر نیست.
عید نوروز و ماه رمضان پیش رو زمان خوبی برای 
اصلاح این الگوی غلط است تا هم آرامش خانواده را 
تامین کنیم و هم با حذف هزینه های اضافه بتوانیم 
پس انداز کنیم. از طرفی دیگر خانواده هایی که عادت 
دارند هم برای دید و بازدید عید نوروز و هم افطاری ماه 
رمضان مهمانی برگزار کنند، هم زمانی این دو مناسبت 

برایشان مزیت است تا از تکرار مهمانی های پر خرج 
جلوگیری کنند.

در  بسیاری  تاثیر  خلاقانه  راهکارهای  از  استفاده 
یک  اعضای  دارد.  ضروری  غیر  هزینه های  کاهش 
مختلف،  ایده های  از  استفاده  با  می توانند  خانواده 
دیگران را نیز به فکر حذف چشم و هم چشمی های 
آسیب زا بیندازند و آن ها را نیز به این سمت ترغیب 
باعث  می تواند  که  راهکارهایی  به  ادامه  در  کنند. 

صرفه جویی در هزینه های شما شود می پردازیم.
تنقلات خانگی درست کنید

هزینه  ترین  پر  و  گران ترین  از  شیرینی  و  شکلات 
خانگی  صورت  به  اگر  حال  این  با  است.  تنقلات 
درست کنید در بخشی از هزینه های شما صرفه جویی 
از  نارگیلی  و  برنجی  نخودچی،  شیرینی  می شود. 
جمله شیرینی های کم هزینه  و کم دردسری است که 
می توانید به صورت خانگی درست کنید. همچنین 
میوه خشک نیز از جمله تنقلات مجلسی است که 

می تواند برای پذیرایی عید مناسب باشد.
از تخفیف های آنلاین استفاده کنید

خرید از آنلاین شاپ ها علاوه بر اینکه دردسر مواجه 
شدن با شلوغی و ترافیک خیابان ها را ندارد، امکان 
مقایسه قیمت ها و خرید از بهترین فروشگاه  را به شما 
می دهد. همچنین یکی از مزیت های خرید از آنلاین 
شاپ ها این است که معمولا به مناسبت عید نوروز و ماه 

مبارک رمضان تخفیف می گذارند.
از فروشگاه های معتبر خرید کنید

از  نوروز  عید  مرسوم  تنقلات  و  آجیل  خرید  برای 
فروشگاه هایی خرید کنید که تعرفه آن ها طبق تعرفه 
اعلامی دولت است. بسیاری از فروشگاه ها طبق تعرفه 
دولت قیمت گذاری نمی کنند و قیمت هایشان بیشتر 
از حد معمول است. بنابراین پیش از اعلام تعرفه ها 

خرید نکنید.
عیدی های سنگین و پرخرج ندهید

از هدایای گران قیمت برای کودکان استفاده نکنید 
چرا که همه توان مالی جبران آن را ندارند و موجب 
افزایش رقابت و چشم و هم چشمی میان خانواده ها 
می شود. همچنین می توانید به جای پول، به کودکان 
کتاب، لوازم التحریر یا هدیه های کوچک و جذاب هدیه 

دهید.
تفریحات کم هزینه را انتخاب کنید

به گزارش وب گاه تبیان، همانطور که گفته شد فلسفه 
عید نوروز این است که افراد با اقوام و خویشاوندان 
از دغدغه ها  برای مدت کوتاهی  تازه کنند،  دیداری 
دور باشند و از حضور یکدیگر لذت ببرند نه اینکه دائما 
ذهنشان درگیر کم و زیاد بودن چیزی باشد. بنابراین 
مقصدهای تفریحی عید نوروز را طبیعت انتخاب کنید 
و تا جای ممکن خوراکی ها و غذاهای مورد نیاز را از 

خانه ببرید تا در مخارج شما صرفه جویی شود.

چطوریمخارجعیدنوروزرامدیریتکنیم؟

مسوول روابط عمومی اوقاف استان قم:

برنامهتسبیحسحرازجوارامامزادگانقم
پخشمیشود

مسوول روابط عمومی اوقاف استان قم گفت: ویژه برنامه های تسبیح سحر و ماه عاشقی 
طی ماه رمضان امسال از بقاع شاخص استان قم و موقوفه قرآنی سعد الحکما روی آنتن 

زنده شبکه قم می روند.
به گزارش ندای قم، مهدی قائم پناه با اشاره به پخش ویژه برنامه های سحرگاهی و 
افطاری سیمای مرکز قم از جوار بقاع متبرکه شاخص استان اظهار کرد: برنامه »تسبیح 
سحر« سحرگاه هر روز ماه رمضان و »ماه عاشقی« در هنگام اذان مغرب، برای پنجمین 

سال متوالی روی آنتن می روند.
او افزود: برنامه تسبیح سحر از سی ام شعبان تا پنجم رمضان از جوار آستان مقدس 
امامزاده علی بن جعفر )ع(، از ششم تا دوازدهم از جوار امامزاده شاه سید علی )ع(، از 
1۳ تا 1۸ رمضان از جوار حرم امامزاده موسی مبرقع )ع(، نوزدهم تا بیست و سوم از حرم 
حضرت معصومه )س(، از ۲4 تا ۲۶ ام از حرم امامزاده جعفر شهید )ع( و بقیه شب ها 

از جوار امامزادگان ابراهیم و محمد )ع( به صورت زنده از شبکه نور پخش خواهد شد.
اینکه حسین لطفی  بیان  با  امور خیریه استان قم  و  اوقاف  روابط عمومی  مسؤول 
تهیه کنندگی این برنامه را بر عهده دارد گفت: مهدی اعرابی به عنوان مجری برنامه 
انتخاب شده و حجت الاسلام، محمد سعیدی آریا به عنوان کارشناس ۶ برنامه نخست 
برنامه  این  با عنوان »روایت گری شهدا« هم در  ادامه داد: بخشی  او  حضور می یابد. 

گنجانده شده که با اجرای حجت الاسلام حسین جوشقانیان روی آنتن می رود.
قائم پناه با بیان اینکه حجت الاسلام رفیعی کارشناس برنامه هایی خواهد بود که از حرم 
امامزاده سید علی )ع( پخش می شوند گفت: استاد کاجی هم راوی بخش شهدای 
برنامه است؛ در برنامه هایی که از حرم امامزاده موسی مبرقع )ع( روی آنتن می رود، 
حجت الاسلام سید حسین مؤمنی و حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری به 

عنوان کارشناس مذهبی حضور می یابند.
مسؤول روابط عمومی اوقاف و امور خیریه استان قم به دیگر بخش های برنامه تسبیح 
سحر اشاره و ابراز کرد: معرفی امامزادگان قم، دعای سحرگاهی، دعای ابوحمزه ثمالی 
و گزارش هایی از برنامه های شاخص استان در نوروز و ماه رمضان، از جمله این بخش ها 
هستند. او تصریح کرد: سال گذشته و همزمان با شب پانزدهم ماه رمضان، ۵۰ هزار 
پیامک از سوی مخاطبان تسبیح سحر به صدا و سیمای مرکز قم ارسال شد که نشان 
می دهد این برنامه پرمخاطب ترین برنامه مناسبتی شبکه نور بوده است، همچنین بر 

اساس گزارش های واصله، مخاطبانی از دیگر استان ها هم بیننده این برنامه هستند.
قائم پناه به برنامه های سحرگاهی رادیو قم با همکاری اداره کل اوقاف استان اشاره و 
اظهار کرد: حجت الاسلام وحید نجف زاده کارشناس مذهبی برنامه است که با عنوان 

»شمیم اجابت« سحرگاهان ماه رمضان پخش می شود.
مسؤول روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: این برنامه هر روز 

بامداد از ساعت ۳ تا اذان صبح روی آنتن رادیو قم می رود.
او به ویژه برنامه افطاری ماه عاشقی اشاره کرد و گفت: این برنامه هر روز از ساعت 1۷ و 
از موقوفه قرآنی سعد الحکمای شهرستان کهک روی آنتن زنده سیمای مرکز قم می رود که 

این مسئله برای دومین سال متوالی برنامه ریزی شده است.
درباره  و  می یابند  حضور  موقوفه  این  در  مختلفی  مهمانان  کرد:  تصریح  قائم پناه 

کارهایشان به گفت وگو با مجری می نشینند.
معرفی امامزادگان و بقاع متبرکه کهک، فعالیت های قرآنی در این شهرستان، بیان تفسیر 
توسط استاد بهرام پور، بیان مسائل مختلف توسط استاد دین پرور، مصاحبه با نخبگان 
قرآنی و گفت وگو با مهمان ویژه ی برنامه، از جمله بخش های مختلف »ماه عاشقی« 
خواهند بود. او افزود: مهدی حجت پناه تهیه کنندگی این برنامه را بر عهده دارد و رضا 

ملایی هم مجری آن است.
 

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی قم:

۹۰درصدکشفیاتکالاهایقاچاقمربوط
بهسوختبودهاست

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی قم با بیان اینکه از ابتدای امسال تاکنون 
این استان مربوط به سوخت بوده است  حدود ۹۰ درصد کشفیات کالا های قاچاق 
گفت: برغم چند برابر شدن بازرسی ها، میزان قاچاق سوخت کشف شده، سیر نزولی 

داشته است.
محمدرضا حصیری با اشاره به اقدام های صورت گرفته برای پشگیری از قاچاق سوخت 
در استان تصریح کرد: امسال حدود یک میلیون لیتر سوخت که امکان قاچاق آن وجود 

داشت را شناسایی کرده ایم.
حصیری ارزش پرونده های تشکیل شده برای قاچاق سوخت در استان را بالغ بر ۸۵۰ 

میلیارد ریال ذکر کرد و افزود: 1۳۵ هزار لیتر سوخت قاچاق نیز کشف شد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی قم نیز توقیف ۲1 خودروی شوتی در استان امسال را مورد 
توجه قرار داد و گفت: برای 1۹ خودرو رای به محکومیت و پرداخت جزای نقدی داده 

شده است.
تقی حسام با بیان این نکته که جریمه هر خودروی شوتی بین ۷۰ میلیون ریال تا ۲4۰ 

میلیون ریال است افزود: جریمه خودرو های توقیفی در استان را از متخلفان گرفته ایم.
این مقام قضایی با تاکید بر اینکه خودرو های شوتی که توقیف می شوند حتی پس از 
پرداخت جریمه نیز باید ۶ ماه در داخل پارکینگ بمانند گفت: ما برای این اقدام، نیازمند 
مصوبه شورای تامین استان هستیم. حسام عنوان کرد: ماهیت بیشتر کالا های قاچاق در 

استان شوتی است، که از استان های دیگر به قم آمده است.
مدیرکل تعزیرات حکومتی قم در ادامه افزود: ما برای پیگیری موضوع خودرو های شوتی 
باید به استانی که مبدا کالای قاچاق بوده، نیابت قضایی بدهیم که به طور معمول و به 

دلیل نبودن انگیزه کافی، مورد رسیدگی قرار نمی گیرد.
حسام با ذکر این نکته که قم در حوزه کالا های قاچاق بالاترین نیابت قضایی را دارد بیان 
کرد: هر استان که از استان دیگر در مورد قاچاق کالا نیابت قضایی دارد، باید آن را جزو آمار 

خود حساب نموده، و با دقت به پرونده رسیدگی نماید.
حسام همچنین در بخشی از سخنان خود بیان داشت: در سال جاری رقمی که در 
رابطه با تشکیل پرونده های قاچاق کالا در قم وصول شده، بالغ بر ۹۷۰ میلیارد ریال است.
سرپرست پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی قم نیز با ارائه آماری از کالا های 
قاچاق کشف شده در این استان از ابتدای امسال تا پایان بهمن ماه گفت: ارزش ریالی 

پرونده های قاچاق کالا در استان در مقایسه با سال گذشته، 4۹ درصد رشد دارد.
سرهنگ علی تیموری با بیان اینکه در زمینه کشف مشروب های خارجی ۲۲۸ درصد 
رشد داشته ایم گفت: در لوازم خانگی قاچاق نیز در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، تقریبا 

هزار و ۳۸۰ درصد افزایش کشف صورت گرفته است.
این مقام انتظامی افزایش 1۵۵ درصدی لوازم یدکی مکشوفه قاچاق را هم مورد توجه 

قرار داد و گفت: میزان کشف دارو های قاچاق نیز هزار و 4۰۰ درصد رشد پیدا کرد.
 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد:

تامینکالاهایاساسیبرای
ماهرمضانونوروز

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: یک هزار و ۶۹۶ تُن برنج خارجی و شکر 
برای مصرف خانوار و تنظیم بازار ماه مبارک رمضان و ایام پایانی سال در استان تخصیص 

یافته است.
سعید محمدی در همین رابطه اظها داشت: از میان سهمیه کالاهای اساسی تخصیص 
یافته به استان برای عرضه، یک هزار و 1۶ تُن برنج خارجی و ۶۸۰ تُن نیز محصول شکر 

است که برای مصرف خانوارهای قمی در مراکز فروش توزیع می شود.
وی افزود: در زمینه تامین کالاهای اساسی مورد نیاز مردم قم در ماه مبارک رمضان و ایام 
پایانی سال با مشکلی مواجه نیستیم و حداقل به اندازه نیاز چندماه آینده استان کالاهای 

مورد نظر در انبارهای اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان، ذخیره سازی شده است.
نیز  ایام  این  در  استان  نیاز  مورد  آرد  و  گندم  تامین  خصوص  در  داد:  ادامه  وی 
پیش بینی های لازم انجام شده است و ما با وضعیت مطلوب از نظر ذخیره سازی گندم و 
تولید آرد مورد نیاز نانوایی ها، به استقبال ماه مبارک رمضان و روزهای پایانی سال رفته ایم.

محمدی گفت: در خصوص نحوه فعالیت نانوایی های استان در ماه مبارک رمضان برای 
پاسخ به نیاز بیشتر مردم برنامه ریزی های لازم صورت پذیرفته و اتحادیه نانوایان در این 
خصوص اطلاع رسانی خواهد کرد. وی افزود: همچنین ما بسترهای لازم برای گسترش 
ساعت کار نانوایی های اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س(  که متقاضی فعالیت تا 

زمان سحر هستند را فراهم کردیم و مشکلی در این خصوص وجود ندارد.
وی ادامه داد:  خیران عزیز هم در این ایام می توانند از طریق دستگاه کارت خوان 
نانوایی و همچنین استفاده از برنامه کاربردی »نظر« که در فروشگاه مجازی مایکت قابل 

دریافت است،  نسبت به انجام این کار خداپسندانه در این ماه مبارک اقدام کنند.

در اختتامیه ششمین جشنواره نظام پیشنهاد های آبفای قم عنوان شد؛

صرفهجوییودرآمد۱۰میلیاردتومانی
بااجرایپیشنهادهایکارکنان

در اختتامیه ششمین جشنواره نظام پیشنهاد های آبفای قم صرفه جویی و درآمد 1۰ 
میلیارد تومانی با اجرای پیشنهاد های کارکنان مطرح شد.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مهندس حسن بختیاری 
در آیین اختتامیه ششمین جشنواره نظام پیشنهاد های شرکت آب و فاضلاب استان قم 
که روزگذشته با حضور رئیس مرکز توسعه منابع انسانی و تحول اداری شرکت مهندسی 
آبفای کشور و برخی از مدیران استانی برگزار شد، اظهار داشت: فعال بودن نظام پذیرش 
و بررسی پیشنهاد ها می تواند روند اصلاح فرایندها و رفع چالش های موجود در سازمان 
را تسریع بخشد. وی با بیان اینکه اعتقاد به موضوع نظام پیشنهاد ها به عنوان یک اصل 
اساسی در بهبود شرایط اداره شرکت در آبفای قم وجود دارد، گفت: مشارکت همکاران 
در نظام پیشنهاد ها می تواند مجموعه مدیریتی شرکت را در مسیر صحیح اداره شرکت 
قرار دهد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم برگزاری ششمین جشنواره نظام 
و گفت:  کارکنان دانست  توسعه مشارکت  و  انگیزه  تقویت  راستای  در  را  پیشنهاد ها 
نظام  در  کارکنان  برای مشارکت گسترده تر همه  دوباره  آغازی  این حرکت  امیدواریم 
پیشنهاد ها باشد. دبیر جشنواره نظام پیشنهاد های شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز به 
ارائه گزارشی از نحوه انتخاب پیشنهاد های برتر پرداخت و گفت: از 14۰ پیشنهاد رسیده 
1۲ پیشنهاد انتخاب شد که با رأی کمیسیون توسعه مدیریت شرکت سه پیشنهاد به 
عنوان پیشنهاد های برتر مورد تجلیل قرار می گیرد و از ۹ پیشنهاد دیگر نیز تقدیر می شود.
دوره  این  در  نیز  را  برتر  پیشنهاددهندگان  انتخاب  ملاک  محققیان  عباس  علی 
نظام  کارگروه های  از  تجلیل  شاخص  شد:  یادآور  و  کرد  اعلام  مصوب  پیشنهاد های 
پیشنهاد ها نیز زمان بررسی پیشنهاد ها، کیفیت کار کارگروه و تعداد بررسی ها بوده است 
که در همین راستا از هشت کارگروه برتر تقدیر می شود. دبیر نظام پیشنهاد های شرکت 
آب و فاضلاب استان نیز با اشاره به افزایش سرانه پیشنهاد کارکنان این شرکت از 1.۳۸ در 
سال 14۰1 به ۳.1۳ در سال جاری اظهار داشت: این مهم با حمایت مدیریت شرکت و 
اعتقاد به نظام پیشنهاد ها محقق شده است. وی نرخ سرانه مشارکت کارکنان را ۵۲ درصد  
و نرخ مشارکت مدیران را در نظام پیشنهاد ها ۵4 درصد اعلام کرد و گفت: در یک سال 
گذشته ۹۵1 پیشنهاد به کمیته نظام پیشنهاد های شرکت آب و فاضلاب استان قم ارائه 
شده است که از این تعداد ۶۲ پیشنهاد را ذی نفعان شرکت اعم از پیمانکاران و مشترکان 
ثبت کرده اند. رضا غفاری با اشاره به اثربخشی پیشنهاد های ارائه شده خاطرنشان کرد: 
اجرای پیشنهاد مصوب در سال جاری بالغ بر 1۰ میلیارد تومان صرفه جویی و یا افزایش 
درآمد برای شرکت آب و فاضلاب به همراه داشته است. معاون توسعه مدیریت و سرمایه 
انسانی سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم نیز در ادامه این مراسم در سخنانی 
تأکید کرد: بهره مندی از فکر، اندیشه و خلاقیت کارکنان و کارشناسان موجب تحول در 

دستگاه های اجرایی می شود و خدمت رسانی بهتر را برای مردم به ارمغان می آورد.
حجت الاسلام آفتابی جلب مشارکت کارمندان و دریافت پیشنهادات و اثرگذاری در 
تصمیم گیری ها را نیاز ضروری امروز دستگاه های اجرایی دانست و اظهار داشت: شرکت 
آب و فاضلاب استان قم جزو دستگاه های تخصصی برتر استان به شمار می رود که در 

زمینه بهره وری در سرمایه نیروی انسانی اقدامات خوبی را شروع کرده است.
مدیرکل دفتر برنامه ریزی بودجه و تحول اداری استانداری قم نیز در این مراسم با 
بیان اینکه اهمیت نظام پیشنهاد ها بر هیچ کسی پوشیده نیست، اظهار داشت: یکی از 
موضوعاتی که در حوزه بهره وری و فرهنگ سازمانی خود را نمایان می کند نظام پذیرش 
پیشنهاد ها است. وی با بیان اینکه نظام پیشنهاد ها بستر خروج سازمان را از رکود فراهم 
می سازد، یادآور شد: نظام اداری دارای نظامات مختلف است که حرکت همسوی همه 
این نظامات می تواند به افزایش کارایی، اثربخشی و در نهایت بهره وری کمک شایانی 
داشته باشد.  رمضان خانی با بیان اینکه بالندگی و پیشرفت هر دستگاهی رابطه مستقیم 
با نظام مشارکت کارکنان دارد، ابراز داشت: کارکنان دغدغه مند، مسئولیت پذیر و دلسوز، 
باعث فعال شدن نظام پیشنهاد های یک سازمان و در نهایت افزایش بهره وری می شوند.

وی شرکت آب و فاضلاب استان را  جزو سازمان های پیشگام در زمینه مدیریت دانش 
و نظام پیشنهاد ها اعلام کرد و از تلاش ها و اقدامات مجموعه مدیریتی و کارکنان این 
شرکت قدردانی کرد. رئیس مرکز توسعه منابع انسانی و تحول اداری شرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشور نیز در ادامه این مراسم با اشاره به وظیفه سنگین و پیچیده شرکت های 
آب و فاضلاب در خدمت رسانی به مردم تأکید کرد: ارائه خدمات در حوزه آب و فاضلاب 

مگر با تلاش شبانه روزی همه همکاران ما در جای جای کشور امکان پذیر نیست.
وی در ادامه جایگاه نظام پیشنهاد ها در تصمیم گیری های سازمان را مهم ارزیابی کرد 
و با اشاره به نرخ مشارکت کارکنان شرکت آب و فاضلاب استان قم در نظام پیشنهاد ها 
گفت: هدف نظام پیشنهاد ها، اجرای مدیریت مشارکتی بوده که این مهم در استان قم به 
خوبی جاری و ساری است. مهندس سید محسن حسینی سالکده پیاده سازی مدیریت 
مشارکتی را نیازمند ابزار دانست و گفت: در همین راستا شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور سامانه جادوی فکر را به صورت کشوری راه اندازی کرده تا همه کارکنان آبفا در تمام 
نقاط کشور پیشنهاد های همکاران خود را رصد و از آن استفاده کنند. وی ابراز داشت: 
امیدواریم راه اندازی این سامانه افزایش خلاقیت همه همکاران ما را در شرکت های آب 
و فاضلاب کشور در بحث نظام پیشنهاد ها به دنبال داشته باشد. رئیس مرکز توسعه 
منابع انسانی و تحول اداری آبفای کشور در ادامه بر لزوم ارتباط دوطرفه با مشترکین آب 
و فاضلاب در قالب نظام پیشنهاد ها، افزایش مشارکت کارکنان شرکت های آب و فاضلاب 
در نظام پیشنهاد ها و ارتقا روحیه پیشنهاد پذیری مدیران صنعت آبفا تأکید کرد و گفت: 
روحیه پیشنهاد پذیری مدیران و مشارکت بیشتر کارکنان در نظام پیشنهادت افزایش 
بهره وری را به دنبال خواهد داشت. در پایان این مراسم از پیشنهاددهندگان برتر شرکت 

آب و فاضلاب استان قم در یک سال گذشته با اهدا لوح و هدیه قدردانی شد.

مدیرعامل سازمان قطارشهری قم خبرداد:

کاهش۱۳۰۰۰میلیاردریالی
اعتباراتمتروقم

مدیرعامل سازمان قطارشهری قم گفت: با وجود صدور مجوز ۲۵۰۰ میلیارد تومانی اوراق 
مشارکت پروژه مترو قم در سازمان شهرداری ها، سازمان برنامه و بودجه کشور کمتر از نیمی 

از این مبلغ را برای این کلان پروژه شهری قم برای سال 14۰۳ در نظر گرفته است.
محمدرضا انگشت باف اظهار کرد: طی پیگیری های انجام شده در واپسین روزهای 
سال 14۰۲ سازمان برنامه و بودجه کشور تنها مبلغ 1۲ هزار میلیارد ریال برای انتشار و 
فروش اوراق مشارکت مترو قم در سال 14۰۳ را در نظر گرفته است.مدیرعامل سازمان 
قطارشهری قم حجم کلان و هزینه های زیاد تکمیل خط یک مترو قم را از یادآور شد 
و اضافه کرد: طبق برنامه ریزی های انجام شده بنا بر تکمیل فازهای اول و دوم خط 
یک مترو قم و همچنین انجام مقدمات آغاز خط دوم مترو قم از طریق هزینه کرد منابع 
این اوراق در سال 14۰۳ بود. وی با تاکید بر لزوم تلاش متولیان امر و انجام رایزنی ها 
و پیگیری های در سطوح عالی مدیریت دولت در جهت تحقق کامل و ۲۵۰۰ میلیارد 
تومانی این منابع افزود: مبلغ فعلی به هیچ عنوان جوابگوی حجم اجرایی پیش بینی 
شده برای مترو قم نیست.انگشت باف اجرا و تکمیل پروژه خط یک مترو قم را در گرو 
تأمین منابع مالی و تحقق تعهدات دولتی در این پروژه دانست و تصریح کرد: تیم اجرایی 
و عملیات عمرانی پروژه با تلاش پیمانکار پروژه و همچنین سازمان قطار شهری قم 
در حال اجرای مراحل مختلف پروژه است و می بایست منابع مالی در نظر گرفته شده 
برای اجرای پروژه نیز محقق و در اختیار قرار گیرد. مدیر عامل سازمان قطار شهری قم 
پیش بینی تکمیل خط یک مترو قم به شرط تأمین منابع را در افق ۳ تا 4 ساله اعلام کرد 
و گفت: مصوبه امسال شورای اسلامی شهر قم اخذ سه هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان اوراق 
مشارکت بود که در آذر ماه با پیگیری های انجام شده در وزارت کشور مبلغ ۲۵۰۰ میلیارد 
تومان قطعی و به منظور خرید واگن، تکمیل فاز دوم خط یک و انجام مقدمات خط دو 
متروی قم در نظر گرفته شد. انگشت باف با تشریح پیگیری های متعدد برای تحقق منابع 
مالی پروژه و استفاده از ظرفیت های مختلف به این منظور تأکید کرد: طی جلساتی که از 
طریق نمایندگان مجلس شورای اسلامی با مسئولین وزارت کشور و سازمان شهرداری ها 
داشتیم مقرر شد دو هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت برای مترو شهر قم تثبیت 
شود که اگر این اتفاق قطعی و با تایید سازمان برنامه و بودجه کشور به اجرا برسد، منابع 

مناسبی برای کار در حوزه قطار شهری در سال آینده را برخوردار خواهیم بود.

طبق داده های مرکز آمار از سال 1۳۳۵ تا 14۰۰ 
میانگین سن ازدواج مردان 4 سال بیشتر از میانگین 
سن ازدواج زنان بوده است. همچنین میانگین سن 
ازدواج مردان و زنان در طول ۶۵ سال مورد بررسی 
روند افزایشی داشته و برای مردان از ۲۵ سال در سال 
1۳۳۵ به ۲۷.۸ سال در 14۰۰ رسیده و میانگین 
سن ازدواج زنان از 1۹ سال در سال 1۳۳۵ به ۲۳.۶ 
میتوان  فوق  آمار  از  است.  رسیده   14۰۰ در  سال 
این چنین استنباط کرد که میانگین سن ازدواج زنان 
تابعی از میانگین سن ازدواج مردان است و اگر سن 
ازدواج مردان کاهش پیدا کند، سن ازدواج زنان نیز به 
طور قطع کاهش خواهد یافت. بنابراین لازم است با 
تمرکز برمسائل پسران ایرانی برای کاهش سن ازدواج 
آن ها برنامه ریزی شود. اگر وضعیت به همین شکل 
ادامه پیدا کند، ۸ پیامد منفی افزایش سن ازدواج روز 

به روز بیشتر خواهد شد.
1. کاهش رضایت از زندگی

مطالعات متعدد نشان داده است که افراد متاهل به 
طور کل رضایت از زندگی بیشتری نسبت به مجردها 
دارند. همچنین بیشترین رضایت از زندگی را افرادی 
گزارش داده اند که از جوانی تنها یک شریک جنسی 
که همان همسرشان باشد را تا سن کهولت داشته اند. 
از فرصت متاهل  البته عقلانیت و مهارت استفاده 
بنابراین  است.  بودن  متاهل  خود  از  مهم تر  بودن، 
باشند،  داشته  یکسانی  زندگی  مهارت  فرد  دو  اگر 
فرد  از  بیشتر  فرصتی  است،  متاهل  که  فردی  آن 
مجرد دارد تا شادمانی زندگی خود را افزایش دهد. 
همچنین حلقه دوستان پایدار نمی تواند مانند ازدواج 
بر رضایت از زندگی افراد موثر باشد و به عبارتی دیگر 
هیچ جایگزینی برای ازدواج وجود ندارد. بنابراین دیر 
ازدواج کردن و عدم تجربه زندگی متاهلی در دهه ۲۰ 
زندگی، می تواند به شدت رضایت از زندگی جوانان را 

کاهش دهد.
2. افزایش طلاق

سخت تر  بالا  سنین  در  مرد  و  زن  بین  سازگاری 
شکل می گیرد اما زوجی که در سنین جوانی با هم 
ازدواج کرده باشند و زندگی را با هم ساخته باشند 
زندگی  در  را  هم  با  سازگار  رفتار  و  عادات  تدریجا 
تثبیت می کنند.البته از طرفی زن و مرد در سنین بالا 
عاقلانه تر انتخاب می کنند و در انتخاب همسر اشتباه 
کمتری خواهند داشت. اما سواد و مهارت انتخاب 
براساس  و  نمی شود  داده  آموزش  ایران  در  همسر 
تا  ازدواج  هربار  با  طلاق  خطر  انجام شده  مطالعات 
حدی افزایش پیدا می کند بنابراین ازدواج های دوم و 
سوم بیشتر در معرض طلاق هستند. بنابراین اینکه 
زنان و مردان در سنین بیشتر، احتمال انتخاب بهتر 
همچنین  نیست.  صادق  ایران  در  حداقل  دارند، 
از  پیش  روابط  قدر  هرچه  می دهد  نشان  مطالعات 

ازدواج بیشتر باشد، رضایت از زندگی زناشویی بعد از 
ازدواج کمتر می شود. به طوری که بیشترین رضایت از 
زندگی را افرادی گزارش داده اند که هیچ پارتنری قبل 
از ازدواج نداشته اند. بنابراین با افزایش سن ازدواج، 
روابط پیش از ازدواج بیشتر می شود، رضایت زوجین 
از زندگی بعد از ازدواج کاهش می یابد و احتمال طلاق 

نیز بیشتر می شود.
۳. افزایش خیانت جنسی

افزایش سن ازدواج از دو طریق موجب می شود که 
تجربه خیانت دیدگی در جامعه بیشتر شود. اصولا 
خیانت در روابط غیررسمی بیشتر است زیرا هزینه 
با  است.  کمتر  کننده  خیانت  برای  کردن  خیانت 
ازدواج به شکل  از  ازدواج، روابط پیش  افزایش سن 
همباشی یا دوستی بیشتر می شود و در این روابط 
همچنین  است.  بیشتر  دیدگی  خیانت  احتمال 
عوامل  مهمترین  از  یکی  می دهد  نشان  مطالعات 
افزایش احتمال خیانت پس از ازدواج، تعدد روابط در 
پیش از ازدواج است. بنابراین با افزایش سن ازدواج و 
افزایش روابط پیش از ازدواج، شاهد افزایش خیانت در 

بین زنان و مردان متاهل خواهیم بود.
4. افزایش تجرد قطعی

 احتمال اینکه یک مرد ۲۵ ساله با یک زن ۲۵ ساله 
ازدواج کند بسیار بیشتر از این است که یک مرد ۳۵ 
ساله با یک زن ۳۵ ساله ازدواج کند. تمایل مردان به 
ازدواج با زنان جوان تر به طور طبیعی بیشتر است و با 
افزایش سن ازدواج مردان، اختلاف سنی ازدواج ها 
بیشتر می شود و مردان با دختران متولد دهه خود 
کمتر ازدواج خواهند کرد. بنابراین فرصت ازدواج برای 
زنانی که در اولین نسل از جوانان با تجربه افزایش 
سن ازدواج هستند، کمتر خواهد بود و بسیاری از 
این زنان تجرد قطعی را تجربه خواهند کرد. در واقع 
همین پدیده برای زنان دهه ۶۰ ایران اتفاق افتاده 
است. البته به طور کل با افزایش سن ازدواج و افزایش 
پدیده هایی مانند طلاق و خیانت و روابط آزاد، احتمال 
اینکه مردانی تصمیم بگیرند تا آخر عمر مجرد بمانند 
نیز بیشتر خواهد بود. اما در نهایت تعداد دختران 

مجرد بیشتر از تعداد پسران مجرد خواهد بود.
5. کاهش بهره وری نیروی انسانی

مناسب  جنسی  رابطه  می دهد  نشان  مطالعات 
شادی بیشتری برای افراد ایجاد می کند و بهره وری 
نیروی کار را در ۲4 ساعت آینده افزایش می دهد رابطه 
اکسی  و  اندورفین  مانند  خوب"  "احساس  جنسی 
احساس  کاهش  باعث  که  کند  می  آزاد  را  توسین 
سیستم  همچنین  شود.  می  استرس  و  اضطراب 
به  ابتلا  موجب  که  می کند  تقویت  را  بدن  ایمنی 
بیماری کمتری و کوتاه شدن دوره بیماری می شود.در 
نتیجه با افزایش سن زادواج و افزایش تعداد مجردین 
بهره وری نیروی کار کاهش پیدا خواهد کرد. علاوه 

براین داشتن یک خانواده مناسب انگیزه بیشتری 
برای بهتر و بیشتر کار کردن ایجاد می کند.

6. کاهش فرزندآوری
کاهش  موجب  طریق  دو  از  ازدواج  سن  افزایش 
فرصت  زیستی  نظر  از  اولا  می شود.  فرزندآوری 
فرزندآوری زنان محدود است و حداکثر تا 4۵ سالگی 
بنابراین  است.  نادر  بسیار  سن  این  از  بعد  و  است 
فرصت  زنان  که  زمانی  بازه  ازدواج  سن  افزایش  با 
فرزندآوری خواهند داشت، بسیار کمتر خواهد شد. 
علاوه براین باروری بعد از ۳۵ سالگی بسیار پرخطر 
است و احتمال معلولیت زایی نوزاد یا بارداری دشوارتر 
و بیمار شدن مادر نیز بیشتر می شود. بنابراین فاصله 
بین به دنیا آوردن فرزندان بیشتر می شود یا اساسا 

تمایل به فرزندآوری کاملا از بین می رود.
7. شکاف نسلی و تربیت فرزندان

بالا  سن  با  والدین هایی  ازدواج  سن  افزایش  با 
خواهیم داشت که تعداد کمی فرزند خواهند داشت. 
این والدین دو مشکل اساسی برای تربیت فرزند دارند 
که در مجموع باعث می شود کیفیت تربیت فرزندان 
کاهش پیدا کند. اولا استفاده از فناوری ها و رسانه های 
جدید باعث شده است سبک زندگی و منظومه فکری 
والدین و کودک فاصله زیادی داشته باشد و سرعت 
رشد فناوری دائما این فاصله را بیشتر خواهد کرد. 
بنابراین والدین نظارت و راهنمایی درستی نمی توانند 
برای فرزندان خود داشته باشند. علاوه براین والدین 
به دلیل تاخیر در ازدواج به سبک زندگی بدون فرزند در 
کار و تفریح عادت کرده اند و معمولا سعی می کنند، 
کمترین وقت و انرژی را برای تربیت و گذران وقت با 
کودکان می گذارند. این مسئله مخصوصا اگر هردو 
والد شاغل باشند، بیشتر اتفاق می افتد. علاوه براین 
در ایران به جوانان آموزش درستی ارائه نمی شود تا 
تربیتی  چگونه والدین خوبی باشند و عموما سواد 
عموم مردم پایین است و این مسئله با ترکیب فاصله 
نسلی و کم توانی والدین در سن بالا ترکیب شده است 

و خواهد شد.
8. رشد بیماری های جنسی

با افزایش سن ازدواج روابط متعدد پیش از ازدواج و 
همچنین تقاضا برای روسپیان افزایش می یابد و این 
مسئله باعث شده است بیماری های جنسی در ایران 
و جهان در چند دهه اخیر افزایش پیدا کند. هرچند 
رعایت  روابط  در  جنسی  بهداشت  روابط  اکثر  در 
می شود اما باز هم احتمال انتقال وجود دارد. زیرا 1۲ 
نوع بیماری مقاربتی در ایران شایع است که سفلیس و 
زگیل تناسلی در سال های اخیر افزایش زیادی داشته 
استو در کشورهایی که آموزش جنسی نیز کامل بوده 
است. داشته  افزایش  جنسی  بیماری های  هم  باز 
]1۲[ بنابراین راهکار پایدار و بلندت این است که سن 

ازدواج کاهش پیدا کند.

8 پیامد منفی افزایش سن ازدواج ؛

چرا سن ازدواج پسران باید کاهش پیدا کند؟

المیرا شریفی  امیرحسین مدرس،  پدرام کریمی، 
مقدم، حامد سلطانی و کامران تفتی از جمله مجریانی 
هستند که اجرای  آنها در ویژه برنامه های تحویل سال 

تلویزیون قطعی شده است.
موفقیت برنامه های تحویل سال تا حد زیادی بستگی 
به مجری دارد که بر صندلی اجرا می نشیند. مجری 
محبوب می تواند مخاطبان بسیاری را با خود همراه 
کند. از این جهت هر سال شبکه ها بر سر انتخاب 
موفق ترین مجری ها با هم رقابت دارند. امسال هم 
مجریان ویژه برنامه های شبکه ها تا حدودی مشخص 

شده اند.
شبکه یک

سال  تحویل  برنامه  ویژه  داشتنی«  دوست  »ایران 

شبکه یک است. پدرام کریمی، امیرحسین مدرس، 
فلورا سام و محمد معتمدی مجریان این برنامه هستند.
خواهد  ادامه  نیز  نوروز  ایام  در  برنامه  این  پخش 

داشت.
شبکه دو

برنامه تحویل سال شبکه دو، »شب عیدی« نام دارد. 
اجرای این ویژه برنامه را المیرا شریفی مقدم، وحید 

رونقی و مجید یحیایی بر عهده دارند.
شبکه سه

ویژه برنامه تحویل سال شبکه سه با اجرای حامد 
سلطانی روی آنتن خواهد رفت. حامد سلطانی سال 
گذشته هم مجری سال تحویل شبکه سه بود. این 
برنامه قرار است در روز های پایانی سال از شبکه سه 

پخش شود.
شبکه چهار

این شبکه نیز برای تحویل سال برنامه ای با فضای 
نوروزی کشورهای همسایه دارد.

شبکه نسیم
ویژه برنامه تحویل سال شبکه نسیم با اجرای فرزاد 
حسنی از این شبکه پخش خواهد شد. البته هنوز 
حضور این مجری قطعی نشده است. چون او همزمان 
در رادیو هم اجرا دارد و ممکن است اجرای حسنی در 

شبکه نسیم منتفی شود.
شبکه تهران

ویژه برنامه تحویل سال شبکه تهران با اجرای کامران 
تفتی روی آنتن می رود.

ویژهبرنامههایتحویلسالسیماراکداممجریاناجرامیکنند؟



5 اقتصادیچهارشنبه-23 اسفند ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 5928


مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور مطرح کرد:

ثباتبازارگوشتقرمز
درآستانهنوروز

مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور از ثبات بازار گوشت قرمز خبر داد و 
درباره احتمال شیوع بیماری از طریق گوشت های وارداتی تصریح کرد: در مورد 
احتمال آلودگی گوشت هایی که از پاکستان و آفریقا وارد می شوند، هشدار داده 

شده بود. 
به گزارش ایلنا، سیدمهدی میرزاامین، نائب رئیس اتحادیه تهیه و توزیع کنندگان 
گوشت گاوی در گفت وگو با ایلنا قیمت شقه گوشت گوسفند را ۵۸۰ هزار تومان 
در هر کیلو و گوشت گوساله را 4۸۰ هزار تومان و مغز ران گوساله را ۵4۰ هزار 
تومان در هر کیلو اعلام کرد. این قیمت ها حاکی از آنست که بازار گوشت گوساله 
و گوسفند در ثبات به سر می برد و قیمت ها در چند ماه گذشته تغییر چشمگیری 

را تجربه نکردند.
افشین صدردادرس، مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور نیز این موضوع 
را تایید کرد و در توضیح بیشتر در این باره به ایلنا گفت: براساس آمار وزارت جهاد 
کشاورزی دولت در 11 ماه اول سال 14۰۲، 1۰۹ هزار تن گوشت قرمز گرم و 
منجمد و حدود ۳۳ هزار تن دام زنده وارد کرده است، همچنین براساس گزارش 
مرکز آمار ایران 4۰۰ هزار تن گوشت قرمز در 1۰ ماهه 14۰۲ در کشور تولید شد.

وی افزود: همچنین قیمت دام زنده اخیرا تغییری نداشته و همچنان ۲۳۰ هزار تا 
۲۵۰ هزار تومان در هر کیلو است، بنابراین با توجه به اینکه قیمت دام زنده تغییری 
نداشته قیمت گوشت قرمز هم نباید افزایش داشته باشد و مردم برای ماه رمضان و 

نوروز می توانند گوشت را با قیمت های کنونی و در بازاری باثبات تهیه کنند.
صدردادرس اضافه کرد: با این حال تقاضا برای گوشت قرمز به دلیل ضعیف بودن 
قدرت خرید مردم همچنان جذاب نیست و دولت هم قبول نمی کند گوشت قرمز 
را در گروه کالاهایی قرار دهد که با کالابرگ الکترونیک خریداری شود تا به این 

وسیله تقاضا را تحریک کند.  
مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور درباره احتمال شیوع ویروس تب 
برفکی در گوشت های وارداتی گفت: براساس آنچه در برخی از رسانه های کشور 
آمده دام و گوشت هایی که از پاکستان و کشورهای آفریقایی به ایران وارد شده 

سویه ای جدید از تب برفکی را در داخل کشور شایع کرده است.
وی افزود: البته من و همکارانم از روزی که موضوع واردات دام و گوشت زنده از 
این دو منطقه مطرح شد، به طور مستمر در مورد آلوده بودن گوشت وارداتی از 
این دو مبدا هشدار داده و گفته بودیم این آلودگی در کشور همه گیر می شود و اگر 
سویه آن جدید باشد هزینه مضاعفی به دولت برای وارد کردن واکسن سویه جدید 

یا تولید آن تحمیل می کند.

مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی :

هیچگونهتغییرقیمتدرکالاهایاساسی
نگرفتهاست

مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی گفت: 
هیچ گونه تغییر قیمت در کالاهای اساسی همچون مرغ صورت نگرفته است.

 مسعود امراللهی، اظهارداشت :امسال در شرایط بسیار مطلوبی در حوزه تأمین 
کالاهای اساسی به خصوص مرغ شکر، گوشت سفید و قرمز و حبوبات هستیم 
و مشکلی خاصی برای تأمین اقلام مورد نیاز ماه مبارک رمضان و عید نوروز وجود 

ندارد.
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی با اشاره 
به طرح تخصصی نظارت و بازرسی در هیئت دولت، گفت: حوزه جهاد کشاورزی 
مسئول تأمین بازار از میوه شب عید تا خرمای ماه رمضان، شکر، برنج و است؛ 
بنابراین مصوب شد بازرسی بر تأمین کالاهای اساسی بر عهده وزارت جهاد 
کشاورزی و بازرسی بر بازار و توزیع بر عهده سازمان حمایت از مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان باشد. وی با بیان اینکه طرح ویژه برای اصلی ترین گلوگاه تجارت 
خارجی و تأمین کالا، واردکننده انبارها، تولیدکنندگان، سردخانه ها و در واقع 
مباحث ورودی کالا به بازار گذاشته ایم، عنوان کرد: این طرح از ابتدای اسفند ماه 
آغاز و تا پایان فروردین ماه 14۰۳ در سراسر کشور ادامه دارد. شرایط بسیار خوبی 
در خصوص کالاهای اساسی و مصرفی داریم حتی اگر نیازی به تأمین کالایی در 

ایام نوروز باشیم در کنار مردم هستیم.
قیمت مرغ تغییر نمی کند

امراللهی با بیان اینکه قیمت مرغ تغییری نکرده است، افزود: با توجه به ابلاغیه 
سازمان حمایت و دستور ستاد تنظیم بازار از ۲۷ آذر ماه، تمامی انجمن ها و 
اصناف مجوز افزایش قیمت کالاهای اساسی را نداشتند و هیچ گونه تغییر قیمت 

در کالاهای اساسی همچون مرغ صورت نگرفته و با نرخ قبلی توزیع می شود.
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی، نگاه 
تنظیم بازار را افزایش میزان تولید عنوان کرد و گفت: در بهمن ماه 1۵۲ میلیون 
قطعه جوجه ریزی داشتیم که این میزان در تاریخ جمهوری اسلامی ایران بی سابقه 
بود و با این جوجه ریزی تأمین مرغ بازار را در این ایام خواهیم داشت و ضمن تأمین 
بازار داخلی و ذخایر راهبردی، صادرکننده گوشت مرغ در خاورمیانه خواهیم بود.

وی اضافه کرد: همچنین مباحثی درباره تغییر پایه ارزی حبوبات مطرح بود که لغو 
شد که قبلًا در برنامه های متفاوت این باره نکاتی را عنوان کرده ایم.

مدیرکل دفتر حمل ونقل مسافر سازمان راهداری:

تمامسامانههایپیشفروشبلیت
اتوبوسفعالهستند

مدیرکل دفتر حمل ونقل مسافر سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای از فعالیت 
کامل سامانه های پیش فروش بلیت اتوبوس برای سفرهای نوروزی در همه مسیرها 
خبر داد و گفت: برای ظرفیت های تکمیل شده، سرویس فوق العاده پیشبینی 

شده است. 
داریوش باقرجوان مطالب منتشر شده در برخی رسانه ها مبنی بر اتمام پیش 
فروش بلیت  اتوبوس برای سفرهای نورزی 14۰۳ را نادرست خواند و اظهار کرد: 
پیش فروش بلیت اتوبوس برای سفرهای نوروزی در جریان است و در برخی 
مسیرهای خاص که ظرفیت صندلی ها پر می شود، سرویس فوق العاده در نظر 
گرفته می شود.  وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر »سامانه های فروش بلیت 
شرکت های مسافربری« برای تهیه بلیت در همه مسیرها باز است و البته این 
امکان وجود دارد که متقاضیان در ساعت خاصی در برخی از روزها با پر بودن 
ظرفیت ها در یک مسیر خاص مواجه شوند که در صورت ثبت نام در فهرست 
انتظار سامانه ها از زمان اعلام ظرفیت جدید برای مسیر مورد نظر مطلع می شوند 

و می توانند نسبت به تهیه بلیت اقدام کنند. 
مدیرکل حمل ونقل مسافر سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای خاطرنشان 
کرد: ظرفیت پیشبینی شده در ناوگان حمل ونقل عمومی مسافر به طور کامل 

برای خدمت رسانی به مسافران در سفرهای نوروزی 14۰۳ آماده هستند.
آغاز  اسفندماه 14۰۲  از ۲4  نوروزی 14۰۳  گزارش، سفرهای  این  اساس  بر 

می شود و تا 1۷ فروردین 14۰۳ ادامه دارد. 

یک کارشناس صنعت خودرو گفت: در خصوصی سازی صنعت خودرو نباید با اعمال قدرت، پیش شرط تعیین شود 
بلکه باید شروط بخش خصوصی که قبول مسئولیت می کند را شنید و حتی الامکان برآورده کرد. 

مرتضی شفیعی از امتیازات خصوصی سازی صنعت گفت و توضیح داد: فقط در ایران  است که موضوع لزوم 
خصوصی سازی در اقتصاد هنوز با شک و تردید مورد بحث قرار می گیرد.

وی افزود: بیش از ۲۵۰ سال پیش آدام اسمیت تکلیف دولت ها را در اقتصاد مشخص و تاکید کرد در عرضه و تقاضا 
دخالت نکنند. کشورهایی که اصول اقتصاد آزاد را پذیرفتند و پیاده سازی کردند به توسعه  اقتصادی رسیدند و برخی 
کشورها که بر نظام اقتصاد دولتی پافشاری کردند آنچنان دچار فروپاشی اقتصادی شدند که هرگونه ابهامی را در ارتباط 

با ناکارامدی و فساد مدیریت دولتی از بین بردند.
شفیعی ادامه داد: در اینجا بحث بر سر مقایسه مدیر خصوصی و مدیر دولتی نیست بلکه منظور ساختار و مدیریت 

دولتی است؛ دولت ها هیچ گاه در مدیریت بنگاه های اقتصادی و مدیریت کسب و کارها موفق نبوده اند.
این کارشناس تصریح کرد: با این تفاسیر اگر در مقطع کنونی سوال این باشد که صنعت خودرو در ایران خصوصی 
شود یا نه پاسخ این است که بی شک لازم و حتماً بهتر است اما دولت ها ابزارهایی دارند که به راحتی می توانند فضای 
رقابت با بخش خصوصی را ناعادلانه و غیرمنصفانه کنند و  سپس این نتیجه را اعلام کنند که اقتصاد خصوصی هم 

موفق نیست.
وی خاطرنشان کرد: خصوصی سازی صنعت خودرو زمانی در ایران موفق است که سیستم حکمرانی بپذیرد مانند 
همه دولت های جهان باید از بخش خصوصی حمایت و امنیت سرمایه گذاری فراهم و در کسب و کارها فضایی رقابتی 
و سالم ایجاد کند، نه اینکه با سهم خواهی و امتیازگیری برای کسب و کارها ایجاد مزاحمت کند و در اداره امور بنگاه ها 

و سیاستگذاری ها دخالت داشته باشد بدون آنکه خود را پاسخگو بداند.
شفیعی یادآور شد: سیستم حکمرانی باید مراقب فضای کسب و کار باشد تا نه تنها از مقیاس اقتصادی خارج نشوند 
بلکه انحصار نیز ایجاد نکنند نه اینکه به بهانه نظارت بر اقتصاد و مبارزه با فساد با اعتبار و امنیت سرمایه گذار بازی کند. 

اگر دولت وظایف اصلی خود در اقتصاد را انجام دهد هم بخش خصوصی منتفع می شود و هم حاکمیت.
وی همچنین از بهبود اشتغال، رشد تولید ناخالص ملی، رونق اقتصادی، افزایش درآمد مالیاتی و در نهایت رشد 

منافع ملی به عنوان دیگر دستاوردهای خصوصی سازی یاد کرد.  
به گفته این کارشناس واگذاری صنعت خودرو به بخش خصوصی می تواند با حمایت معقول و منطقی دولت 
موفقیت آمیز باشد البته این واگذاری باید در زمانی انجام شود که صنعت خودرو دیگر بیماری نباشد که امیدی به 
حیاتش نیست. همچنین در خصوصی سازی این صنعت نباید با اعمال قدرت، پیش شرط تعیین شود بلکه باید شروط 

بخش خصوصی که قبول مسئولیت می کند را شنید و حتی الامکان برآورده کرد. 

رییس گروه اقتصادی دفتر رهبری گفت: در حال حاضر یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفر در ۲۰۲۰ محله زندگی می کنند که برای 
کسب درآمد هیچ راه حلی ندارند و حتما باید مورد حمایت قرار بگیرند چراکه به دلایلی از جمله معلولیت امکان اینکه درآمد 

مستقل را داشته باشند را ندارند. 
علی آقامحمدی در گفت وگو با ایلنا درباره تامین مسکن محرومان اظهار داشت: طرح مسکن »در حد وسع« در ۲۰۲۰ محله 
کم برخوردار شروع شده و ثبت نام های آن در این محلات صورت گرفته و تعاونی  سازی های آن در حال انجام است. توافقات با 

بنیاد مسکن و سازمان ملی زمین و مسکن منعقد شده تا زمین های مورد نیاز تخصیص داده شود.   
وی تاکید کرد: باید توجه داشت که این واحدهای برای مخاطبان این پروژه ، رایگان نیست بلکه آورده متقاضی در حد وسع 

پرداخت می شود و فرق آن با پروژه  نهضت ملی مسکن این است که رقم آورده را خودشان ابزار می کنند.    
 رییس گروه اقتصادی دفتر رهبری ادامه داد: براساس آورده ای که متقاضیان مسکن در حد وسع خودشان اعلام کردند 
طراحی ساختمان شروع می شود تا بتوانند هزینه ها را بپردازند. توجه داشته باشیم که حق دریافت وام مسکن و زمین که برای 
همه مردم محفوظ است و حق این افراد هم محسوب می شود و درنهایت ممکن است که آورده این افراد کمتر باشد که در این 

صورت متراژ ساختمان آنها هم کمتر خواهد شد.
آقامحمدی با اشاره به وضعیت معیشتی ۲۰ میلیون ساکن محله های کم برخوردار گفت: سکونت ۲۰ میلیون نفر در مناطق 
کم برخوردار به معنای این میزان جمعیت محروم و کم برخودار در کشور نیست و این گونه نیست که ۲۰ میلیون نفر کم برخوردار 

در کشور داریم و در واقع محله ها کم بر خوردار هستند.
وی افزود: در حال حاضر  یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفر در ۲۰۲۰ محله زندگی می کنند که برای کسب درآمد هیچ راه حلی 
ندارند و حتما باید مورد حمایت قرار بگیرند چراکه به دلایلی از جمله معلولیت امکان اینکه درآمد مستقل را داشته باشند را 
ندارند. رییس گروه اقتصادی دفتر رهبری ادامه داد: علاوه بر این جمعیت 1.۸ میلیون نفر، ۵ میلیون نفر در این محلات 
سکونت دارند که برای کسب درآمد باید توانمند شوند، فرزندان برخی از این سرپرست های خانوار در حال تحصیل هستند اما 
برای شرکت فرزندان این افراد در کلاس های کنکور با کمک های صورت بگیرد و فرزندان برخی از این افراد بازمانده از تحصیل 

هستند و باید کمک شوند تا به فرزندان این خانواده ها به تحصیل برگردند.
آقامحمدی درباره تامین سبد غذایی خانوار ساکن در محلات برخوردار تاکید کرد: تنها ۶ درصد خانوار ساکن در ۲۰۲۰ 
محله کم برخوردار به سبد غذایی نیاز دارند و برای  کمک به آنها هم بررسی های میدانی انجام شده است.  مابقی خانوار از 
محل هدفمندی یارانه ها حمایت و تامین می شوند. وی گفت: هیچ یک از این موضوعات و مشکلات خانوار ساکن در ۲۰۲۰ 
محله کم برخوردار به صورت کلی نیست و رسیدگی ها و حمایت ها براساس مشکل خاص همان خانواده است. بررسی ها محله 
به محله و مورد به مورد انجام می شود و اطلاعات خانوار در هر کوچه جمع آوری و مشکلات هر خانوار به طور جداگانه بررسی 

می شود و برای حل مسائل ساکنان این محلات نباید کلی گویی کرد.     

یک کارشناس صنعت خودرو :

درخصوصیسازیصنعتخودرونبایداعمالقدرتکرد
رییس گروه اقتصادی دفتر رهبری: 

۱.۸میلیوننفرهیچراهیبرایکسبدرآمدندارند

وضعیت بهتر می شود یا بدتر؟

پنج پیش بینی مهم از نرخ تورم در سال آینده

افزایش نرخ تورم در سال های اخیر، طبقه ی متوسط ایرانی را با بحرانی 
جدی روبرو کرده است. اقتصاد ایران حالا سال هاست در حال جمع و جور 
کردن خودش است و کوچک شدن کیک اقتصاد سبب شده است، سهم رفاه 
در خانوارهای ایرانی نیز دستخوش کاهش شود. این تنها طبقات متوسط 
را  این فشار  نیز  بیشتری مواجهند، طبقات فرودست  با فشار  نیستند که 
مضاعف تحمل می کنند و برآوردها نشان می دهد سطح رفاه در میان طبقاتی 

که ثروتمند محسوب می شوند نیز دستخوش تغییر شده است .
عقب ماندگی حقوق ها از تورم به دلیل کاهش مداوم کمتر از رشد قیمت ها 
در بازار سبب شده است هر کسی در هر جایی که حضور دارد، ناگزیر باشد که 
قدمی به عقب بردارد. فاصله ی طبقه ی متوسط با فقر نیز چنان باریک است 
که بیم آن می رود تکانه ای تورمی، بخشی از جامعه را راهی دره ی فقر نماید . در 

این میان نرخ تورم در سال اینده به کدام سو خواهد رفت؟
دولت سیزدهم با شعار مهار تورم روی کار آمد . احسان خاندوزی ، وزیر امور 
اقتصادی و دارایی تاکید دارد که مهمترین اولویت دولت مهار تورم است و در 
این مسیر دولت تمام تلاش خود را به کار گرفته است. با این حال آمار و ارقام 

استنادی دولت در خصوص کاهش نرخ تورم بر بدتر جلوه دادن گذشته استوار 
است و انچه درباره ی کاهش نرخ تورم بدان استناد می شود در حقیقت از سوی 

افکار عمومی محسوس نیست .
نرخ تورم در سال آینده بالا خواهد ماند 

در این راستا پیش بینی مرکز پژوهش برای نرخ تورم در سال 14۰۲ عدد 41 
درصد و برای سال 14۰۳ عدد ۳۵ درصد است.

مهرداد لاهوتی، نماینده لنگرود در مجلس دوازدهم در گفتگو با خبرگزاری 
خبرانلاین، در پاسخ به این سئوال که نرخ تورم در سال آینده به کدام سو 
خواهد رفت؟ گفت: فکر می کنم در همین محدوده باقی بماند. انچه از علائم 
اقتصادی برمی اید، نشان از آن دارد که تغییر جدی و خاصی در راه نیست. با 
این دست فرمان و بر پایه ی کسری بودجه ای که وجود دارد، نمی شود انتظار 

کاهش نرخ تورم به میزانی که اثری در زندگی مردم داشته باشد، را داشت.
در عین حال کامران ندری، استاد اقتصاد دانشگاه امام صادق نیز بر این 

عقیده است که نرخ تورم در سال آینده نیز بالا خواهد ماند .
وی با اشاره به اینکه نرخ تورم بالاتر از هفت درصد طبق استانداردهای 

جهانی بالا محسوب می شود، به اقتصاد 1۰۰ گفته است: با توجه به بالا بودن 
نرخ تورم و ماندگاری اش در محدوده ی چهل درصد، سال اینده نیز سالی با 

تورم بالا خواهیم داشت .
به گفته وی طولانی شدن دوره تورم چهل درصدی در شرایط کنونی به 

تحلیل طبقه متوسط و سقوط آزاد رفاه در جامعه ایران منجر شده است.
شاید بتوان این ها را پیش بینی های خوشبینانه از نرخ تورم در سال آینده 
دانست. پیش از این حمید میرزاده، رییس اسبق سازمان برنامه و بودجه در 
روزنامه اعتماد نوشت: با توجه به اینکه بودجه سنواتی تاثیر و تبعات مهمی بر 
اوضاع اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور دارد در این یادداشت با نگاهی 
به ارقام و اعداد لایحه بودجه سال 14۰۳ و مقایسه آن ها با بودجه سال 14۰۲ 
تبعات بودجه سال آتی بیان شده است. جمع منابع عمومی دولت در سال 
14۰۳ مبلغ ۲4۶۲ همت )هزار میلیارد تومان( پیش بینی شده که نسبت 
به سال جاری 1۸.۲ درصد رشد دارد. از این مبلغ 11۲۲ همت درآمدهای 
مالیاتی در نظر گرفته شده که نسبت به رقم سال جاری 4۹.۸ درصد افزایش 
نشان می دهد. مالیات در نظر گرفته شده 4۶.1 درصد کل درآمدهای دولت را 

تشکیل می دهد و تقریبا دوبرابر درآمد حاصل از فروش نفت است.
وی با استناد به اعداد و ارقام بودجه تاکید کرده است: اگر اتفاق خاصی در 
جهت بهبود اوضاع اقتصادی کشور نیفتد، تورم ۵۰ درصدی در سال 14۰۳ در 
ادامه تورم های سالانه بالاتر از 4۰ درصدی که از سال 1۳۹۷ همچنان مهمان 
سفره های مردم است و دور از ذهن نیست که نتیجتا تسلسل و تداوم کاهش 
ارزش پول ملی، ادامه رکود اقتصادی، کاهش قدرت خرید مردم مخصوصا 
قشر حقوق بگیر و افزایش خط فقر رخ دهد. حسین راغفر نیز پیش بینی 
بدبینانه ای در تایید نظر او دارد. او معتقد است: نابرابری هزینه ها و وضعیت 
در سال آینده، بدتر هم خواهد شد و با افزایش تورم، مدیریت وضعیت موجود 
در بنگاه ها سخت تر خواهد شد. دولت اعلام کرده تورم 4۰ درصد است و 
همین حدود را برای سال آینده نیز برآورد کرده اند، اما با برآوردهایی که انجام 
داده ایم به نظر من تورم چه بسا، ۶۰ درصد یا بیشتر باشد؛ به ویژه با شرایطی 
که درحال حاضر داریم. به هرحال تورم هم میانگین ۳۰۰ یا 4۰۰ قلم کالاست 
و برای مردم بیشتر آن بخش حس می شود که سبد کالایی شان را تشکیل 

می دهد.
کسری بودجه سال آینده رقمی بسیار بالا است 

همچنین محمد تقی فیاضی نیز گفته است: »کسری بودجه سال آینده 
رقمی بسیار بالا است که بی تردید به افزایش نرخ تورم منجر می شود. با این 
همه وقتی از این صحبت می کنیم که تورم باز هم بیشتر می شود، به یک معنا 
داریم بر این نکته هم تاکید می کنیم که رشد اقتصادی 14۰۳ به دلیل تورم 
بالایی که در اقتصاد وجود دارد، کاهش می یابد؛ به زبان ساده تر تورم به شدت 

از رشد اقتصادی می کاهد.«
حال باید دید پیش بینی های بدبینانه ی کارشناسان به تحقق نزدیک تر است 
یا پیش بینی های خوشبینانه ی مقامات. برای یافتن پاسخ این سئوالات صبر 

زیادی لازم نیست.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۷۲۹۰مربوط  شماره  رای   -1
فرزند  باقری  اکبر  آقای  تقاضای  به  14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰۰4۳1مربوط 
محمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۲/۲۷ مترمربع پلاک 
شماره 1۰۳1۳/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
1-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مصطفی کیانی منش سند رسمی شماره 
41۷۳۰ مورخ 1۳۵1/1۲/۲4 دفترخانه ۳ قم ۲-مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
 1۳۵۸/۰۳/1۰ مورخ   4۷۹۶1 شماره  رسمی  سند  موسوی  احمد  سید  از 

دفترخانه ۳ قم )م الف 1۶۷۲۲۰۶( 
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۶۹۳۳مربوط  شماره  رای   -۲
14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰۰۷۲۹مربوط به تقاضای آقای عباس جلالی نسب 
فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۵/۲۰ مترمربع 
پلاک شماره 1۰۲۹۳/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین علی زاده سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۶۸ صفحه ۳۲۸ خریداری به موجب سند رسمی شماره 1۵4۹4 

مورخ 1۳۵4/۰۹/1۶ دفترخانه ۲۰ قم )م الف 1۶۷۲۲۰۶(
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۷۷۵۸مربوط  شماره  رای   -۳
14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰1۸14مربوط به تقاضای آقای سید جواد حائری فرزند 
سید محمد کاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰ مترمربع 
پلاک شماره 1۰4۲۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اصغر الماسی احدی از ورثه غلامحسین الماسی 
خریداری به موجب رونوشت از سند رسمی ۲۰۰1۹ مورخ 1۳۳۷/۰۵/۲۹ و 

سند اقاله 1۹۷۶۷ مورخ 1۳۵۸/۰۸/۲۸ دفترخانه ۵ قم)م الف 1۶۷۲۲۰۶(
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۳۲۷۳مربوط  شماره  رای   -4

14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰۰۹1۲مربوط به تقاضای خانم فاطمه زهرائی فرزند 
اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۳۳/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره 1111۷ مکرر اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم  
سند رسمی شماره ۶۶۷1۰ مورخ 14۰1/1۲/1۰ دفترخانه ۲۹ قم )م الف 

)1۶۷۲۲۰۹
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۷۵۳4مربوط  شماره  رای   -۵
14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰۰۷۵۵مربوط به تقاضای خانم فاطمه خوش سخن 
فرزند مصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 11۶/۰۵ مترمربع 
پلاک شماره 1/ 41۳4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم 1-سند رسمی شماره ۳1۹۹۳4 مورخ 14۰۲/۰۸/1۰ دفترخانه ۷۷ 
بتول  و  از پدرو مادرش مرحومان مصطفی خوش سخن  قم ۲- سهم الارث 
ابتدائی خریداری به موجب سند رسمی شماره ۲۷۵۲۹ مورخ 1۳۵۵/۰۶/1۳ 
دفترخانه ۲ قم به موجب حصر وراثت های شماره 1۲۷۰ مورخ 1۳۸۰/۰۹/۲۰ 
شعبه 14 دادگاه عمومی قم و حصر وراثت ۲4۶1 مورخ 1۳۹1/۰۹۲۵ شورای 

حل اختلاف قم)م الف 1۶۷۲۲۰۹(
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۷۷۶۵مربوط  شماره  رای   -۶
14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰1۶1۳مربوط به تقاضای خانم فاطمه آقابابائی فرزند 
علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۷/4۰ مترمربع پلاک شماره 
11۲۰۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۶۸۷۲4 مورخ 14۰۲/۰۷/۲۷ دفترخانه ۲۹ قم )م الف 1۶۷۲۲۰۹(
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۷۷۵۵مربوط  شماره  رای   -۷
14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰1۵۶۳مربوط به تقاضای آقای مجتبی قربان گل فرزند 
عوضعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵4/44 مترمربع پلاک 
شماره 1۷۷/ 11۵۷۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسنعلی صانعی راد سند مالکیت مشاعی 
شماره  رسمی  سند  موجب  به  خریداری  صفحه ۵۷۷  دفتر ۲4۹  در  صادره 

۸۹41۶ مورخ 1۳۷۳/۰۶/۰۵ دفترخانه ۲۰ قم )م الف 1۶۷۲۲۰۹(
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰1۵1۲۷مربوط  شماره  رای   -۸
14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰۲1۰۹مربوط به تقاضای آقای علی صفی نیا تشریق 
فرزند قندعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۹/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره ۳ و 1۰۲۹۳/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳11 صفحات ۲۶۸ و ۲۷1 
 1۳۸۲/۰۸/۰4 مورخ   14۸4۶1 شماره  رسمی  سند  موجب  به  خریداری 

دفترخانه ۲۰ قم )م الف 1۶۷۲۲۰۹(
کلاسه  پرونده  به  14۰۲۶۰۳۳۰۰۰1۰14۳4۷مربوط  شماره  رای   -۹
رضایی  اصغر  علی  آقای  تقاضای  به  14۰۲1144۳۰۰۰1۰۰1۵۲۳مربوط 
مساحت 1۶۰/۷۰  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  بمانعلی  فرزند  کیا 
ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی   1114۰ شماره  پلاک  مترمربع 
الکترونیکی  دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند  قم  یک  اداره  ملک 

14۰۲۲۰۳۳۰۰۰1۰1۷۷۲۷)م الف 1۶۷۲۲۰۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جمهوری اسلامی(
نوبت اول: 14۰2/12/۰7
نوبت دوم: 14۰2/12/2۳
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهیماده۳قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با تاکید بر این که سه امتیاز 
دیدار با استقلال برای این تیم از اهمیت بالایی برخوردار 
است گفت: به بازیکنان توصیه کرده ام تمام تمرکز خودشان 
را روی پیروزی بگذارند. صد و سومین دیدار تیم های فوتبال 
لیگ  رقابت های  بیستم  هفته  در  پرسپولیس  و  استقلال 
بیست و سوم فوتبال ایران ساعت ۲۰ روز چهارشنبه ۲۳ 

اسفند در ورزشگاه آزادی تهران برگزار خواهد شد.
فوتبالی ها باید به سیستان کمک کنند

اوسمار ویه را در نشست خبری این دیدار که امروز سه شنبه در 
سالن کنفرانس سازمان لیگ فوتبال برگزار شد گفت: همه آنهایی 
که فوتبال حرفه ای انجام می دهند و صدایشان در رسانه ها پخش 
می شود باید کار مثبتی را انجام دهند. باید بتوانند به افرادی که 
نیازمند هستند کمک کنند. فوتبالی ها باید بتوانند برای آنهایی 

که در سیل سیستان گرفتار شده اند قدم بردارند.
چشم خیلی ها به دربی تهران است

بسیار  برای من  داد:  ادامه  تهران  سرمربی سرخپوشان 
خوشحال کننده است که می توانم در این دربی شرکت کنم. 
تمام کسانی که طرفدار فوتبال هستند چشمشان به این 
بازی هست. امیدواری یک فوتبال زیبا و قشنگ برای همه 

علاقمندان به فوتبال ارائه کنیم.
سه امتیاز برای ما اهمیت زیادی دارد

ویه را ادامه داد: این دیدرا برای هر دو تیم اهمیت دارد چرا 
که می تواند در قهرمانی تأثیرگذار باشد. برای ما از اهمیت 
بیشتری برخوردار است چرا که می توانیم با گرفتن سه امتیاز 
این دیدار هم امتیاز استقلال شویم. از بازیکنانم خواسته ام 

که تمرکز داشته باشند و از تمام موقعیت هایی که دارند به 
بهترین شکل استفاده کنند.

حرکت های هجومی دفاع استقلال را باز می کند
خوب  شرایط  مورد  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی 
گفت:  تیم  این  چهارشنبه  روز  حریف  دفاعی  ساختار 

استقلال یکی از دفاع های خوب لیگ برتر را دارد. با این حال 
امیدوارم حرکت های هجومی ما بتواند خط دفاعی استقلال 

را باز کند و به گل برسیم.
کل پرسپولیس دفاع می کند

وی در مورد مشکلاتی که برای خط دفاعی سرخپوشان به 

وجود آمده است و غیبت چند بازیکن گفت: دفاع ما از دروازه 
بان تا خط حمله آغاز می شود. ما باید بتوانیم با همدیگر دفاع 
کنیم. تیم ما فقط بازیکنان خط دفاعی نیستند و سایرین 
هم در فاز تدافعی کمک می کند. به همین خاطر تلاش 

می کنیم که ساختار خوبی داشته باشیم.
نتیجه مهمتر از بازی زیبا است

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس ادامه داد: نتایج در کار 
مربیان و بازیکنان تفاوت ایجاد می کند. اگر به من بگویند 
که نتیجه مهمتر است یا این که بازی خوب ارائه کنیم پاسخ 
می دهم که ما به دنبال نتیجه هستیم. حالا اگر در کنار نتیجه 

هم بتوانیم بازی خوب ارائه کنیم بهتر است.
واکنش به اشتباهات بیرانوند

ویه را در پاسخ به این پرسش که آیا در تمرینات گذشته روی 
نقاط ضعف بیرانوند کار کرده اید که دیگر اشتباهات گذشته 
تکرار نشود گفت: این پرسش تکراری است. در تیم ما همه از 
خط دروازه تا حمله در کار دفاعی شرکت می کنند و همه باید 

در این بخش تمرکز داشته باشند.
پاسخ در مورد شلوغ کاری استقلالی ها

سرمربی سرخپوشان در مورد حضور افرادی روی نیمکت 
استقلال که ممکن است با فضاسازی آرامش پرسپولیس و 
داور را برهم بزنند، گفت: هر کسی باید تمرکزش روی کار 
خودش باشد. تمام تمرکز من روی مسائل فنی و تاکتیکی 
تیم است و افراد دیگری در کادر فنی هستند که مسائل 
اینچنینی را مدیریت می کنند. ما باید با آرامش کار کنیم و 

به فکر پیروزی باشیم.

ورزشی

علی ظهیری گزارشگر موفق لیگ برتر فوتبال ایران؛

صداوسیمایقمسکویپرتابمنبود

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی ؛دنیای رمز و راز ما پر از اتفاقات ریز و درشت 
است که باعث می شود در زندگی بعضی انسانها اتفاقات میمون و دور از باوری 
نقش بندد این بار به شهر کوچک و زیبای دلیجان می رویم شهری که در خود 
چهره ای را پرورش داده که مایه افتخار اهالی  این شهربوده و با صدای گرم 
و جذاب اش سالهاست که در فوتبال ایران در رشته های مختلف مشغول به 

گزارشگری می باشد.
متولد 1۹ اسفند 1۳۵۸ و با داشتن 44 سال هنوز قبراق و سرحال درحال کار و 
فرا گرفتن درس در دانشگاه میباشد.کارشناس ارشد مدیریت ورزش و دانشجوی 

دکترای مدیریت در مقابلم نشسته تا قصه شروع کارش رابرایم بازگو کند. ت
عاشق گزارش فوتبال بودم 

ظهیری می گوید عاشق گزارش فوتبال بودم.درخانه صدای تلویزیون را می 
بستم و بازیهای فوتبال را گزارش می کردم به طور اتفاقی پایم به قم باز شد.جوانی 

بودم که از دلیجان آمده بودم و هیچکس حسابی روی من باز نمی کرد.
استاد عباس یداللهی تهیه کننده موفق برنامه ورزش استان در آن سالها دستم 
را گرفت به من بال و پر داد و بعد از گذر از امتحانات سخت برای اولین بار گزارش 

فوتبال صبای قم در لیگ برتر را به من واگذار کرد.
سعی کردم تسلط کافی در اجرا داشته باشم ،زندگی بازیکنان را مورد بررسی 
قرار دادم تا درجریان گزارش بتوانم از زندگی آنها بگویم درکنار آن گزارش فوتسال 

تیمهای لیگ برتری قم به من رسید.
و  داشتند  کشوری  بازیهای  که  نیز  والیبال،بسکتبال،هندبال  های  رشته  و 
پرهیجان،گزارش آن را انجام دادم تا در چند رشته بتوانم تجربیات خود را منتقل 
نمایم.نزدیکی به اراک و بودن تیم خوب آلومینیم اراک باعث شد تا همکاری خوبی 

با سیمای آفتاب داشته باشم.
بازیهای این تیم را در زمانهای مختلف گزارش می کنم و هنوز سعی دارم تا از 

اساتید خودم در این فن بیانمندم.
موفقیت خود را مدیون اساتید خودمی دانم

اساتید گرانقدری باعث شدند تا من در مسیر موفقیت قرار گیرم ،استاد عباس 
یداللهی،سعادتمند،غلامی،آذری،صالح نیا در قم و اساتید گرانقدری چون داود 
اسفندیاری،حاجی آبادی،اسکندری،عظیمی و صادقی در اراک باعث شد که من 
در جایگاه موفقیت آمیز قرار گیرم. او از فرزندانش به نیکی یاد می نماید ،حدیثه 
و محمد معین دو فرزند برومند او هستند که محمد معین نیز در رادیو روزش 
اراک گزارش بازیهای فوتبال،بسکتبال و والیبال را به عهده دارد. علی ظهیری با 
خوشحالی از اینکه روزنامه ایمان این فرصت را برایش فراهم آورد که بعد از پانزده 

سال از وی یاد می گردد صمیمانه تشکر و قدردانی نمود.

دربی دوباره کاریکاتوریزه می شود؟

ترسیدنیاجنگیدن،مسئلهایناست!
و  استقلال  از حد  بیش  احتیاط  به  توجه  با  اخیر  تهران در سال های   دربی 
پرسپولیس و ترس از شکست، تبدیل به یک کاریکاتور از یک دربی واقعی شده 

است، دربی هایی که تیم ها برای جنگیدن و پیروزی به میدان می روند.
ورزشگاه آزادی، ساعت ۲۰ چهارشنبه شب میزبان دربی 1۰۳ است، مسابقه 
برگشت دو تیم در لیگ بیست وسوم که قرار است پایان بخش فوتبال باشگاهی 

ایران در سال 14۰۲ باشد.
در فوتبال دنیا وقتی شمارش معکوس برای برگزاری مسابقه مهمی مانند دربی 
و جذاب هستند،  انتظار یک مسابقه هیجان انگیر  آغاز می شود، همه چشم 
مسابقه ای پر از صحنه های تماشایی که تماشاگران روی سکوها به صورت نیم خیز، 

هر لحظه در انتظار یک ثبت یک لحظه ناب هستند.
دربی هایی که همواره بوی گل می دهد و حساسیت های آن سبب می شود تا دو 
تیم با تمام انرژی و انگیزه برای برد و به آسمان فرستادن هوادارانشان روی سکوها 
پا به مسابقه بگذارند. به هر حال حکایت دربی ها فرق می کند، دربی هایی که در 
خیلی هایشان، آن مسابقه فراتر از فوتبال است، یک زندگی است، یک جنگ است 
و یک انتقام، مانند دربی روهر در آلمان، نبرد شالکاه و دورتموند، جایی که این 
مسابقه نماد مبارزه مردم دو شهر است، رقابتی فراتر از یک مستطیل سبز و جنگی 

بین طبقه کارگر و طبقه سرمایه دار.
یا مانند ال کلاسیکوی رئال و بارسا، جدالی بین جدایی طلبان باسک و تیمی 
که به پادشاهی اسپانیا منتسب است و یا ده ها دربی دیگر که لحظه شماری 
با  تیم ها  تا هواداران  روز مسابقه می کند  منتظر  را  آن خیلی ها  تماشای  برای 
فریادهایشان، خشمی که برای پیروزی و شکست رقیب دارند را به بازیکنان منتقل 
کنند و آنها گلادیاتوروار در داخل زمین برای پیروزی بجنگند. همین است که که 
کمتر دربی ای را در فوتبال جهان می توان مشاهده کرد که سرشار از جذابیت و 
هیجان نباشد، مسابقه ای که مشت ها و خشم ها با یک ضربه راهی دروازه دشمن 
می شود تا آنها دستمال سفید را بالا ببرند. دربی تهران هم مانند تمام دربی های 
دنیا، جدالی فراتر از یک مسابقه است، جایی که برد و باخت آبی ها و قرمزها، با 

زندگی هوادارانشان عجین شده و برایشان خواب و زندگی نگذاشته است.
با این حال هر چقدر آن بیرون مستطیل سبز، هوادار سینه چاک می دهد و 
گلویش را روی سکو پاره می کند، اما برخی دربی های تهران فارغ از آن جذابیت 
معمول دربی هاست، کیفیت آن به یک دربی معمولی می ماند که سطح پایین این 

بازی گاهی وقت ها به مسابقات محلات هم تنه می زند!
خمیازه کشان  را  هواداران  که  بازی ها  نوع  این  از  کم  تهران  دربی های  تاریخ 
به خانه ها فرستاده، نداشته است. جدال های بی کیفیت و تهی از هیجان که 
کاریکاتوری از دربی بوده اند، به طوری که برخی روزنامه ها از چنین نمایش های 
بی  کیفیتی انتقاد کردند. »ترس از باخت« شاید بهترین توصیف برای رویارویی های 
بی کیفیت استقلال و پرسپولیس در تاریخ مسابقات این دو تیم است، عاملی که 
سبب می شود تا دو تیم ابتدا برای نباختن وارد زمین شوند و تاکتیک هایشان بر پایه 
»احتیاط« مشخص می شود. چنین رویکردی سبب می شود تا دربی از آن معنی 

واقعی که در همه جای دنیا بر پایه »جنگیدن برای پیروزی« است، خالی شود.
وقتی »ترس از باخت« جایگزین »جنگیدن برای پیروزی« شود، خروجی آن 
مسابقه هم مشخص است، دیگر در چنین مسابقه ای خبری از گلادیاتورهایی که 
برای بالا بردن پرچم پیروزی می جنگند، نیست و جای آن گلادیاتورها را سربازانی 
می گیرند که گارد دفاعی گرفته اند و سپر به دست، جلوی ضربات را می خواهند 

بگیرند، نه اینکه ضربه ای بزنند!
دربی 1۰۳ هم با توجه به شرایط نزدیک دو تیم در جدول، این احتمال را تقویت 
کرده است که بازی محتاط آمیز در دستور کار جواد نکونام و اوسمار ویرا قرار بگیرد، 
تاکتیکی که سبب خواهد شد تا این مسابقه هم مانند بیشتر دربی های دو تیم، 
فراتر از تماشای یک مسابقه در حد محلات، چیز دیگری برای تماشاگران نداشته 

باشد.
در چنین شرایطی، استقلال و پرسپولیس اگر در صدد برگزاری یک دربی واقعی 
هستند باید از پیله احتیاط خارج شوند و با انداختن سپر دفاعی، به سوی حریف 
حمله ور شوند. یک جنگ تمام عیار هجومی با تاکتیک هایی که قفل دروازه ها را 
باز می کند، سبب خواهد شد تا چهارشنبه شب، هواداران سرخابی ها مانند تمام 
دربی های دنیا از تماشای یک مسابقه جذاب سیراب شوند. این فرصتی است که 

نکونام و اوسمار نباید از هوادارانشان بگیرند.

در شروع لیگ بیست و سوم کسی نمی توانست تصور کند که استقلال نکونام 
بعد از 1۹ هفته صدرنشین باشد، ولی آبی ها در آستانه دربی سه امتیاز بیشتر از 
پرسپولیس دارند و حتی با تساوی در این بازی سنتی گام بلندی به سوی قهرمانی 

برمی دارند.
 انتظار از هر مربی ایرانی یا خارجی که سرمربی یکی از دو تیم پرطرفدار پایتخت 
می شود چیزی جز قهرمانی لیگ نیست، ولی شرایط سختی که استقلال در شروع 

فصل با آن روبه رو شده بود، امید زیادی برای موفقیت نکونام باقی نمی گذاشت.
قانون جدید و عجیب سقف بودجه، تلنبار شدن بدهی های فصول قبل، باطل 
شدن مجوز لیگ قهرمانان، تغییر مدیریت باشگاه و اختلاف نکونام با خطیر که 
البته هنوز پابرجاست، موانع سختی بودند که اجازه نمی داد دورنمای روشنی برای 
استقلال متصور شود. در این شرایط بحرانی مالی و مدیریتی، تصور می شد این 

فصل برای استقلال فقط حکم دوران گذار را داشته باشد و حتی خطیر برای کاستن 
از فشار و انتظارات هواداران این جمله معروف را به زبان آورد که »نکونام حتی در 

صورت چهاردهم شدن هم سرمربی باقی می ماند.«
محبوب جدید آبی ها

با این حال جاه طلبی و میل به پیروزی بالای نکونام اجازه نداد که بازیکنان دچار 
تردید شوند و به رغم این مشکلات تیمش را در کورس قهرمانی حفظ کرد و توانست 

از دو رقیب پرمهره اش، سپاهان و پرسپولیس سبقت بگیرد.
او به واسطه دوران کوتاه بازی اش با پیراهن استقلال در شروع فصل محبوبیت 
مربیانی مثل مجیدی و قلعه نویی را نداشت، ولی نتایج خوب و تعصبش به مرور زمان 
جایگاهش را ارتقا داد و آنها حالا بر این باورند که کاپیتان سال های نه چندان دور تیم 
ملی مطمئن ترین کسی است که در این شرایط می تواند تیم را از دل این گرداب ها 

نجات بدهد.
دفاع عار نیست

وظیفه  یک  را  تهاجمی  فوتبال  ژست  که  لیگ  مربیان  اکثر  خلاف  بر  نکونام 
می دانند، ابایی از بازگویی علاقه اش به فوتبال نتیجه گرایانه ندارد. با همین نگاه بود 
که وقتی متوجه شد نیروی تهاجمی کافی در فهرست استقلال نیست، سیستم 
بازی تیمش را از هفته سوم )بازی با سپاهان در اصفهان( به ۲-۵-۳ تغییر داد و 

موفق شد با ساختار دفاعی فشرده و بردهای اقتصادی به صدر جدول برسد.
این مدل بازی منتقدانی هم دارد، ولی تا زمانی که استقلال نتیجه بگیرد و 
صدرنشین بماند نارضایتی ها از سبک بازی چندان وارد نیست و اگر نکونام در پایان 
فصل موفق به قهرمانی لیگ شود، این انتقادات هم به سرعت از خاطره جمعی 

محو می شوند.
دربی، کلید قهرمانی

نکونام حالا به دربی رسیده و امیدوار است که در حساس ترین بازی فصل با همین 
چیدمان نتیجه بگیرد. استقلال در آخرین لحظات دربی رفت به یک امتیاز رسید و 
تساوی در این بازی هم قطعاً نتیجه بدی برای نکونام نیست، بویژه اینکه پرسپولیس 
و سپاهان، دو مدعی دیگر قهرمانی بازی مستقیمی با هم دارند. امتیاز گرفتن از 
این بازی کلید قهرمانی است؛ تساوی فاصله سه امتیازی با حریف را حفظ می کند 
و برد نه تنها استقلال را دست نیافتنی می کند که به نکونام محبوبیت مضاعفی 
می بخشد. برای هواداران استقلال »دربی باز« بودن ویژگی مهمی است و نکونام در 
دوران مربیگری اش با تیم های مختلف نتایج نسبتاً خوبی مقابل پرسپولیس گرفته. 
او در بازی رفت هم بعد از گل پرسپولیس روحیه اش را نباخت و توانست با تعویض ها 

و تغییر سبک تیمش را به بازی برگرداند.
البته این نگرانی هم وجود دارد که احتیاط بیش از اندازه کار دست استقلال 
بدهد و پرسپولیس جسارت بیشتری برای حمله پیدا کند. افراط در دفاع کردن در 
بازی هفته گذشته مقابل تیم پایین جدولی استقلال خوزستان دیده شد که نکونام 
تیمش را در نیمه دوم کاملًا عقب برد و حریف موفق شد توپ های خطرناکی به 
محوطه جریمه حسینی برساند. کلید موفقیت در دربی برای نکونام و دستیارانش 

در این است که نقطه تعادل بهینه بین دفاع و حمله را پیدا کنند.
نکونام پیش از این با فولاد برنده جام حذفی و سوپر جام شده، ولی قهرمانی در 
لیگ برتر می تواند درخشان ترین نقطه کارنامه مربیگری او باشد و در طبقه بندی 
مربیان سال های اخیر استقلال به جایگاه بالایی برسد. او بخش زیادی از مسیر 
قهرمانی را طی کرده، ولی خوب می داند که هنوز بازی های سختی در پیش دارد 

که قطعاً مهم ترین آن همین دربی است

عبور از ناامیدی مطلق شروع فصل؛

دربی؛کلید قهرمانی نکونام و استقلال

مربی تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه دربی به دلیل حساسیت بالا برای هواداران 
دو تیم شرایط خاصی دارد، گفت: قول نمی دهم این بازی جذاب و تماشایی باشد 
اما ما برای یک بازی خوب آماده هستیم.  صد و سومین دیدار تیم های فوتبال 
استقلال و پرسپولیس در هفته بیستم رقابت های لیگ بیست و سوم فوتبال ایران 

ساعت ۲۰ روز چهارشنبه ۲۳ اسفند در ورزشگاه آزادی تهران برگزار خواهد شد.
نشست خبری سرمربی تیم فوتبال استقلال که قرار بود امروز سه شنبه برگزار شود 
با غیبت جواد نکونام برگزار نشد و مهدی هاشمی نسب دستیار وی در این نشست 

حضور یافت و به ارایه توضیحات در مورد شرایط آبی پوشان برای دربی پرداخت.
دیداری با سه امتیاز و حاشیه های همیشگی

مهدی هاشمی نسب در ابتدای این نشست گفت: این بازی سه امتیاز بیشتر ندارد 
اما حساسیت و سنتی بودنش باعث شده نگاه ویژه ای به آن وجود داشته باشد. به 
دور از حاشیه نخواهد بود و همیشه این بازی جذابیتش به همان حاشیه هایی است 
که وجود دارد اما تمرکزمان روی این است که بتوانیم از نقاط ضعف حریف استفاده 

کرده و این بازی را با پیروزی به پایان برسانیم.
دلیل غیبت نکونام را نمی دانم!

وی در خصوص غیبت جواد نکونام در نشست خبری گفت: من هم مثل شما نمی 

دانم و مطمئن باشید اگر در جریان بودم حتما به شما اطلاع می دادم.
دلیل غیبت ماشاریپوف در تمرینات

اخیر  روز  دو، سه  تمرینات  در  ماشاریپوف  استقلال در خصوص غیبت  مربی 
استقلال گفت: مشکلات همیشه وجود دارد اما استقلال منسجم بازی می کند. 
مشکلات بیشتر برای خارجی هاست که شرایط متفاوتی دارند ما با مدیربرنامه های 
او صحبت کردیم، مشکلات حل شد و حالا او با آمادگی کامل در تمرین حاضر است 

تا بتواند در دربی به استقلال کمک کند.
بازیکنان را آماده دربی می کنیم

هاشمی نسب در خصوص آمادگی استقلال دربی هم گفت: اگر بحث شما فنی 
است 1۵ هفته نشان می دهد از لحاظ فنی آماده هستیم، در مسائل روحی و روانی 
هم تلاش می کنیم بازیکنان را به آمادگی کامل برسانیم تا از هر حیث آماده این 

جدال سخت باشیم.
نقاط ضعف و قوت پرسپولیس را می شناسیم

وی در خصوص رقیب سنتی اش گفت: رقیب ما هم تلاش می کند در این 
دیدار برنده باشد، شناخت کافی از این تیم داریم نقاط ضعف و قوت این تیم را می 
شناسیم و آن را به بازیکنان منتقل کرده ایم و هدف مان این است که در پایان این 

بازی سه امتیاز را به دست آورده و هواداران را خوشحال کنیم.
شاید اختلاف نکونام و خطیر جنگ زرگری باشد

بین  اختلاف  و  تیم  برای  آمده  وجود  به  حواشی  خصوص  در  استقلال  مربی 
سرمربی و مدیرعامل گفت: از کجا می دانید آنها با یکدیگر اختلاف شدید دارند 
شاید جنگ زرگری باشد شاید همه از جریان کامل آنها مطلع نباشند مشکلات 
همیشه وجود دارد حتی غیبت دو، سه روزه من در تمرینات برای همه عجیب بود و 
من باید مشکلات خانوادگی ام را به همه توضیح می دادم. من از اختلاف مدیرعامل 
و سرمربی و اینکه پشت پرده چه می گذرد اطلاعی ندارم و هیچ مشکلی با استقلال 

از لحاظ مالی نداشته و نخواهم داشت.
کدام بازیکن پنالتی زن استقلال است؟

وی در پاسخ به این پرسش که با مصدومیت و غیبت یامگا، پنالتی زن اول 
استقلال کیست گفت: با توجه به اینکه گولسیانی هم در پرسپولیس مصدوم 
است و یامگا هم نیست از داور می خواهیم پنالتی نگیرد )با خنده( اما هر 
بازیکنی که در این بازی اعتماد به نفس داشته باشد و بتواند پشت توپ بایستد 
ضربه پنالتی را خواهد زد، با اینکه حردانی مقابل مس رفسنجان پنالتی را از 
دست داد اما اگر بخواهد دوباره پنالتی بزند هیچ مشکلی ندارد و می تواند این 

کار مهم را انجام دهد.
قول می دهم دربی جذابیت نخواهد داشت

هاشمی نسب در پاسخ به این پرسش که آیا این دربی همانند دربی های گذشته 
کسل کننده خواهد بود گفت: همه قبل از دربی وعده و وعید می دهند اما به شما 
قول می دهم دربی جذابیت نخواهد داشت البته در دور رفت بازی بی کیفیت نبود 
اما فشار و استرسی که در این بازی وجود دارد باعث می شود آن جذابیت لازم را 

نداشته باشد.
یک گل در دربی زده ام

وی در پاسخ به این پرسش که گل زدن در دربی چه شرایطی دارد گفت: باید گل 
بزنی تا بفهمی چه لذت بخش است وقتی ورزشگاه منفجر می شود. یک گل در 
دربی زده ام و همیشه برایم جذاب بوده است. )در این لحظه خبرنگاران تاکید کردند 
که با پیراهن پرسپولیس 4 بار دروازه استقلال را باز کرده ای، مهدی هاشمی نسب 
تاکید کرد فقط یک بار یادم می آید که در دربی گل زده ام و دیگر چیزی به ذهنم 

نمی رسد(
استقلال دفاعی بازی می کند؟

وی در پایان و در پاسخ به این پرسش با توجه به اینکه شرایط استقلال در جدول 
این تیم مقابل پرسپولیس دفاعی بازی خواهد کرد گفت: استقلال دفاعی بازی 
کند؟ شما به بازی دور رفت در نیمه دوم مراجعه کنید و آن را ببینید بعد جواب را 

خواهید گرفت.

مهدی هاشمی نسب:

برای یک بازی خوب آماده هستیم

اوسمار ویه را:

سهامتیازبرایپرسپولیسمهمتراست
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معاون کنسولی وزارت امور خارجه :

ایرانیانبرایورودبهکشورهیچمانعیندارند

معاون کنسولی وزارت امور خارجه گفت:طی دو سال گذشته 1۲ هزار ۷۷۰ نفر 
تقاضای خودشان را در سامانه پرسمان تردد ثبت کردند که این تعداد مورد رسیدگی 
قرار گرفته است. از این تعداد درخواست ۳۰1 نفر دارای پرونده قضایی در محاکم 
دادگستری بودند که به آنها اعلام شده است و به باقی افراد نیز اعلام شده که هیچ 

مشکلی برای ورود و خروج از کشور نداشتیم.
بیگدلی معاون درسی امین نشست کمیسیون ویژه طرح پرسمان تردد ایرانیان مقیم 
اظهارداشت: موضوع ایرانیان خارج از کشور از دستورکارهای مهم دولت سیزدهم و 
وزارت امور خارجه است و شورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور ماموریت دارد که 

نسبت به ارائه خدمت به ایرانیان خارج از کشور اقداماتی انجام دهد.
وی گفت: جلساتی با حضور رئیس جمهور و اعضای شورا تشکیل شده و از جمله 
طرح های مصوب این شورا که در دی ماه 14۰۰ به تصویب رسیده طرح پرسمان تردد 

هست.
معاون کنسولی وزارت خارجه تصریح کرد: پرسش به منظور تردد ایرانیان خارج از 
کشور هست و از همان زمان تصویب این طرح بلافاصله کمیسیونی را با مصوبه شورای 
عالی تشکیل دادیم تحت عنوان کمیسیون ویژه  پرسمان تردد که متشکل از نمایندگان 

دستگاه هایی هستند که در خصوص ایرانیان خارج از کشور مسئولیت دارند.
وی ادامه داد: تعداد زیادی از ایرانیان خارج از کشور به وطن خود تردد می کنند و 
۸۵۰ هزار نفر در سال مطابق آمار سال ۹۸ به کشور تردد دارند، البته بعد از کرونا آمار 

کاهش پیدا کرده ولی امسال مجدد به این آمار خواهیم رسید.
وی افزود: موضوع ما تردد همه ایرانیان خارج از کشور نیست بلکه در بحث پرسمان 
تردد ایرانیانی هستند که به هر دلیلی فکر می کنند که در صورت سفر به ایران با موانعی 
مواجه خواهند شد. ما معتقدیم بسیاری از این افراد که اینطور فکر می کنند هیچ 
مشکلی ندارند، اما به هرحال به دلیل زندگی در کشورهای دیگر شاید اینطور تصوری 
دارند. وی ادامه داد: برای اینکه مشکل این افراد را حل کنیم سال 14۰۰ سامانه 
پرسمان تردد را بر روی سامانه میخک وزارت امور خارجه راه اندازی کردیم و به ایرانیانی 

که به ایران تردد دارند این امکان را دادیم که سوالات خود را مطرح کنند.
به  را  در سامانه  اطلاعات  ثبت  بیان داشت:  امور خارجه  وزارت  معاون کنسولی 
منزله درخواست برای تردد ایران می دانیم و در کمیسیونی که متشکل از نمایندگان 
جواب  که  می شود  داده  فرصتی  و  می کنیم  مطرح  هست  ربط  ذی  دستگاه های 
دستگاه های مختلف را دریافت کنیم و از طریق همین سامانه جواب را به ایرانیان خارج 

از کشور اعلام می کنیم.
بیگدلی بیان کرد: هیچ ایرانی برای ورود به کشور هیچ مانعی ندارد، گذرنامه و برگه 

عبور داشته باشد و حتی اگر گذرنامه فرد منقضی شده باشد هم مانعی ندارد.
وی افزود: طی دو سال گذشته )از دی ماه 14۰۰ تا امروز( 1۲ هزار ۷۷۰ نفر تقاضای 
خودشان را در سامانه پرسمان تردد ثبت کردند که این تعداد مورد رسیدگی قرار گرفته 
است. از این تعداد درخواست ۳۰1 نفر دارای پرونده قضایی در محاکم دادگستری 
بودند که به آنها اعلام شده است و به باقی افراد نیز اعلام شده که هیچ مشکلی برای 

ورود و خروج از کشور نداشتیم.
معاون کنسولی وزارت امور خارجه تصریح کرد: بیشترین تعداد درخواست ها از ما در 
این سامانه از ایرانیان مقیم ترکیه، آمریکا، آلمان و کانادا هستند. ایرانیان خارج از کشور 
از 114 کشور در سامانه اطلاعات خود را ثبت کرده اند. مایل هستیم که ایرانیان خارج 
از کشور اگر نظری دارند به ما اعلام کنند و آمادگی داریم که اگر خدمات دیگری هم 

می شود جهت ارائه به آنها انجام دهیم .
در  قطع  طور  به  سامانه  این  از  گرفتند  مثبت  پاسخ  که  کسانی  افزود:  بیگدلی 
سفرهایشان به ایران به راحتی وارد و خارج شدند. بسیاری از افرادی که مراجعه کردند 
به دلیل فضای روانی که علیه جمهوری اسلامی ایران وجود دارد نسبت به این امر 
دچار تردید هستند، اما می توانند با مراجعه به سامانه به یک جمع بندی رسیده و سفر 
خودشان را انجام دهند. معاون کنسولی وزارت امور خارجه بیان کرد: برخی منابع بین 
المللی آمار اتباع خارجی ساکن کشورهای دیگر را منتشر می کنند، اما از آنجا که برخی 
افراد تابعیت مضاعف دارند نمی توان چندان به این آمار اعتنا کرد. به طور مثال یک فرد 
ایرانی که تابعیت دومی هم دارد همچنان از نظر ما ایرانی به حساب می آیند و همزمان 

کشور دیگر هم آن فرد را تابعه خود می داند.
وی گفت: بنابراین ما برای رسیدن به آماری دقیق از تعداد ایرانیان خارج از کشور نیاز 
به یک آمار ترکیبی از نمایندگی های ایران و البته کسانی که به ما برای امور کنسولی 
مراجعه کردند داریم و بر اساس این آمار ۵ میلیون نفر در خارج از کشور زندگی می کنند.
بیگدلی تصریح کرد: آمریکا، ترکیه، کانادا، انگلیس و آلمان پنج کشوری هستند که 

بیشترین تعداد ایرانی در آنها زندگی می کنند.
 

تحلیلگر مسائل خاورمیانه مطرح کرد

بندربایدن؛شویتبلیغاتیدرحمایتاز
رژیمصهیونیستی

تحلیلگر مسائل خاورمیانه گفت: ساخت بندر دریایی در غزه به نوعی می تواند میخی 
محکم و یک جای پای بسیار خطرناک برای استقرار دائمی نیروهای آمریکایی و رژیم 

صهیونسیتی در کرانه دریای مدیترانه در نوار غزه باشد.
»اصغر زارعی« تحلیلگر مسائل خاورمیانه در گفت وگو با ایسنا با اشاره به طرح بایدن 
مبنی بر ساخت بندر دریایی در غزه برای ارسال کمک های انسان دوستانه، اظهار کرد: 
ساخت یک بندر برای ارسال کمک های انسان دوستانه به نوار غزه از یک طرف دو 
کارکرد بسیار خطرناک دارد که می تواند در آینده آثاری را به همراه داشته باشد و از یک 
طرف هم یک کارکرد تبلیغاتی برای خود بایدن و کاخ سفید دارد و به نوعی یک شوی 
تبلیغاتی است. آمریکا در این پنج ماهه از هیچ گونه اقدامی برای حمایت از رژیم جعلی 
صهیونیستی کوتاهی نکرده و انواع و اقسام نیروها و  تسلیحات به اسرائیل ارسال شده و 
فرماندهی صحنه ای و میدانی جنگ را نیروهای زبده آمریکایی بر عهده دارند و در کنار 

نیروهای رژیم صهیونسیتی علیه مردم بی دفاع غزه جنگیدند.
وی ادامه داد: همچنین آمریکایی ها با کسب اطلاعات صحنه ای و میدانی از طریق 
هواپیماها و پهپادهای جاسوسی خود و وتوی قطعنامه های متعددی که خواهان 
آتش بس در نوار غزه بودند، انواع و اقسام خدمات را به رژیم جعلی صهیونیستی کردند 
و در این کشتار وحشیانه و جنایتی که در حال انجام است، همراه بودند. بنابراین 
اقداماتی نظیر ساخت بندر دریایی برای ارسال کمک های بشردوستانه به غزه، در واقع 
یک شوی تبلیغاتی برای انتخاباتی است که در ماه های آینده در آمریکا برگزار می شود 
و بایدن سعی می کند از این طریق یک وجهه انسان دوستانه و حمایت گرایانه از خود 

نشان دهد. 
تحلیلگر مسائل خاورمیانه با اشاره به کارکردهای خطرناکی که این طرح می تواند 
داشته باشد، عنوان کرد: در واقع ساخت این بندر به نوعی می تواند یک میخ محکم 
رژیم  و  آمریکایی  نیروهای  دائمی  استقرار  برای  خطرناک  بسیار  پای  جای  یک  و 
صهیونیستی در کرانه دریای مدیترانه در نوار غزه باشد و آغازی شود برای شروع یک 
تصرف و ماندگاری نیروهای اشغالگر رژیم جعلی صهیونیستی و حامیان آنان در نوار 
غزه تا این باریکه را هم به سرزمین های اشغالی ملحق کنند. بنابراین هرگونه اقدامی از 
این نوع باعث می شود که استقلال و آزادی نسبی ای که مردم غزه بر اساس انتخابات 
خود کسب کرده بودند را از دست بدهند و این حتی خلاف معاهده اسلو است که اداره 

این باریکه را به طور کامل در اختیار نیروهای فلسطینی قرار داده بود.
زارعی اضافه کرد: نکته خطرناک بعدی این است که این بندر می تواند معبری باشد 
برای برخی از مردم فلسطین که عبور از گذرگاه رفح برایشان میسر نیست و از این طریق 
بتوانند خاک غزه را ترک و به لبنان یا کشورهایی مثل مصر، الجزایر، تونس و نقاط دیگر 
مهاجرت کنند. بنابراین آمریکا و رژیم جعلی می توانند از طریق این بندر روند مهاجرت 
را برای مردم فلسطین تسهیل و وسوسه و اغواگری ایجاد کنند تا بخشی از مردمی که 
از این جنگ چند ماهه خسته شده اند، برای فرار از آسیب و جنایتی که در حال رخ 
دادن است، این بندر را برای خود فرصت ببیند و با مهاجرت از غزه، این باریکه را برای 

نیروهای اشغالگر خالی کنند. 

برخی در داخل دولت از مجلس و ریاست آن ناراضی هستند؛

 هشدار سلیمی نمین درباره ریاست تندروها بر مجلس آینده 

فعال سیاسی اصولگرا می گوید: اگر قرار باشد مدیریت مجلس در دست افراد 
دعواساز قرار بگیرد، چنین مجلسی نمی تواند اداره شود چرا که ریاست مجلس 

باید بتواند اعتدال ایجاد کند و آن را اداره کند .
»اصلاح طلبان باعث رأی آوردن افراد تندرو شدند.« این ادعایی است که عباسی 
سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین مطرح 

می  کند.
سلیمی نمین به تخریب ها علیه قالیباف نیز اشاره کرد و گفت؛» تندروها امروز 
قالیباف را تخریب می کنند و فردا فرد دیگری را چرا که این افراد متوقف نمی شوند 

و از تخریب یک نفر راضی نمی شوند«
او در پیش بینی مدیریت مجلس آینده تاکید دارد؛» تندروها تصور می کنند 
می توانند مدیریت مجلس را در دست بگیرند، اگر مجلس تا این اندازه تنزل کرده، 
این اقدام را انجام دهند و قابلیت های خود را نشان دهند اما بعید می دانم که در 
مجلس نسبت به ریاست افراد تندرو استقبال صورت بگیرد و اینها بتوانند نظر 

دیگران را به خودشان جذب کنند.«
در ادامه گفتگوی خبرگزاری خبرآنلاین با عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی 

اصولگرا را می خوانید:
*آقای سلیمی نمین! روی کار آمدن تندروها در نتیجه انتخابات مجلس 

دوازدهم تا چه اندازه شما را شوکه کرد؟
در طیف های مختلف سیاسی کمابیش مشاهده  که  رویه ای است  تندروی 
می شود و در تند کردن فضای سیاسی به گونه ای یکدیگر را کمک می کنند. 
در این دوره انتخابات مجلس دوازدهم اگر جه برخی عناصر تندرو در برخی از 
شهرستان ها کنار زده شدند اما در تهران کم و بیش افرادی از این قبیل به مجلس 

راه پیدا کردند.
بعید است افراد تندرو تاثیری در فضای کلی مجلس داشته باشند

اینکه افراد مذکور در کلیت فضای مجلس تاثیر خواهند داشت، باید به صورت 
جدی بحث کرد. تصور بنده این نیست که این افراد تندرو بتوانند در فضای کلی 
مجلس تاثیر اساسی داشته باشند. تند کردن فضای سیاسی توسط نیروهای 
تندروی اصلاح طلب منجر شد که اصولگرایان تندرو موقعیتی کسب کنند، که این 
اتفاق قضیه ای مورد تأمل است که باید به آن پرداخت چراکه تصور بنده این بود که 

ما از این افراد عبور کردیم و مطرح نخواهند بود اما این تصور دقیق نبود.
افراد تندرو نمی توانند سایر نمایندگان را با خود همراه کنند

حقیقت این است که هر وقت یک جریانی فضا را تند کند به نحوی که از دایره 
رقابت منطقی سیاسی خارج شده، این طرف هم میدان پیدا می کند و اعلام 
می کند که جریان اصلاح طلب وجود خارجی ندارد و از دایره نظام خارج شده 
است. بنابراین رقابت آنها باید در دایره طیف اصولگرا دنبال کرد، وقتی این تصور 
شکل می گیرد فضا برای افرادی که به هیچ وجه در طیف اصولگرا شایستگی 
هدایت جریان را ندارند، وارد میدان شوند چراکه بحث این است که افراد تند 
اصلاح طلب را باید کنار بگذاریم بنابراین رقابت باید در جریان اصولگرا صورت 
بگیرد، این مقدمه طرح نیروهای افراطی است که تعدادی از اینها در تهران رأی 
آوردند. البته تصور بنده این نیست که افراد افراطی با تندروی در مجلس بتوانند 
دیگران را با خود همراه کنند، قطعاً در مقایسه با فضای عمومی جامعه، در فضای 
مجلس منطق پررنگ تر خواهد بود. در فضای عمومی کشور افراد افراطی نیروهای 
سیاسی کمی دارند که از دانش سیاسی کم و تجربیات پایین برخوردار هستند، 

اینها می توانند تحت تأثیر شعارهای سیاسی قرار بگیرند که در انتخابات اخیر این 
اتفاق صورت گرفت اما بعید می دانم شعارهای احساسی و مهیج بتواند در نیروهای 

منتخب و انتخاب شده در مجلس آتی تاثیرگذار باشد.
*این حالت هیجانی و احساسی فکر نمی کنید در مثلا ماجرای ریاست 

مجلس هم دیده شود و ...
تصور بنده این نیست که نمایندگان منتخب این دروه مجلس دچار چنین 
فضایی شوند. البته احتمال دارد که افراد مسائل شاذی را مطرح کنند اما بعید 
می دانم که از این طریق جمعیت قابل توجهی را با خود همراه کنند، مگر اینکه 

اتفاق خاصی بیافتد.
بعید می دانم مجلس اینقدر تنزل کند که تندروها رییس شوند

علیه  موضع گیری  حال  در  رسایی  نظیر  افرادی  حاضر  حال  در  *البته 
قالیباف هستند، این قبیل اقدامات می توانند فضای مجلس را در مورد 

انتخاب رییس تحت تأثیر قرار دهد؟
بحث تخریب قالیباف دامنه گسترده ای در داخل و خارج از کشور دارد. متأسفانه 
بسیاری از افراد در طیف اصلاح طلب و اصولگرا از نظر مدیریتی چندان نقطه 
مثبتی در برنامه و کارنامه خود نداشتند، در گذشته درصدد تخریب قالیباف 

برآمدند.
منتهی موجی که در آستانه انتخابات مجلس شکل گرفت، موج متفاوتی است 
و باید به صورت جدی تر ارزیابی کرد چراکه با داخلی ها و خارجی ها همراه شده 
است. البته موج جدید تخریب قالیباف حرف قابل پذیرشی ندارد. نکته قابل توجه 
این است که هر فردی در کنار قوت هایش، ضعفی هایی هم دارد اما آنچه از طریق 

تخریب دنبال می شود پشتوانه منطقی ندارد.
در هر صورت این دوستان تصور می کنند می توانند مدیریت مجلس را در دست 
بگیرند، اگر مجلس تا این اندازه تنزل کرده، این اقدام را انجام دهند و قابلیت های 
خود را نشان دهند اما بعید می دانم که در مجلس نسبت به ریاست افراد تندرو 

استقبال صورت بگیرد و اینها بتوانند نظر دیگران را به خودشان جذب کنند.
همچنین اینکه افراد افراطی تمایل به کسب ریاست مجلس دارند، عیبی ندارد و 
اشکال ندارد خود را در این حد قلمداد می کنند اما اگر قرار باشد مدیریت مجلس 
در دست افراد دعواساز قرار بگیرد، چنین مجلسی نمی تواند اداره شود چراکه 
ریاست مجلس باید بتواند اعتدال ایجاد کند و آن را اداره کند به این ترتیب که 
سلایق مختلف را در کنار هم مدیریت کند، از این رو نیرویی که خودش تنش ایجاد 

 نمی تواند مجلس را اداره کند.
ً
می  کند قطعآ

در مجلس تحت مدیریت قالیباف تنشی وجود نداشت
در حقیقت نیرویی می تواند مجلس را اداره کند که وزن داشته باشد و نیروهای 
مختلف را بهم پیوند بزند.نکته دیگر در مورد ریاست مجلس پیوند زدن سلایق 
مختلف در مجلس به یکدیگر است، به این ترتیب که پیوند زدن نیروها به یکدیگر 
نیازمند آرامش است، خوشبختانه در دوره قالیباف مجلس پرتنش نداشتیم، حالا 
افرادی که به واسطه زدنِ حرف های تنش زا رأی آوردند، بخواهند به این شیوه ادامه 

دهند، خریداری نخواهند داشت. به عبارت دیگر مجلس باید با وزنی اداره شود.
*پس شما معتقدید مجلس یازدهم به ریاست قالیباف توانست اعتدال را 

حفظ کند؟
با گرایش های  افراد  در مجلس تحت مدیریت قالیباف تنش وجود نداشت، 
مختلف در مجلس یازدهم حضور داشتند اما اینکه تنشی شکل بگیرد وجود 

نداشت. نمی خواهم بگویم صد در صد اما در مجلس یازدهم موردی که نگاه مردم 
نسبت به مجلس منفی شود، را شاهد نبودیم.

صدا و سیما قطعاً نمی تواند به این روش خود را اداره کند
*این اقدام صداوسیما که بعد از انتخابات مجلس و در فضای گمانه زنی 
برای ریاست آن به فردی مانند رسایی تریبون می دهند که علیه قالیباف 

صحبت کند، را چگونه ارزیابی می کنید؟
اقدام صدا و سیما عجیب و غریب نیست. به عبارت دیگر اینکه برخی نمایندگان 
حرف های شاذی بزنند و صدا و سیما پخش کند، عجیب نیست اما صدا و سیما به 

کسانی که مورد تعرض قرار می گیرند، اجازه دهد از خود دفاع کنند.
در حال حاضر این اقدام صورت نگرفته است، به این ترتیب که برخی از افرادی 
که آمدند و حرف هایی زدند، از آنها پرسش نشده و عدله ای خواسته نشده است. 
اگر مشی صدا و سیما این است اتهاماتی در آنجا مطرح شود و بعد اجازه ندهند 
فردی که مورد اتهام قرار گرفته از خودش دفاع کند، اشکال ندارد، بهرحال این یک 

مشی است اگرچه صدا و سیما قطعاً نمی تواند به این ترتیب خود را اداره کند .
به عبارت دیگر افتادن در این دعواها صدا و سیما را از جایگاه خود دور می کند. 
متاسفانه در ایام قبل از انتخابات مواردی مطرح شد اما صدا و سیما صحت و سقم 
آن حرف را پیگیری نکرد و اجازه نداد از خود دفاع کنند. در مجموع انتخابات 
مقوله ای است که صدا و سیما قطعاً باید در آن بی طرف باشد و اجازه ندهد از 

طرقی آن علیه کسی صحبتی مطرح شود.
نکته دیگر این است که انتخابات تهران هنوز تمام نشده و برخی از سوگیری ها 
می تواند بی طرفی را نقض کند. بنابراین در چنین شرایطی بنده درست ارزیابی 
نمی کنم که صدا و سیما این اقدامات را انجام دهد. اما در هر صورت تصور کنید 
می خواهند این فضا را در اختیار همه قرار دهند که از خود دفاع کنند، اما به دلیل 

اینکه امکانش وجود ندارد، این سیاست مورد نقد جدی است.
امروز قالیباف تخریب می شود فردا فرد دیگری!

*در مورد مجلس یازدهم گفته می شد مجلس همسو با دولت، آیا مجلس 
دوازدهم با این ترکیب که تکلیف 245 کرسی آن مشخص شده، مجلس 

یکدست با دولت خواهد بود؟
در مورد مجلس یازدهم هم برخی می گویند مجلس با دولت تخاصم دارد و خیلی 
مقبول نبوده است. مورد دیگر اینکه در مجموع مجلس یازدهم به دنبال این نبوده 
که چوب لای چرخ دولت بگذارد اما برخی در داخل دولت از مجلس و ریاست آن 

ناراضی هستند.
در مجموع مجلس یازدهم تعامل سازنده ای با دولت داشت اما چنانچه افراد 
تند، جسور و پرده در که پایبند به هیچ اصولی نیستند، بتوانند فضایی را حاکم 
کنند، امروز قالیباف را تخریب می کنند و فردا فرد دیگری را چرا که این افراد 
متوقف نمی شوند و از تخریب یک نفر راضی نمی شوند، واقعیت این است که این 
تخریب ها محدود به یک نفر نخواهد بود و شامل دیگرانی که کمترین اختلاف 

سلیقه با او را داشته باشند، هم می شود.
در نهایت به نظر می رسد که نمایندگان مجلس مشی تندروها را نپذیرند. به 
نظر بنده آنچه که مجلس آینده هم نخواهد پذیرفت این است که برخی از طریق 
افراد تندرویی  تاکنون  اثبات کنند. این مشی زیان بار است ما  را  تخریب خود 
را در جریان اصولگرا و اصلاح طلب پشت سر گذاشتیم که جامعه آنها را دوست 

نداشتند. جامعه ما فرهنگی و آرامش طلب است که تنش را نمی پذیرد.
مانع افراد تندرو شدن کار سختی است

*فکر نمی کنید اگر از همان ابتدا از تخریب ها جلوگیری می شد دیگر 
به فردی نظیر قالیباف نمی رسید که درشرایطی قرار بگیریم و بگوییم از 

قالیباف هم عبور می کنند و به فرد دیگری می رسند...
نظام به این ترتیب نیست که دهان کسی را ببندد، فضایی وجود دارد که هر 
کسی می تواند حرف های خود را بزند، مانع افراد تندرو شدن کار سختی است، 
جریان اصولگرا گام های خوبی برداشت منتها در آستانه انتخابات عده ای گفتند 

تحریم و حرف بیگانه را زدند.
در مقابل اینها هم گفتند آنها که تحریم کردند و از نظام خارج شدند بنابراین 
فرصتی برای حضور در انتخابات ندارند، لذا این بهترین فرصت را به نیروهای 
تندروی اصولگرا داد که خود را مطرح کنند و رقابت در طیف اصولگرا شکل گرفت 
و الا اصولگرایان به تندروهای این جریان فرصت نمی دادند بنابراین از تندروهای 
اصلاح طلب فرصت گرفتند. اگر جریان اصلاح طلب درست عمل می کرد و مانند 
مطهری لیست می داد و پایگاه اجتماعی خود را به صحنه می آورد طبیعی بود که 

جریان تندروی طیف اصولگرا فرصت حضور پیدا نمی کرد و لیست نمی داد.
در مجموع عوامل مذکور فرصتی برای نیروهای تندرو فراهم شد که میدان دار 
شوند، لیست بدهند و احساسات جوانان را تحریک کنند، آن هم جوانانی که 
تجربه ندارند و اولین بار است وارد فضای پیچیده سیاسی می شوند، فضایی که نیاز 
به تجربیات دارد. بسیاری از کسانی که در حال حاضر با افراطی گری احساسات 
را تحریک می کنند، سابقه ای دارند که این جوانان سابقه افراد نمی دانستند و در 
آستانه انتخابات هم نمی توان اطلاعات و تجربیات گذشته را منتقل کرد چراکه فضا 

رقابتی است و این قبیل صداها شنیده نمی شوند.
بنابراین جریان تندوری اصلاحات نقش اساسی برای به میدان آوردن نیروهای 
تندرو ایفا کرد.در حقیقت طیف تندروی اصلاح طلب تصور کرد که اگر با صندوق 
قهر کند، مردم آنها را روی دوششان سوار می کنند در صورتی که به این ترتیب 

نیست بلکه مردم به افرادی رأی می دهند که حرف های شاذ و شعاری می زنند.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ باغ به پلاک ثبتی 4 فرعی از 1۷۰ اصلی واقع در بخش پنج حوزه ثبتی کهک اراضی 
مزرعه خدرآباد به نام محمدرضا میرزائی فرزند حسن میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم مالک تحدید حدود به 
عمل نیامده و از طرف مطابق ماده 1۵ قانون ثبت نیز نمی توان عمل نمود لذا بنا به تقاضای کتبی به شماره 4/۲1۶4 
مورخ 14۰۲/1۲/1۶ توسط آقای محمدرضا میرزائی ، تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز چهارشنبه 
14۰۳/۰1/۲۹ از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد لذا بموجب ماده 14 قانون 
ثبت اسناد و املاک به صاحبان املاک و مجاورین شماره پلاک فوق الذکر به این وسیله اخطار می گردد که در روز و 
ساعت مقرر بالا در محل حضور بهم رسانند، هر یک از صاحبان املاک یا نمایندگان قانونی آنها در موقع مقرر حاضر 
نباشند برابر ماده 1۵ قانون مزبور ملک مورد آگهی با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد شد و 
اعتراضات مجاورین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی و نیز صاحبان املاک که در موقع مقرر حاضر نبوده اند مطابق 
ماده ۲۰ قانون ثبت فقط تا سی روز از تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید حدود پذیرفته خواهد شد و برابر ماده ۸۶ آئین 
نامه اصلاحی قانون ثبت، معترضین میبایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مدت یک ماه دادخواست 
اعتراض خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی لازم از مرجع مذکور اخذ و به این اداره تسلیم نمایند در غیر این صورت 
متقاضی می تواند به دادگاه مربوط مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به این اداره تسلیم و اداره ثبت 

هم بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را طبق مقررات ادامه خواهد داد .)م الف 1۷1۹۶(
تاریخ انتشار: روز چهارشنبه 14۰2/12/2۳
جعفر شکوری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک کهک

------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ باغ به پلاک ثبتی ۵ فرعی از 1۷۰ اصلی واقع در بخش پنج حوزه ثبتی کهک اراضی 
مزرعه خدرآباد به نام محمدرضا میرزائی فرزند حسن میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم مالک تحدید حدود به 
عمل نیامده و از طرف مطابق ماده 1۵ قانون ثبت نیز نمی توان عمل نمود لذا بنا به تقاضای کتبی به شماره 4/۲1۶۵ 
مورخ 14۰۲/1۲/1۶ توسط آقای محمدرضا میرزائی ، تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز چهارشنبه 
14۰۳/۰1/۲۹ از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد لذا بموجب ماده 14 قانون 
ثبت اسناد و املاک به صاحبان املاک و مجاورین شماره پلاک فوق الذکر به این وسیله اخطار می گردد که در روز و 
ساعت مقرر بالا در محل حضور بهم رسانند، هر یک از صاحبان املاک یا نمایندگان قانونی آنها در موقع مقرر حاضر 
نباشند برابر ماده 1۵ قانون مزبور ملک مورد آگهی با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد شد و 
اعتراضات مجاورین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی و نیز صاحبان املاک که در موقع مقرر حاضر نبوده اند مطابق 
ماده ۲۰ قانون ثبت فقط تا سی روز از تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید حدود پذیرفته خواهد شد و برابر ماده ۸۶ آئین 
نامه اصلاحی قانون ثبت، معترضین میبایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مدت یک ماه دادخواست 

اعتراض خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی لازم از مرجع مذکور اخذ و به این اداره تسلیم نمایند در غیر این صورت 
متقاضی می تواند به دادگاه مربوط مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به این اداره تسلیم و اداره ثبت 

هم بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را طبق مقررات ادامه خواهد داد .)م الف 1۷1۹۵(
تاریخ انتشار: روز چهارشنبه 14۰2/12/2۳
جعفر شکوری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک کهک

------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سیدحسن آیة الله زاده شیرازي به موجب درخواست شماره ۷4۶۲1 مورخ 14۰۲/1۰/1۹ اعلام داشته که ۰/۸۵۷ 
سهم مشاع از ۶ دانگ به استثناي ثمینه عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۷۸ فرعی از 11۷۰۰ اصلی واقع در بخش ثبت 
یک قم که در صفحه دفتر 1۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰1۰۳۶۶۰۵ به نام سید حسن آیة الله زاده شیرازي ثبت وسند مالکیت به 
شماره ۳۳۰۳۳۳ صادر و تسلیم شده است و به علت سهل انگاری، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 

) 1۶۸4۷4۹
رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
مهدی زارع شحنه

------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای مهدی نوروزی با ارائه دو برگ استشهاد اعلام نموده است سند مالکیت ششدانگ پلاک ۹۰ / ۵۶/ 11۰1۰ - 
اصلی واقع در بخش ثبت یک قم با شماره دفتر الکترونیک 14۰1۲۰۳۳۰۰۰1۰4۳۲1۷ به نام آقای مهدی نوروزی 
ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل 4۶۰۹4۳ و صادر و تسلیم شده است سپس از طرف ایشان اعلام گردیده است 
سند مالکیت مزبور به علت سرقت مفقود گردیده است ، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 1۲۰ آئین نامه قانون 
ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود اوراق سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد.)م الف 1۶۸4۷۵1(
ریاست ثبت یک قم
 مهدی زارع شحنه
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معاون شهردار قم مطرح کرد:

خدمترسانیشایستهبهشهروندان
درپنجشنبهآخرسال

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به فرارسیدن پنج شنبه 
آخر سال گفت: با همکاری سازمان آرامستان های شهرداری قم، اقدامات لازم برای 

خدمت رسانی شایسته به شهروندان انجام شده است.
مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به نزدیک شدن به چهارشنبه پایان سال اظهار 
کرد: در سطح مناطق هشتگانه شهر قم پاکسازی مواد قابل اشتعال و اماکن پرخطر 

صورت گرفته است.
وی افزود: در این مسیر با همکاری نیروی انتظامی، دادستانی استان قم، بسیج، 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی و همچنین مناطق هشتگانه شهری، ۹ پایگاه 
در سطح شهر ایجاد شده که به مخاطرات چهارشنبه آخر سال به صورت جدی و 
سریع رسیدگی کند. معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم ادامه 
داد: این پایگاه ها در مناطقی که مخاطرات چهارشنبه پایان سال در آن بیشتر است، 

جانمایی شده اند تا رسیدگی سریع به مشکلات احتمالی انجام شود.
اصفهانیان مقدم با اشاره به بررسی اقدامات مدیریت شهری در چهارشنبه آخر 
سال گذشته، تاکید کرد: بررسی هایی برای افزایش ضریب ایمنی شهر در این ایام با 

همکاری نهادهای همکار صورت گرفته است.
وی تصریح کرد: 1۰۰ خاموش کننده آتش نشانی به کلانتری ها و عوامل مناطق 
هشتگانه واگذار شده تا در صورت وقوع آتش سوزی های مختصر نیاز به حضور 

خودروهای آتش نشانی که خود موجب ترافیک شهری می شوند، نباشد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: خودروهای مجهز به 
پاکبان و خدمات شهری در  نیروهای  و  زباله  واترجات، خودروهای حمل کننده 
پایگاه های امدادی مخصوص به چهارشنبه پایان سال مستقر هستند تا هر حادثه 
آتش سوزی به سرعت پاکسازی شود. اصفهانیان مقدم با اشاره به فرارسیدن پنج 
شنبه آخر سال گفت: با همکاری سازمان آرامستان های شهرداری قم، اقدامات لازم 

برای خدمت رسانی شایسته به شهروندان انجام شده است.
آرامستان بهشت معصومه  به  به محور منتهی  اتوبوس  افزود: ۲۵ دستگاه  وی 
اختصاص یافته و همچنین دو دستگاه جرثقیل در اختیار پلیس راهور قرار گرفته تا 

امور ترافیکی پنج شنبه پایان سال ساماندهی شود.

مدیرعامل سازمان سیما، منظر شهرداری قم خبرداد:

اجرای۱5۰المانرمضانیونوروزی
مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم گفت: 1۵۰ 
المان خاص ویژه ایام ماه مبارک رمضان و نوروز طراحی و مدل سازی شده که طی 

چند روز آینده در نقاط مختلف شهر نصب خواهد شد.
پیام جوادیان با اشاره به فعالیت های سازمان در ایام ماه های بهمن و اسفند اظهار 
داشت: در سال جاری علاوه بر حجم بالای خدمات رسانی تیم مدیریت شهری 
به واسطه ایام پایانی سال، مجموعه ای از فعالیت ها و رویدادهای ویژه نظیر جشن های 
نیمه شعبان، دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان و 
بارش نذورات الهی، خستگی طاقت فرسایی به عوامل خدمات شهری آورد که جای 

تشکر و قدردانی دارد.
وی به ششمین دوره رویداد بزرگ جشنواره هنرهای شهری شهرنگار قم اشاره 
کرد و افزود: این رویداد با حضور هنرمندانی از سراسر کشور علی الخصوص قم 
و با تأکید بر هنرمندان بومی قم به مدت ۶ روز تاریخ 1۵ لغایت ۲1 اسفندماه 
برگزار شد که ماحصل آن تولید ۶۰ المان با طرح های جدید مرتبط با ایام رمضان 

و نوروز بود.
مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم دیگر المان ها 
و فضاسازی های مرتبط با ماه مبارک رمضان را مورد توجه قرار داد و گفت: اجرای 
دو دیوارنگاره عظیم میدان مطهری و تقاطع شهدای مدافع حرم، نصب ۵۰ المان 
سان لایت با قابلیت انتشار مضامین مرتبط با ایام رمضان، ۳۰ المان نوری و المان 
حجیم ماه و طوبی، ۳۰ المان سرو و پلاک، ۲۰ المان شهر و ... ازجمله المان ها و 
فضاسازی هایی است که تا پایان هفته جاری در نقاط مختلف شهر جانمایی خواهد 

شد.
وی المان های در نظر گرفته شده برای ایام نوروز را تشریح کرد و افزود: 1۰ تونل 
گل، ۳۰ المان پرنده بهاری، 1۰ سفره هفت سین و ۳۰ لوستر بزرگ شهری در نظر 

گرفته شده است.
جوادیان اضافه کرد: علاوه بر این ها در بخش فضای سبز نیز کاشت ۵۰۰ هزار 
گلدان گل فصلی از گونه هایی نظیر بنفشه، مینا چمنی، نیکتا ، رعنا ، کوکب، 
اطلسی ژاپنی ، گازانیا  و همچنین آماده سازی سرویس های بهداشتی ، نمازخانه ها 
و پاک سازی ها ، رنگ آمیزی و بهسازی مبادی ورودی شهر، آماده سازی کمپ های 
اقامتی ازجمله اقدامات مهم این بخش بوده است. همچنین در راستای تکریم شهدا، 
المان های بزرگ پلاک به صورت مصور با تمثال شهدای گران قدر به تعداد ۶۰ عدد در 

ورودی های شهر قم نصب شده است.
  

استاندار قم:

شهداارزشمندترینمیراثمعنوی
جامعههست

استاندار قم با صدور پیامی به مناسبت روز بزرگداشت شهدا ،  آنان را پاک ترین 
بندگان خدا، فداکارترین انسان ها، درخشان ترین ستارگان آسمان عزت و سرافرازی 

و ارزشمندترین سرمایه و میراث معنوی جامعه دانست.
سید محمد آقامیری در این پیام که نسخه ای از آن روز سه شنبه در اختیار ایمان 
قرار گرفت،  آورده است:  سرو قامتانی که با نثار جان خویش در راه دفاع از کیان و 
ارزش های اسلامی، به قله های رفیع سعادت و سرافرازی نزد حق تعالی رسیدند 
و استقلال، آزادی، اقتدار و حیات عزتمندانه را برای این کشور و ملت به ارمغان 

آوردند.
امنیت،  و  انقلاب اسلامی  پویایی  و  پیروزی  رمز  بدون شک  پیام حاکیست:  
آسایش و سربلندی امروز میهن عزیز اسلامی، مرهون ایثار، جانفشانی و فداکاری 
شهیدان والامقام است و تکریم و زنده نگاهداشتن نام و یاد مبارک شهدا و ترویج 
فرهنگ جهاد و شهادت رسالت و مسئولیت سنگینی است که آحاد افراد جامعه 
باید نسبت به آن احساس تکلیف داشته و این روحیه و فرهنگ حماسی را به 

آیندگان منتقل کنند.
در بخش دیگری از این پیام آمده است:  اینجانب با گرامیداشت روز شهید و ادای 
احترام به روح پاک و مطهر شهدای گرانقدر انقلاب اسلامی، دفاع مقدس و مدافعان 
حرم و امنیت به ویژه ۶ هزار و ۹۰ شهید گلگون کفن استان قم و ارج نهادن به صبر 
و استقامت خانواده های معظم شهدا و ایثارگران ارجمند، از درگاه ایزد منان، توفیق 
گام برداشتن در صراط نورانی شهادت و معنویت و اعتلای روز افزون نظام اسلامی در 
پرتو آرمان های بلند امام راحل و عظیم الشأن و منویات رهبر فرزانه انقلاب اسلامی 

حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای)مدظله العالی( را مسألت دارم.
 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبرداد:

برپایی۱5غرفهعرضهوفروشتزئینات
سفرههفتسین

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم از دایر نمودن غرفه هایی جهت عرضه و 
فروش ماهی گُلی و مصنوعات تزئینی سفره هفت سین در مکان هایی مناسب از 

سطح شهر همزمان با ایام پایانی سال خبر داد.
محسن صادقی امینی اظهار داشت: جانمایی اولیه جهت راه اندازی غرفه های 
موقت عرضه و فروش ماهی گلی و مصنوعات تزئینی سفره هفت سین در نقاط 
مختلف شهر مشخص شده و تاکنون 1۵نقطه از شهر، برای ایجاد این مراکز شناسایی 

و تعیین شده است.
وی از همکاری مناطق هشتگانه و معاونت خدمات شهری جهت ساماندهی مراکز 
فروش ماهی قرمز در سطح شهر خبر داد و تصریح کرد: غرفه های متمرکز ماهی قرمز 

و سبزه عید با نصب پارچه نوشته و بنر به شهروندان معرفی می شود.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم، تقارن ماه مبارک رمضان با نوروز را فرصتی مناسبی برای ایجاد نشاط اجتماعی 
و جلب رضایتمندی شهروندان دانست و افزود: مجموعه مدیریت شهری با محوریت 
قرار دادن این موضوع و همچنین احترام و فضیلت ماه مبارک رمضان، آرامش بخشی، 

امیدآفرینی و نشاط را رویکرد اصلی خود قرار داده است.

بازداشت ۱۲۵۴ نفر در روز انتخابات
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه:یک ماه قبل از برگزاری انتخابات، 1۹۳ جرم انتخاباتی 
در فضای مجازی شناسایی و در این راستا ۲۹ نفر احضار شدند.این افراد پس از اخذ تعهد، محتوای مجرمانه 
منتشرشده را حذف کردند.بقیه افراد نیز با تذکرات تلفنی صورت گرفته، محتواهای مجرمانه منتشرشده با 
موضوع انتخابات را حذف کردند.در روز برگزاری انتخابات هزار و ۲۵4 دستگیری در سراسر کشور به واسطه 
تخلفات انتخاباتی اتفاق افتاد هزار و ۲۰۰ نفر از این دستگیرشدگان، همان روز با اخذ تعهد و وثیقه و با پیگیری 
دادستان ها آزاد شدند. کمتر از ۶۰ نفر نیز به دلیل درگیری های مسلحانه، کشف سلاح و سایر اقدامات 

ضدامنیتی که داشتند، در بازداشت به سر می برند.

سونامی خطرناک فقرای بیکار در راه است
فرشاد مومنی، اقتصاددان:مارپیچ مزد و تورم مربوط به زمانی است که جهش در قدرت خرید ایجاد شود 
نه زمانی که قدرت خرید از دست رفته جبران می شود.امروز به واسطه سیاست های دولت در حوزه اقتصاد 
با سونامی بسیارخطرناک و نگران  کننده پدیده شاغلان فقیر در اقتصاد سیاسی ایران مواجه شده ایم. 
گزارش های رسمی حکایت از این دارد که چیزی بالغ بر ۶۰ درصد خانوارهای فقیر سرپرست شاغل دارند.در 
شرایط کنونی به اعتبار گزارش های مراکز پژوهش رسمی اعلام می شود که حدود ۳۰ درصد جمعیت از اساس 
زیر خط فقر قرار دارد و آنچه تکان دهنده تر است اینکه 4۰ درصد جمعیت نیز در آستانه فرو افتادن به زیر خط 
فقر هستند.در شرایط کنونی تقریبا بالاترین سطح بیکاری نیز متوجه دانش آموختگان دانشگاهی شده است. 

انتقاد تند یک نماینده از سازمان هواپیمایی
جعفر قادری عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی، در پاسخ به سوالی 
درخصوص کمبود بلیت ها اعم از قطار و هواپیما در پایان سال و در آستانه سفر های نوروزی با انتقاد از عملکرد 
رییس سازمان هواپیمایی کشوری و کمبود بلیت هواپیما گفت: با توجه به شرایطی که در عرصه حمل ونقل 
هوایی وجود داشت، دولت باید با تقویت ناوگان ریلی فشار را از روی ناوگان هوایی کم می کرد که این اتفاق رخ 
نداد، به نظر می رسد شرکت راه آهن توانایی لازم برای این کار را ندارد.وی ادامه داد: از طرف دیگر در بحث 
حمل و نقل هوایی هم با وضعیتی روبرو هستیم که رئیس سازمان هواپیمایی کشوری صحبت از واردات بیش 
از ۹۰ فروند هواپیما به کشور می کند، اما ما این تعداد هواپیما را ندیدیم! این ۹۰ فروند هواپیما کجا رفته است؟ 
افزایش تعداد هواپیما نداریم که اگر وارد شده بود باید اثر آن را در افزایش تعداد پرواز ها و جابجایی مسافر ها 

می دیدیم پس چنین چیزی صحت ندارد.

اسلحه کشی برای کشتی گیر ایران در ترکیه!
مربی تیم ملی کشتی فرنگی درباره حوادث درگیری محمدرضا مختاری فرنگی کار وزن ۷۷ کیلوگرم ایران 
با حریف ترکیه ای: مسئولان بعد از درگیری میان دو کشتی گیر به جای آنکه سعی در آرام کردن فضا داشته 
باشند، خودشان آتش بیار معرکه شدند.یکی از مسئولان فدراسیون کشتی ترکیه قصد حمله به مختاری را 
داشت و او را هل داد. من هم با دیدن این صحنه به سینه آن فرد زدم و درگیری لفظی پیدا کردیم. او هم 
بلافاصله قسمت پایین کت خود را کنار زد و به نشانه تهدید، اسلحه خود را بیرون آورد!هیچ مامور امنیتی در 

سالن حضور نداشت.هیچگونه دلجویی یا عذرخواهی از تیم ایران نداشتند.

جامعه ایرانی چقدر از موبایل استفاده می کند
تازه ترین آمارها حاکی از نفوذ ۷۶درصدی استفاده از این وسیله هوشمند در جهان است؛ عددی نزدیک 
به شش میلیارد انسان در کره خاکی. این موضوع تنها به داشتن تلفن همراه هوشمند محدود نشده است 
و روز به روز استفاده از این وسیله ارتباطی هم میان افراد افزایش پیدا می کند. باید بدانیم میزان گفت وگو در 
خانواده ایرانی نزدیک به 1۵ دقیقه در روز است. نتایج پژوهشی که توسط محققان دانشگاه مک گیل کانادا 
انجام شده، نشان می دهد کاربران ایرانی از بین ۲4 کشور مورد بررسی در رتبه ششم اعتیاد به استفاده از 

تلفن همراه قرار دارند.

داوران داربی مشخص شدند
با اعلام کمیته داوران، سیدوحید کاظمی به عنوان داور داربی 1۰۳ تهران انتخاب شد.سعید قاسمی و 
حسن انتظاری کمک های او خواهند بود و پیام حیدری هم داور چهارم است.گلمراد سعدالله از تاجیکستان 

به همراه موعود بنیادی فر و مهسا قربانی داوران اتاق )VAR( هستند.

دادستان عمومی و انقلاب استان قم خبرداد:

بازداشتعاملانارسالفیلمدرمانگاهقم
بهشبکههایمعاند

دادستان عمومی و انقلاب استان قم از شناسایی و دستگیری 4 نفر از عوامل اصلی تهیه و ارسال فیلم 
درگیری درمانگاه قم به شبکه های معاند در کمتر از دو روز خبر داد.

حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب دادستان قم با بیان اینکه در پی ماجرای رخ داده در یکی از 
درمانگاه های قم و انتشار فیلم آن در یکی از شبکه های معاند بلافاصله دستورات قضائی جهت بررسی 
دقیق موضوع و شناسایی فرد یا افرادی که بر خلاف مصالح ملی و بدون رضایت طرفین، اقدام به ارسال 
فیلم به شبکه های معاند کرده بودند صادر شد گفت: با اقدامات فنی و تحقیقی مأموران امنیتی استان 
قم چهار نفر از عوامل اصلی این اقدام مجرمانه شناسایی و بازداشت شدند و پس از تفهیم اتهام توسط 

قاضی پرونده، سه نفر از آنان با صدور قرار تأمین قانونی روانه زندان شدند.
حجت الاسلام غریب با اعلام اینکه با بررسی اولیه توسط نهادهای انتظامی و امنیتی مشخص 
شد این افراد قصد سو استفاده از این اتفاق و ایجاد تفرقه و تنش در سطح جامعه را با ارسال فیلم به 
شبکه های معاند داشته اند افزود: تنش و درگیری ایجاد شده در درمانگاه بدون انعکاس به دستگاه های 
قضائی و انتظامی، با مصالحه و رضایت طرفین در همان زمان خاتمه یافته بود اما با فاصله چند روز از 
وقوع این اتفاق، فیلم تقطیع شده توسط این افراد استخراج و به شبکه معاند اینترنشنال ارسال می شود 

و این شبکه معلوم الحال نیز شروع به نفرت پراکنی می نماید.
دادستان قم با اشاره به اینکه ارسال فیلم به شبکه های معاند مطابق با قانون، جرم است گفت: 
دستگاه قضائی براساس وظایف قانونی خود در برخورد با هر فردی که قصد برهم زدن امنیت روانی 
جامعه و ایجاد تفرقه در بین مردم را داشته باشد ملاحظه ای نخواهد داشت. این مقام قضائی با تاکید بر 
ضرورت هوشیاری هموطنان عزیز در خنثی سازی اهداف دشمن در ایجاد فضای دوقطبی و تنش در 

فضای عمومی جامعه در پایان یادآور شد: سایر ابعاد پرونده مفتوح و در حال رسیدگی است.
 

هشدار دادستان قم به حرمت شکنان ماه مبارک رمضان؛

برخوردقانونیباروزهخواریدرملاعام
دادستان عمومی و انقلاب مرکز قم ضمن تبریک و آرزوی بهره مندی از فیوضات ماه مبارک رمضان بر 
ضرورت حفظ حرمت ماه مبارک رمضان تاکید و گفت: با هنجار شکنان در انظار عمومی و افرادی که در 

ملاعام روزه خواری می کنند برخورد قانونی می شود.
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب با اشاره به تقارن ماه مبارک رمضان با عید نوروز و لزوم حفظ 
حرمت این ماه گفت: مراکز ویژه ای برای ارائه خدمات به مسافران نوروزی در سطح استان تعیین و 

دستورالعمل های لازم به کلیه مراجع انتظامی و دستگاه های اجرایی و اصناف ابلاغ شده است.
قم با بیان اینکه طبق ماده ۶۳۸ قانون مجازات اسلامی، مجازات هایی برای افرادی که در انظار و 
اماکن عمومی روزه خواری کرده و تظاهر به عمل حرام کنند، در نظر گرفته شده است گفت: اتومبیل 
افراد حریم خصوصی تلقی نمی شود و تظاهر به روزه خواری در خودرو نیز مشمول برخورد قانونی 
خواهد بود.  این مقام قضایی اقدامات پیشگیرانه، آموزش، تذکر و ارشاد قانونی را رویکرد اصلی پلیس 
نظارت بر اماکن ضمن نظارت بر مراکز فروش مواد غذایی بویژه در پایانه های حمل و نقل برشمرد و 
گفت: در صورت عدم تاثیر اقدامات پیشگیرانه، برخورد قانونی با رعایت کرامت انسانی صورت خواهد 
گرفت. غریب بر حمایت دستگاه قضایی از ضابطین و آمرین به معروف تاکید کرد و از مردم عزیز و مومن 

قم خواست تا همکاری و همراهی لازم را با خدمتگزاران خود به عمل آورند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف۱2هزارموادمحترقهودستگیری۹نفر
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف 1۲ هزار عدد مواد محترقه و دستگیری ۹ نفر عامل توزیع 

برای چهارشنبه آخر سال در سطح استان خبر داد.
امیر مختاری در گفت وگویی خبری با اشاره به آخرین وضعیت کشفیات چهارشنبه سوری در قم اظهار 
داشت: ماموران کلانتري 1۷ شهید بهشتي فرماندهي انتظامي شهرستان قم حین گشت زنی در سطح 
شهر و با همکاري پلیس افتخاري و بسیج رضویون و در راستاي پیشگیري از ایجاد تنش و ناراحتي  
در بین شهروندان اقدام به  رصد محل هاي مستعد دپو ، تهیه و توزیع مواد محترقه خطرناک و غیر 
مجازکردند. وی افزود: ماموران با هماهنگی مقام قضایی استان ضمن کشف 1۲ هزار عدد مواد محترقه، 
۹ نفر از عوامل توزیع مواد محترقه نیز در این ارتباط دستگیر شدند. مختاری ادامه داد: در این رابطه 

متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضایی استان شدند.

طرح: محمدعلی رجبی

رفندمسافرنماها برای دریافت ارز مسافرتی!

شهردار قم مطرح کرد:

افزایش مسئولیت های شهرداری ها بدون تخصیص اعتبارات

شهردار قم گفت: امروز بسیاری از مسئولیت های سایر ارگان ها به شهرداری ها 
واگذارشده است و اضافه شدن این مسئولیت ها، بدون تخصیص اعتبارات بوده و 

متأسفانه این وضعیت همچنان ادامه دارد.
 دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در نشست صمیمی شهرداران ادوار شهر مقدس قم 
که در سالن جلسات رضوان شهرداری قم برگزار شد، اظهار کرد: اگر چارچوب های 
لازم برای مجموعه مدیریت شهری فراهم شود، بسیاری از مسائل موجود رفع خواهد 

شد.
وی با اشاره به اینکه مردم اگر خدمات رسانی شهرداری ها را حس کنند، قطعاً 
کمک خواهند کرد، مطرح کرد: همه چیز بودجه نیست و در هر دوره مسائل و 

مشکلات خاصی وجود دارد.
زیادی  بسیار  اعتبار  شهرداری ها  مشروطه،  دوره  در  اینکه  بیان  با  قم  شهردار 
داشتند، عنوان کرد: در دوره رضاخان تمام اعتبار شهرداری ها با ورود افراد نظامی 

دچار خدشه شد.
وی با تأکید بر اینکه در سال 1۳۵۹، اتحادیه و انجمن شهرداری ها منحل شد، 
سر  پشت  را  بسیاری  نشیب های  و  فراز  امروز  تا  شهرداری ها  کرد:  خاطرنشان 

گذاشته اند.
سقائیان نژاد با بیان اینکه در یک دوره ای شهرداری ها تنها ارگان خدماتی بودند 
ولی امروز رسالت شهرداری ها بسیار گسترش یافته است، تصریح کرد: امروز بسیاری 
از مسئولیت های سایر ارگان ها به شهرداری ها واگذارشده است و اضافه شدن این 
مسئولیت ها، بدون تخصیص اعتبارات بوده و متأسفانه این وضعیت همچنان ادامه 

دارد.
شهردار قم با بیان اینکه شهرداری باید اقتدار داشته باشد، گفت: تمام بودجه های 
عمرانی  بودجه  و  تومان  میلیارد   ۲۰۰ و  هزار  قم  اجرایی  دستگاه های  عمرانی 

شهرداری قم بالغ بر هشت هزار میلیارد تومان است.
وی با اشاره به اینکه امروز اکثر بار فعالیت های اجرایی و عمرانی در شهر بر عهده 
شهرداری ها است، مطرح کرد: اگر شهرداری اقتدار لازم را نداشته باشد، دچار 
مورد  در  مجلسی ها  و  دولت مردان  از  برخی  اطلاعات  ولی  شد،  خواهد  مشکل 
شهرداری ها نیاز به ترمیم و تکمیل اساسی دارد. سقائیان نژاد با بیان اینکه از برنامه 
نخست تا ششم توسعه کشور، رویکرد تمرکززدایی بود، اظهار کرد: متأسفانه در طول 

این برنامه ها بجای تمرکززدایی، تراکم زدایی شکل گرفت.
عدم توجه دستگاه ها به بایدهای شهرسازی

وی با اشاره به اینکه هدف تشکیل راه و شهرسازی برای ایجاد شهر بود، اضافه کرد: 
امروز احداث و نگهداری شهر با شهرداری ها است و ارگان ها آن طور که بایدوشاید به 

شهرسازی توجه ندارد.
شهردار قم با بیان اینکه ساختار سازمان شهرداری ها دولتی است، عنوان کرد: 
امروز ذره ذره شهرداری ها در حال دولتی شدن هستند و دخالت های دولتی در 
شهرداری ها در حال افزایش است و با آنکه شهرداری ها ارگان های مستقل، عمومی 
و غیردولتی هستند ولی هنوز جایگاه مشخصی در سلسله مراتب تشکیلاتی کشور 
ندارند.  سقائیان نژاد با تأکید بر اینکه بیش از ۵۹ میلیون نفر از جمعیت کشور 
شهرنشین هستند، تصریح کرد: امروز با تشکیل سازمان شهرداری ها یک دریا را 
به یک قطره متصل کرده اند. وی با اشاره به اینکه امروز ۲۵ ارگان برای شهر دستور 
می دهند، درحالی که تنها یک نفر از نظر اجرایی باید شهرها را اداره  کند، یادآور 
شد: این اتفاق موجب آشفتگی در شهر می شود و همگان، مشکلات را از چشم 
شهرداری ها می بینند. وی با بیان اینکه سه برنامه برای شهر قم تدوین شد که یک 
مورد آن تکمیل و امروز در سال سوم برنامه دوم هستیم، اظهار داشت: در برنامه اول 
بیش تر به مباحث زیرساختی و سخت افزاری توجه شده است و در برنامه های بعدی 

مباحث نرم افزاری موردتوجه قرار گرفته است.
احداث 22 تقاطع غیرهمسطح و بازگشایی 1۳ خیابان اصلی

سقائیان نژاد تکمیل ۲۲ تقاطع و بازگشایی 1۳ خیابان اصلی را موردتوجه قرار داد و 

افزود: همچنین سرانه فضای سبز شهری نیز به ۲۰.۵ مترمربع رسیده و حدود 4۰۰ 
بوستان در تمام مناطق شهری قم احداث کرده ایم.

وی با اشاره به اینکه عمر ناوگان حمل ونقل عمومی قم نیز به ۲.۵ سال رسیده 
است، مطرح کرد: همچنین در عرصه هوشمندسازی نیز اقدامات بسیاری صورت 

گرفته است.
شهردار قم با بیان اینکه در مواردی مؤلفه های پیشرفت و توسعه باهم تلاقی دارند و 
این موضوع در سخنان مقام معظم رهبری نیز مطرح شده است، عنوان کرد: برخی 
می گویند که با این اقدامات بکریت قم را از بین می برید، بکریت قم چیست؟ اینکه 

فاضلاب در خیابان ها جاری باشد بکریت است؟
هستند،  فراغت  اوقات  و  آسایش  نیازمند  مردم  اینکه  به  اشاره  با  سقائیان نژاد 
خاطرنشان کرد: ایجاد آرامش، آسایش و اوقات فراغت برای مردم سنت بزرگان دین 

است و برنامه های شهرداری نیز بر همین منوال پایه ریزی گردیده است.
شهردار قم با اشاره به اینکه بالاترین عبادت بعد از واجبات، خدمت به مردم است، 

یادآور شد: شهرداری ها نیز بهترین محل برای خدمت به مردم هستند.
مدیریت شهری قم در سطح کشور صاحب نظر است

رئیس شورای اسلامی شهر قم  نیز در این نشست با اشاره به اینکه امروز مدیریت 
شهری قم در سطح کشور صاحب نظر است، گفت: پیشرفت های قم علاوه بر عرصه 

زیرساختی، در سایر عرصه های فرهنگی، رفاهی و ... نیز بوده است.
شهری  مدیریت  مختلف  تیم های  با  قم  شهر  کرد:  اظهار   ، محرری  محسن 

زیرساخت های بسیاری را فراهم کرده است.
وی با اشاره به اینکه امروز مدیریت شهری قم در سطح کشور صاحب نظر است، 
عرصه های  سایر  در  زیرساختی،  عرصه  بر  علاوه  قم  پیشرفت های  کرد:  مطرح 
فرهنگی، رفاهی و ... نیز بوده است. رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه 
امروز پیشرفت و توسعه شهر قم برای تمام مردم مشخص شده است، عنوان کرد: از 

تمام افرادی که در مسیر پیشرفت و توسعه شهر قم گام برداشتند قدردانی داریم.
سلطانی شهردار اسبق قم مطرح کرد:

لزوم راه اندازی مرکز آموزشی ویژه شهرداران 
شهردار اسبق قم  نیز دراین نشست گفت: شهرداری یک دانشگاه است و اگر 
شخصی بتواند با آموزش آکادمیک به این دانشگاه برسد، اتفاقات مؤثری خواهد 
افتاد. احمدمهدی سلطانی اظهار کرد: در زمان بمباران طی یک روز 4۰۰ شهید در 

این شهر تقدیم انقلاب شد.
وی با اشاره به اینکه باید شهدای شهرداری نیز معرفی شوند، مطرح کرد: قم 

می تواند یک مرکز آموزش شهرداران را با اخذ مجوز از وزارت علوم تأسیس کند.
شهردار قم در دهه ۶۰ اضافه کرد: شهرداری یک دانشگاه است و اگر شخصی 

بتواند با آموزش آکادمیک به این دانشگاه برسد، اتفاقات مؤثری خواهد افتاد.
وی با بیان اینکه این مرکز آموزشی می تواند الگوی شهرداری اسلامی را به دنیا 
و  مردم  خود  شهر،  ارتقای  برای  را  زحمت  بیش ترین  کرد:  عنوان  کند،  معرفی 

شهروندان کشیده اند.
سلطانی با اشاره به اینکه نزدیکی با مردم بسیاری از مشکلات را رفع می کند، 
خاطرنشان کرد: پس از بمباران دو طاق بازار قم فرو ریخت که تلاش کردیم بدون 
کوچک ترین تغییری نسبت به گذشته آن را مرمت کنیم چراکه این موضوعات در روند 

فعالیتی شهروندان تأثیرگذار است.
بختیاری فر شهردار اسبق قم:

شهرداری بهترین محل برای خدمت به مردم است
برای  مکان  بهترین  شهرداری  گفت:  نشست  دراین  نیز  قم  اسبق  شهردار 

خدمت رسانی به مردم است، چراکه شهرداری با آحاد مردم ارتباط دارد.
کرمعلی بختیاری فر اظهار کرد: خدمت در شهر قم یک توفیق است که نصیب 

هر کسی نمی شوند.
وی با اشاره به اینکه شرط کسب رضایت خداوند، کسب رضایت مردم است، مطرح 
کرد: شهرداری بهترین مکان برای خدمت رسانی به مردم است، چراکه شهرداری با 

آحاد مردم ارتباط دارد.
شهردار اسبق قم با بیان اینکه پس از انتخاب به عنوان شهردار قم با کمبود بودجه 
مواجه بودیم، عنوان کرد: برای حل این مشکل عملیات تنظیف و نظافت شهری را به 

بخش خصوصی واگذار کردیم که با حساب کتاب بیش تری انجام شود.
وی با تأکید بر اینکه سپس 1۵ نفر از افراد تأثیرگذار شهر را به عنوان مشاورین 
شهردار انتخاب کردیم، خاطرنشان کرد: استفاده از ظرفیت این افراد موجب شد تا 

خدمات به بهترین شکل انجام شود.
بختیاری فر با بیان اینکه هرجایی که اراده وجود داشته باشد، خدمت حاصل 
خواهد شد، تصریح کرد: باید از تمام ظرفیت ها برای ارائه خدمت به مردم استفاده 

کرد.

به  توجه  با  استاندارد استان قم گفت:  مدیرکل 
فرارسیدن ماه مبارک رمضان و در پیش بودن عید 
خصوص  به  تجاری  مبادلات  افزایش  با  که  نوروز 
در حوزه بازار مواد غذایی همراه است، طرح ویژه 
وسایل  کلیه  عملکرد  صحت  بر  مضاعف  نظارت 
وستدها  داد  در  استفاده  مورد  سنجش  و  توزین 

توسط اصناف، در این استان اجرایی شد. 
اظهار  گفت وگویی  در  سماواتی  هادی  محمد 
داشت: این طرح بر اساس دستور رییس سازمان 
به  بخشی  آگاهی  به منظور  ایران  استاندارد  ملی 
فرهنگ  کردن  نهادینه  و  ترویج  و  هدف  جامعه 
استاندارد، همزمان با سراسر کشور از تاریخ بیست و 
دوم اسفندماه جاری الی سیزدهم فروردین ماه سال 

آینده به صورت ویژه اجرا می شود.
وی افزود: هدف از اجرای این طرح، صیانت از 

حقوق متوازن آحاد مردم در نظام تولید، توزیع و 
مصرف »برای مصرف کنندگان با جلوگیری از کم 
فروشی« و »برای توزیع کنندگان با جلوگیری از زیاد 

فروشی« است.
وی توضیح داد: کارشناسان و مسئولان اداره کل 
از  نمایندگانی  همراه  به  طرح  این  در  استاندارد 
اداره کل  قبیل،  از  مرتبط  اجرایی  دستگاه های 
صنعت، معدن و تجارت، اداره کل تعزیرات و اتاق 
اصناف با حضور در مراکز عرضه کالا به ویژه اقلام 
پر مصرف در این ایام از جمله میوه و تره بار، مراکز 
فروش آش و حلیم، سوپر مارکت و خواربار فروشی، 
زنجیره ای،  فروشگاه های  پروتئینی ،  و  قصابی 
شیرینی و قنادی، آجیل و خشکبار، نمایشگاه ها و 
بازارچه های مناسبتی بر صحت عملکرد ترازوهای 

مورد استفاده اصناف نظارت می کنند.

سماواتی تاکید کرد: بر روی ترازوهای آزمون شده 
که صحت عملکرد آنها مورد تایید قرار گرفته است، 
آزمون  تاریخ  دارای  که  عملکرد  صحت  برچسب 
می باشد، الصاق می شود که باید در معرض دید 
عموم قرار گیرد. مدیرکل استاندارد قم همچنین از 
شهروندان خواست تا در صورت مشاهده هرگونه 
یا  به تلفن 1۵1۷  را  کالای مغایر استاندارد موارد 
تا  رسانی  اطلاع   ۳۰۰۰1۵1۷ پیامکی  سامانه 
کارشناسان این اداره کل در اولین فرصت اقدامات 
قانونی را اعمال کنند. وی در پایان خاطرنشان کرد: 
شهروندان قمی می توانند با ارسال کد 1۰ رقمی 
کالاهای  برروی  استاندارد  نشان  زیر  در  مندرج 
 1۰۰۰1۵1۷ پیامکی  سامانه  به  بازار  در  موجود 
علامت  کاربرد  پروانه  اصالت  از  رایگان  صورت  به 

استاندارد ایران اطمینان حاصل کنند.

مدیرکل استاندارد استان قم خبرداد:

تشدیدنظارتبرعملکردوسایلسنجش


